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معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی استان قم:

متقاضیان واکسن ایرانی در 
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هشداررئیس پلیس آگاهی استان قم :
منازل خود را به گاو صندوق اشیای قیمتی تبدیل نکنید

  

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم از اضافه شدن ۵۰ دستگاه اتوبوس جدید 
تا پایان سال به ناوگان اتوبوس رانی شهری و بر اساس فروش اوراق مشارکت خبر داد.
عباس ذاکریان با اشاره به تداوم نوسازی اتوبوس های قدیمی برای بهسازی ناوگان 
از  شده  نوسازی  اتوبوس  دستگاه   ۲۵ داشت:  اظهار  شهری  عمومی  حمل ونقل 
هفته آینده وارد مدار اتوبوس رانی شهری می شود و این روند ادامه خواهد داشت.  
وی خاطرنشان کرد: ۱۰ دستگاه اتوبوس دیگر هم در دست نوسازی است که این 
اتوبوس ها از دو هفته آینده به ناوگان اتوبوس رانی شهری افزوده می شود. معاون 

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم گفت: دوراندیشی در خرید مصالح و 
متریال ها در اجرای پروژه ها سبب صرفه جویی 9۰ میلیارد تومانی در شهرداری قم شد. 

سید ابوالفضل میریک امامی با اشاره به عملکرد و رسالت سازمان توسعه و عمران 
شهرداری قم اظهار کرد: این مجموعه یکی از سازمان های وابسته به شهرداری برای 
کمک به اجرای پروژه های کلان و عمرانی بوده و یک سری وظایف برای آن تعریف شده 
است. مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم دراین باره افزود: درواقع این 
مجموعه تنها سازمان عمران شهری به شمار می رود که رئیس سازمان آن، استاندار و 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:
خریداری۵۰ دستگاه اتوبوس جدید تا پایان سال

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم اعلام کرد:
صرفه جویی ۹۰ میلیارد تومانی شهرداری قم 
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مدیرکل سیاسی استانداری قم:

دانشگاهها درجهت رفع چالش ها
 و نیازهای جامعه گام بردارند 
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معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد استان قم خبرداد:

رشد ۷۳ درصدی درآمد اکرام ایتام و محسنین

مردم بدون اطلاع به مراکز واکسیناسیون مراجعه نکنند 

8

استاندار قم هشدارداد:

پروتکل ها رعایت نشود
 وضعیت قم قرمزمی شود

باید تجمع و ترددهای غیر ضروری کنترل شود 
بستری ها در مراکز درمانی رو به افزایش است

سالروز شهادت امام جواد)ع( را تسلیت می گوییم

مدیرکل دفتر سیاسی و انتخابات استانداری قم بر اهتمام و 
توجه ویژه به مقوله آموزش در سطوح مختلف آن به عنوان پیش 
نیاز اساسی برای تحقق توسعه همه جانبه و پایدار در این استان 

تاکید کرد.  مرتضی بابایی با اشاره به دگرگونی ها و تغییرهای 
سریع در قرن حاضر و فرصت ها و چالش های جدید به وجود 
توجه  و  آموزش  مقوله  با  مرتبط  رویکردهای  در  تغییر  آمده، 

نجفقلی حبیبی فعال سیاسی :

مسیر رضایت مندی جامعه از 
اعتمادسازی می گذرد

نجفقلی حبیبی فعال سیاسی، 
خارجی  و  داخلی  چالش های  به 
گفت:  و  کرد  اشاره  آینده  دولت 
آقای رییسی در شرایط حساسی 
مجریه  قوه  بر  ریاست  ماموریت 
کشور  که  کرد  خواهد  شروع  را 
و  کرونا  همچون  مسایلی  درگیر 
تحریم است. به همین دلیل باید 
7اساس را بر اعتمادسازی بگذارد 

رئیسی در دیدار با اعضای جامعه مدرسین:

باید نظام اداری قوی در کشور
 ایجاد شود 

دبیرکل حزب سبز ایران مطرح کرد:

شایسته سالاری پیش نیاز دولت 
فراجناحی است

رئیس جمهور منتخب مردم ایران 
گفت: وعده هایی که ما در انتخابات 
داده ایم با نظام اداری اجرائی فشل 
نمی شود و ما برای این منظور باید 
یک نظام اداری قوی ایجاد کنیم. 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی عصر 
جمعه  در دیدار با اعضای جامعه 
مدرسین حوزه علمیه قم عنوان 
امکانات، مواهب  به  توجه  با  کرد: 

دبیر کل حزب سبز ایران درباره ایده دولت 
ائتلافی اظهار داشت: رئیسی گفته  است 
ما می خواهیم دولت فراجناحی تشکیل 
دهیم. پس باید شایسته سالاری را مدنظر 
قرار دهند و هر فردی برای هر پستی که در 
نظر گرفته می شود شایسته و لایق باشد و 
بحث جناحی و گروهی افراد در نظر گرفته 
نشود. »حسین کنعانی مقدم« در خصوص 
شعارهای رئیس جمهور منتخب در ارتباط 
8با تشکیل دولت سیزدهم گفت: قطعاً هیات  7

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی استان قم از افراد 
بیش از ۷۰ سال متقاضی دریافت واکسن ایرانی خواست در 
سامانه سلامت ثبت نام کنند. سیامک محبی با اشاره به این 
که تاکنون تنها ۵ هزار دُز واکسن »کوو ایران برکت« به استان قم 

تحویل شده است بیان کرد: این تعداد برای آغاز واکسیناسیون 
افراد ۶۵ تا ۷۰ سال کافی نیست. وی افزود: سیاست فعلی 
بر این است که ابتدا افراد بیش از ۷۰ سال متقاضی واکسن 
داخلی که قبلا واکسن دریافت نکرده اند، نسبت به واکسینه 

امام جواد )ع( و حضور 
امامانه در بستر زمان 

۱- به تعبیر مهم امام علی)ع( در نهج البلاغه؛ "امام؛ 
مرده و زنده ندارد، مرده او هم زنده است - المیت منا لیس 

بمیت"
۲- امامت چشمه ساری در عالَم  و نیز جاری بر دلهاست . بر هر موطن و موفقی عبور کند 

، عامل حیات و پویائی میشود.
۳- امام جواد )ع( بعنوان یک امام ، دارای درسهای بزرگی در بستر زمان است که میتواند 

انبوهی مشکلات امروز  ما را به ساحل امنیت برساند.
4- با بررسی روایات صادر از حضرت جوادالائمه )ع( میتوان بعد از تشخیص مشکلِ روزِ 

جامعه خود و جوامع شیعه و جهان اسلام ، از راهکار امام جواد)ع( کمال استفاده را برد.
سه مشکل گریبان گیرِ جامعه ما است که میتوان با الهام از مکتب و مدرسه امام جواد )ع( 

به حل آن همت گماشت.
مشکل اول؛

کمبود معنویت و کم رنگ شدن اعتماد به خدا!
این کمبود وقتی به خانواده و زوجین سرایت کند، شروع اختلاف میشود .

همانطوریکه بسیاری از توفقات اقتصادی در کسب و کار هم درصورت کمرنگی اعتماد 
بخدا ، مشکل جدی پدید می آورد. 

ولی اعتماد و تکیه به خدای متعال در زندگی؛ در مواجه با تمام موانع خانوادگی و فقر 
اقتصادی و حتی در برابر مریضی ها ، انسان را درون پیروز و راضی نگه میدارد و به تعبیر امام 

جواد در دژ الهی و خوشحال خواهد بود ،گرچه احیانا در بیرون ، بی توفیق ماند. 
این احادیث را با دید عشق و معرفت ملاحظه کنید.

امام جواد فرمودند:
 تکیه داشتن به خدا،  بهای هر چیز ارزشمند و نردبانی برای رسیدن به هر بلندی است - 

مٌ اِلی کُلِّ عالٍ . )بحار۷۵/۳۶4( قَةُ بِاللهِ ثَمَنٌ لِکُلِّ غالٍ، وَ سُلَّ اَلثِّ
امام جواد )ع(:

"هرکس به خداوند اعتماد کند، سرور و شادابی را به او می نمایاند - من وثق بالله اراه 
السرور".

امام جواد)ع( در بیان دیگری فرمود: " تکیه و اعتماد بخدا دژ مستحکمی است که فقط 
هِ حِصْنٌ لَا یُحْصَنُ بِهِ إِلَاّ مُؤْمِنٌ". قَةُ بِاللَّ مومنان در آن وارد میشوند -  اَلثِّ

مشکل دوم؛ 
حرمت شکنی ها و بی اعتنایی به حقوق!

اگر در جامعه ای حرمت ها محفوظ نماند و یا اسرار زندگی ها شناور در رسانه ها شود ، 
تردید نکنید حرکت رو به رشد جامعه کاملا متوقف میشود و نه خانه ای میماند و نه کسب 

و کار و نه حاکمیت .
دستور حضرت جواد)ع( در موارد اشتباه و تخلّف روشن تا آنجا که حق الناس نباشد، به 

پرده پوشی است.
وقتی به امام جواد نامه نوشت که پدر خانم من ناصبی است و حرمت شکنی میکند ، 

وظیفه من بر ملاء کردن اوست یا مدارا ؟
امام جواد )ع( نوشت :

»مدارا کن که مدارا از پرده برداری بهتر است -  ... وَ الْمُدَارَاةُ خَیْرٌ لَکَ مِنَ الْمُکَاشَفَةِ...«
در ذیل روایت آمده  خداوند در مدت کوتاهی، دل آن مردرابه امام متمایل کرد.

مشکل سوم ؛
ظهور رفتارهای دوگانه و دوروئی ؛ نسبت طرفینی حاکمیت ها و شهروندانشان و حتی 
مردمان با یکدیگر! جامعه نفاق زده و دو رو ؛ آلوده ترین جامعه است که غیر از تباهی اُخروی 
که خواهد داشت ، فساد اخلاقی فراگیری را که به فردفردجامعه تزریق میکند ، بطوریکه 
بعد از مدت کوتاهی آلودگی آن شهر و کشور فقط در نفاق خلاصه نشده و مجموعه ای از 
زشت ترین پلیدی ها و ضداخلاق ها خواهد شد. بخش مهمی از بیانات حضرت جواد)ع( 
در همین راستاست که حتی امام جواد نه تنهاعبادت ریاکارانه را مصداق دوروئی و فساد 
میداند بلکه مسائل اجتماعیی مانند "افتتاح های قبل از اتمام" در پروژه ها را ، نمونه ای 

از فساد معرفی میکند.
امام جواد )ع( فرمود: "اظهار چیزی قبل از آنکه محکم و قطعی گردد باعث تباهی آن 

نْ یُسْتَحْکَمَ مَفْسَدَةٌ لَهُ".
َ
یْ ءِ قَبْلَ أ است - إِظْهَارُ اَلشَّ

 امام جواد )ع( چنین فرمود: 
"به دل آهنگ خدا داشتن برتر است تا خسته کردن جوارح به عبادت - القَصدُ إلَی اللّهِ  

تعالی بِالقُلُوبِ ، أبلَغُ مِن إِتعابِ الجَوارِحِ بِالأعمالِ".
امید با توجه به بیانات و سیره راهگشای حضرت جوادالائمه )ع( جامعه ما از تمام طوفان 

ها به سلامت به ساحل امنیت و سعادت نائل شود.

غلامحسن اسلامی فرد*

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم:

سند تحول بنیادین آموزش و پرورش 
اتمام حجت است

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت:  سند تحول بنیادین در آموزش و پرورش 
اتمام حجت است، چرا که به تاکید رهبر انقلاب رسیده و افراد خیرخواهی نیز برای تدوین آن 

وقت گذاشته اند تا دراین مرحله قرار گرفته است. 
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری در دیدار حسن ملکی رئیس سازمان پژوهش و 
برنامه ریزی آموزشی وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه مساله آموزش و پرورش و سازمان 

پژوهش و برنامه ریزی آموزشی از اهمیت بالایی در نظام اسلامی برخوردار است افزود: 
اگر تا به حال سند تحول بنیادین درآموزش و پرورش اجرا نشده، برای همین است که 
کارهای روزمره بر این نوع کارهای اصلی و تحول آفرین مقدم شده، در مورد تدوین همین 
سند تحول فعالیت های زیادی از سوی اندیشمندان حوزه، دانشگاه و آموزش و پرورش 

صورت گرفته است، اما اجرا نشدن آن بعد از ۱۰ سال خود جای سخن دارد.
رئیس شورای عالی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با بیان اینکه تدوین سند مهم و اجرای 
آن بسیار مهمتر است، گفت: اگر این سند درست اجرا شود، باید شاهد تحول بسیار در بحث 
آموزش و پروش، تعلیم و تربیت باشیم، نکته ای که باید متذکر شد این است، وقتی جامعه ای 
به سعادت می رسد که مجریان، قانون و خواهان آن قانون به دنبال آن باشند و از آن استقبال 
کنند. وی ادامه داد: اگر این اضلاع درست کنار هم قرار نگیرند، نمی توان انتظار جامعه 
سعادتمند و در نتیجه منتظر اجرای سند تحول را داشت، از این رو علوم انسانی ما در رتبه 
آخر از نظر انتخاب رشته قرار دارد و رشته های تجربی خواهان بیشتری دارد و این در حالی 

است که در کشورهای خارجی قضیه بالعکس می باشد.
دبیر شورای عالی حوزه های علمیه خاطرنشان کرد: سند تحول بنیادین در آموزش و 
پرورش اتمام حجت است، چرا که به تاکید رهبر انقلاب رسیده و افراد خیرخواهی نیز برای 
تدوین آن وقت گذاشته اند تا به این مرحله رسیده است، از این رو اجرای سند تحول نیازمند 

افرادی است که خواهان آن باشند تا نتیجه اش سعادت جامعه شود.
عضو هیات رئیسه خبرگان رهبری بیان داشت: برای اجرای سند، باید معلم و دانش آموز 
توجیه باشند، به  معلم یادآوری شود تا به باور برسند تا در ادامه بتوانیم این سند را در آموزش 
و پرورش اجرا کنیم، اگر معلم و مجریان به باور نرسند، نمی توان انتظاری از اجرای صحیح و 
سعادتمند شدن جامعه داشت. وی یادآور شد: در ارتباط با کتاب ها و متن درسی آموزش 
و پرورش نیز همین است، استاد و معلم تا باور به متن آموزش و پرورش نداشته باشد، آن را 
تدریس نمی کنند، به همین علت گاهی دیده می شود جدای از متن کتاب آموزش و پرورش، 
متنی را که خود آماده کرده به دانش آموز یاد می دهد. حسینی بوشهری گفت: باید بدانیم 
مهمتر از متن درسی، معلم و استاد است که قرار است آن را اجرا کند، در ارتباط با سند هم 
همین قضیه مطرح است. وی افزود: در انتخاب متن باید دقت فراوان شود، اما متاسفانه 
گاهی در دانشگاه ها فلان متن کتاب های خارجی را که اصلا با فرهنگ ما سازگاری ندارد، 
ترجمه و تدریس می شود، این متن ها باید بومی سازی و فرهنگ سازی شود بعد در دانشگاه 
بیان شود. وی اضافه کرد: این نشان از اهمیت متن و محتوای آن است که انتخاب می کنیم 

و در اختیار استاد برای تدریس به دانشجو  قرار می دهیم.
رئیس شورای عالی جامعه مدرسین افزود: اسلام و دین از نظر محتوی و ارائه آن چیزی کم 

ندارد، ولی با این حال در مقام عمل چیز دیگری در دانشگاه ها اتفاق می افتاد.

معاون توسعه پیشگیری اداره کل بهزیستی قم  خبرداد:

پرداخت تسهیلات 500 میلیون ریالی 
به معتادان بهبودیافته 

معاون توسعه پیشگیری اداره کل بهزیستی قم از پرداخت تسهیلات ۵۰۰ میلیون ریالی و 
همچنین حمایت های بیمه از معتادان بهبود یافته این استان خبر داد. 

از بهبود  به ترک کرده اند یک سال پس  اقدام  افراد معتاد که  افزود:  محمد علیمرادی 
می توانند ۵۰۰ میلیون ریال وام خوداشتغالی از بهزیستی دریافت کنند.

وی خاطرنشان کرد: پرداخت حق بیمه بهبود یافتگان شاغل نیز توسط بهزیستی از 
هفت به ۹ سال افزایش یافته است که سازمان بهزیستی به کارفرمایان و صاحبان صنایعی 
که این افراد را به کار بگیرند پرداخت می کند و حتی جهت تشویق کارفرمایان نیز تسهیلات 

کارفرمایی به کارفرما و حقوق معادل قانون کار به این افراد پرداخت می شود.
معاون بهزیستی قم تصریح کرد: زنان بهبودیافته سرپرست خانواده نیز تحت پوشش 
بهزیستی قرار می گیرند و تا زمان توانمندشدن مستمری دریافت خواهند کرد و زنان و مردانی 
که در مراکز بازتوانی و درمان حضور دارند هم تا زمان توانمندی تحت نظر بهزیستی هستند و 

حتی خانواده های آن ها تا زمان خودکفایی از این مستمری بهره مند خواهند شد.

آگهی مناقصه ) نوبت دوم(

 سازمان آرامستانها شهرداری قم 
با اجرای ۲۰۰۰ متر مکعب  در نظر دارد جهت  اجرای موزائیک فرش به متراژ ۶۰۰۰ متر مربع همراه 
شفته ریزی در محوطه سازمان آرامستانهای شهرداری قم با برآورد فهرست بهای ابنیه سال ۱4۰۰ به مبلغ 
۱۱/۰۵۳/۳۷۲/۷۹۶ ریال)یازده میلیارد و پنجاه و سه  میلیون و سیصد وهفتاد و دو هزارو هفتصد و نود و شش ریال( 
را با  مشخصات و مقررات به شرح ذیل از طریق برگزاری مناقصه عمومی به شرکت ها وپیمانکاران واجد شرایط واگذار 

نماید: 
شرایط:

متقاضیان باید دارای صلاحیت پیمانکاری از مراجع رسمی  با پایه پنج رشته ابنیه ، توانایی انجام کار در خصوص 
موضوع پیمان و همچنین گواهینامه HSE ) دستورالعمل ایمنی و بهداشت ( از اداره کار ورفاه امور اجتماعی را داشته 

باشند.
سپرده شرکت در مناقصه به مبلغ ۵۶۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال می باشد. که هم بصورت واریز نقدی ویا ضمانت نامه بانکی 

امکان پذیر میباشد. 
سازمان آرامستانها مکلف می باشد در صورتی که برنده مناقصه حاضر به انعقاد قرارداد نشود سپرده شرکت در مناقصه 
مشارالیه ضبط می نماید و همچنین نفر دوم هم اگر برای انجام عقد قرارداد به او مراجعه گردد و از انجام معامله امتناع 

نماید سپرده شرکت در مناقصه ضبط خواهد شد. 
سازمان آرامستانها اختیار دارد مقدار کالا و یا موضوع پیمان را در طول مدت اجراء تا ۲۵% افزایش یا کاهش دهد.

سازمان آرامستانها اختیار دارد بعد از بازگشائی پیشنهادات و پس ازبررسی ، برنده مناقصه را از یک روز تا ده  روز کاری 
اعلام نماید. 

در صورت تشخیص سازمان آرامستانها در خصوص میزان پیش پرداخت در قرارداد به برنده مناقصه تا ۱۵% نسبت به 
مبلغ پیشنهادی اقدام می نماید.

در روز بازگشائی پیشنهادات ، حضور شرکت کنندگان درجلسه کمیسیون معاملات لازم نمی باشد.
در قرارداد منعقده با برنده مناقصه رعایت دستورالعمل ایمنی بهداشت برای پروژه های عمرانیHTC الزامی است.

در صورت انعقاد قرارداد با برنده مناقصه تعدیل پیمان مشمول این قرارداد می شود.
سازمان آرامستانها در رد وقبول پیشنهادات مختار بوده و هزینه آگهی برعهده برنده مناقصه می باشد.

 متقاضیان می توانند جهت دریافت اسناد مناقصه وکسب اطلاعات بیشتر بعد از انتشار آگهی دوم  به مدت ۱۰ روز 
در ساعات اداری به سازمان مراجعه نمایند.

تذکر مهم: بر اساس آیین نامه معاملات شهرداری ها ، مدت ده روز در بند فوق الذکر شامل هم اخذ و هم تحویل 
اسناد می باشد.

 مبلغ پیشنهادی از حیث مبلغ ) مشخص، معین، بدون قید و ابهام ( بوده ودر پاکت لاک ومهر شده تسلیم گردد.
محل توزیع اسناد: جاده قدیم قم –تهران کیلومتر4 سازمان بهشت معصومه ساختمان اداری واحد امور پیمانها 

وقراردادها- تلفن ۱۵۳۰
محل تحویل پاکتهای پیشنهادی: قم ،بلوار امام موسی صدر ، ساختمان شهرداری مرکز، طبقه 4 معاونت خدمات 

شهری واموراجتماعی ، واحد حراست.

شناسه اگهی : ۱۱۵۷۵۷9 روابط عمومی سازمان آرامستانها



یکشنبه بیستم تیرماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 25307

رییسی در دیدار وزیر ورزش و جوانان:

باید بیش از گذشته در عرصه های مدیریتی 
به جوانان میدان داد

 رییس جمهوری منتخب در دیدار وزیر ورزش و جوانان، گفت: باید به جوانان در 
عرصه های مختلف مدیریتی و سیاست گذاری بیش از گذشته میدان داد. 

به گزارش روابط عمومی دفتر رییس جمهوری منتخب، مسعود سلطانی فر وزیر 
ورزش و جوانان پیش از ظهر شنبه با حضور در دفتر رییس جمهوری منتخب، با 

آیت الله سید ابراهیم رییسی دیدار و گفت وگو کرد.
سلطانی فر در این دیدار با تبریک انتخاب آیت الله رییسی از سوی مردم و آرزوی 
موفقیت برای وی و دولت آینده، گزارشی از آخرین وضعیت برنامه ها و اقدامات 

وزارتخانه تحت مدیریت خود ارائه کرد.
آیت الله رییسی نیز در این دیدار با تشکر از تبریک وزیر ورزش و جوانان و گزارش او 
اظهار کرد: باید به جوانان در عرصه های مختلف مدیریتی و سیاست گذاری بیش از 
گذشته میدان داد. رییس جمهوری منتخب همچنین تلاش برای تسهیل مقدمات 
ازدواج جوانان با تاکید بر تامین تسهیلات ازدواج و نیز توسعه مراکز مشاوره و حمایت 

از توسعه تشکل های مردم نهاد جوانان را مورد تاکید قرار داد.
آیت الله رییسی توسعه توامان ورزش همگانی و حرفه ای و نیز بهره گیری از تجربه، 
مهارت و دانش پیشکسوتان ورزشی را از جمله رویکردهای اصلی دولت سیزدهم در 

عرصه ورزش برشمرد.
  

محسنی اژه ای در دیدار با وزیر دفاع:

قوه قضاییه با قدرت در مسیر تحول 
حرکت می کند

رئیس قوه قضاییه گفت: قوه قضاییه با قدرت در مسیر تحول حرکت می کند. 
امیر سرتیپ امیر حاتمی وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح به همراه معاونان این 
وزارتخانه صبح روز )شنبه نوزدهم تیر ماه( با حضور در دفتر حجت الاسلام والمسلمین 

غلامحسین محسنی اژه ای، با او دیدار و گفت وگو کردند.
وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح در این دیدار با تبریک انتصاب حجت الاسلام 
والمسلمین محسنی اژه ای از سوی مقام معظم رهبری، برای رئیس قوه قضائیه در 

ایفای این مسئولیت مهم آرزوی موفقیت کرد.
امیر حاتمی با ارائه گزارشی از وضعیت، اقدامات و دستاوردهای وزارت دفاع و 
پشتیبانی نیروهای مسلح در حوزه های مختلف از جمله میزان آمادگی دفاعی کشور 

در مقابله با تهدیدات ارائه کرد.
رئیس قوه قضاییه نیز با تشکر از ابراز محبت وزیر دفاع و معاونانش و اظهار خرسندی 
از اقدامات، پیشرفت ها و توانمندی های حوزه دفاعی کشور بر لزوم تقویت آمادگی 
دفاعی نیروهای مسلح تاکید کرد. حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای عنوان 
کرد: قوه قضاییه با قدرت در مسیر تحول حرکت می کند و یکی از مهمترین ارکان این 
تحول استفاده از ظرفیت ها و توانمندی های همه بخش ها و دستگاه های کشور در 

جهت رسیدگی به امور مردم است.
 

معاون وزیر ورزش و جوانان:

رشد 5 درصدی ازدواج در کشور
 پس از ۱۷ سال 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان از رشد پنج درصدی ازدواج در کشور پس 
از ۱۷ سال خبر داد. 

محمدمهدی تندگویان روز شنبه در نشست خبری »هفته ازدواج«  که صورت ویدئو 
کنفرانس برگزار شد، افزود: امروز موضوع ازدواج جوانان از ۲ عامل اساسی اقتصاد 
و فرهنگ تاثیر می پذیرد. عامل اقتصاد متشکل از اشتغال و درآمد است که به طور 

مستقیم بر ازدواج و تشکیل زندگی مشترک اثر خواهد داشت.
وی ادامه داد: مولفه فرهنگ نیز به نگرش نسل جوان جامعه اشاره می کند و 
آموزش و فرهنگ سازی در این خصوص نیز با هدف آگاهی بخشی به جوانان برای 
تشکیل زندگی مشترک بدون تشریفات امروز، رسالت جامعه ورزش و جوانان و در 
حقیقت جزء شرح وظایف این سازمان است. به گفته تندگویان، برخی از مباحث 
اقتصاد در ازدواج جوانان از جمله اشتغال و درآمدزایی نیز توسط این سازمان در قالب 

ستاد ملی ساماندهی امور جوانان سازمان ملی جوانان دنبال می شود.
معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان ادامه داد: این مباحث اقتصادی از جانب 
جامعه ورزش و جوانان بویژه به واحدهای اجرایی و دستگاه های مربوطه نیز ابلاغ 
شده و گزارشات عملکرد دریافت می شود. همچنین براساس این گزارشات، عناصر 

تشویقی و برخوردهای لازمه صورت خواهد گرفت.  
تندگویان با اشاره به وام ازدواج نیز یادآور شد: دولت و بانک مرکزی هم از سال ۹۶ 
در راستای ترغیب نسل جوان به ازدواج از طریق راه اندازی شبکه بانکی اقدام به ارائه 

تسهیلات و اعتبارات در این زمینه کرد.  
 

سرلشکر موسوی:

ارتش با قاطعیت و اقتدار
 در مقابل دشمن می ایستد

فرمانده کل ارتش با تأکید بر اینکه ارتش با قاطعیت و اقتدار در مقابل دشمن 
می ایستد، گفت: ارتش، ارزش ها و خصوصیات خوب و والایی دارد که یکی از آن ها 

حضور به موقع در صحنه است.
امیر سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی فرمانده کل ارتش در جمع فرماندهان و 
کارکنان گروه 4۱۱ مهندسی پیامبر اعظم نیروی زمینی ارتش در بروجرد، گفت: 
یک ارتشی از اول صبح که وارد کار می شود کارش عبادت است و خانواده ارتشی 

که همراه اوست در این ثواب شریک است و آنها حقیقتاً شایسته بهترین ها هستند.
فرمانده کل ارتش خاطر نشان کرد: امروز ارتش، ارزش ها و خصوصیات خوب و 
والایی دارد که قابل بیان است و یکی از آنها حضور به موقع در صحنه است. وقتی 
قرار است پای نظام بایستد و تو دهنی به دشمن بزند حضور پیدا می کند و یکی از 
این صحنه ها حضور گسترده کارکنان ارتش و خانواده های آنان در انتخابات ریاست 

جمهوری بود که قریب به ۷۸ درصد در این اقدام ارزشمند شرکت کردند.
امیر سرلشکر موسوی، ارتش را مصداق بارز اشداء علی الکفار و رحماء بینهم دانست 
و گفت: ارتشی که با قاطعیت و اقتدار در مقابل دشمن می ایستد، طاقت دیدن گریه 
یک دختر بچه را ندارد و فوراً به کمک او می شتابد و امروز بحمدالله با برنامه ریزی و 
همت فرماندهان و کارکنان خدوم ارتش، تلاش خوبی برای رفع دغدغه های مردم 

سیستان و بلوچستان در حال انجام است.

معاون اطلاع رسانی و ارتباطات دفتر رییس جمهوری:

 از سوزاندن سرمایه ها برق تولید
 نخواهد شد

را  برق  قطعی  بحران  رییس جمهوری،  دفتر  ارتباطات  و  اطلاع رسانی  معاون 
مسأله ای پیچیده و چند ساحتی عنوان کرد و نوشت: اردکانیان )وزیر نیرو( چهره  
معتبر بین المللی و سرمایه  انسانی ممتاز و شایسته  است از سوزاندن سرمایه ها برق 
تولید نخواهد شد.  علیرضا معزی روز شنبه در حساب کاربری خود در توییتر نوشت: 
بحران قطعی برق، مسأله ای پیچیده و چند ساحتی است تغییرات پرشتاب اقلیمی 
و همچنین شرایط تحریمی فرساینده و اقتضائاتش، تولید برق را دچار معضل کرده 
و بی گمان باید فروتنانه عذرخواه شهروندان برای وضعیت غیرقابل قبول چند روز 
گذشته بود آن چنان که رییس  جمهوری و وزیر از مردم عذرخواهی کردند. معاون 
مسائل،  ساده سازی  داد:  ادامه  رییس جمهوری  دفتر  ارتباطات  و  اطلاع رسانی 
منحرف ساختن افکار عمومی، فروکاستن بحران به مدیریت اشخاص، خوش رقصی 
بر آنتن زنده و خبرسازی های چرک و جعلی برای ترور شخصیتی، قطعا جزیی 
از راه حل نیست و فقط می تواند نشان از غنیمت شمردن روزهای باقیمانده برای 

انتقام گیری بیشتر باشد.

برنامه آموزش یکپارچه 
کشور و طرحی نو

دو خبر در خرداد ماه ۱4۰۰ از رسانه ملی در باره 
آموزش کشور شنیدم که جالب توجه بود:

یکی از شورای عالی انقلاب فرهنگی بود که در آن سهم ۶۰ درصدی نمرات 
تحصیلی داوطلبان کنکور را برای ورود به دانشگاه تصویب کرده بود. و دیگری 
از کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس در باره نزدیک تر شدن حقوق معلمان به 

دانشگاهیان بود که باز نویدبخش بود.
در مورد خبر اولی باید گفت که کنکور اختاپوس چند سری است که مدتها است 
دولت و مجلس می خواهند با آن مبارزه کنند و نمی-توانند. پرسش این است که 
آیا این راه حل جوابگو است و می تواند مشکل کنکور را تا حدی حل کند یا برعکس 
برنامه کنکور به همه مقاطع تحصیلی و به ویژه در مدارس ابتدایی سرریز می شود. 
افزایش حقوق هم بدون توجه به کیفیت تدریس و تربیت معلمان مشکل گشا 

نیست. بحث در این مورد مجال دیگری می طلبد.
اما هر دو تصمیم احتمالًا حکایت از این دارد که مسئولان به اهمیت آموزش 
و پرورش و یکپارچه شدن آموزش توجه دارند و این طلیعه ای است برای طرح 

مسائلی که به این یکپارچگی کمک کند.
پیشنهاد:

در راستای پیشنهادهای قبلی خود در زمینه آموزش، به نظر می رسد طرح زیر 
راهگشا باشد:

 آموزش و به ویژه آموزش و پرورش از سه جزء تشکیل شده است: دانستن )علم(، 
توانستن )مهارت( و دانستن و توانستن هر دو )علم با عمل(.

آموزش پایه برای دانستن باید شامل موضوعاتی در باره سلامت، امنیت ، اخلاق 
و تمرکز بر کار و اخلاق کار، سبک زندگی فردی و اجتماعی، اقتصاد )درست 
مصرف کردن و عدم اسراف(، حقوق شهروندی )به معنای عام آن که شامل روستا 
هم بشود و نه اینکه روستا تحقیر و شهر نشینی عمده شود(، خلاقیت و ابتکار، و 

مانند آن باشد.
از آن پس آموزش ها باید متناسب با علائق فردی دانش آموزان باشد. مثلًا اگر 
فردی به آموزش فضایی یا نظامی، یا هنری علاقمند شده است باید منابعی 

متناسب با علاقه او در اختیارش قرار گیرد.
در بحث توانستن به دو محور ذاتیات و اکتسابیات دانش آموزان باید توجه شود:

- توجه به ذاتیات
دارای  آموزش خانوادگی  در سایة  یا  ذاتی،  به طور  آموزان  دانش  از  بسیاری 
ویژگی هایی هستند که باید مورد توجه جدی قرارگیرند و در پرونده هر دانش 
آموزی ثبت، و توسط معلمان تشویق و تقویت شوند. نمونه آن شهامت، شجاعت، 
صداقت، صراحت لهجه، خوشروئی، خوش خطی، نقاشی، خوش گفتاری، 
خوش صدایی، ادب، مدیریت و رهبری، چانه زنی، همدلی و کار جمعی کردن، 
سخنرانی، قصه گویی، مقاله نویسی، داشتن قدرت بدنی، حافظه و هوش قوی، 

سرعت عمل، نوآوری و مانند آن که اهم این مهارتها قابل احصا است.
- تمرکز بر اکتسابیات

بسیاری از توانمندیهای دانش آموزان اکتسابی است. کمک کردن به پدرو و مادر 
در همه امور، حتی سرپرستی از خانه یا خانه داری از اکتسابیات است. به کار و 
حرفه پدر یا مادر را توجه داشتن نه تنها باعث میشود شغل والدین سبک شمرده 
نشود بلکه روح تعاون در خانواده را تقویت می کند، موجب احترام به شغل پدر و 

مادر می شود و بچه ها را در جهت بهبود و رونق کار والدین سهیم می کند و ...،
کمک خواستن از صاحبان حِرَف در سطح روستا، بخش و شهر با رعایت ضوابط 
اخلاقی لازم برای کمک به آموزش و استفاده از بهترین ها برای انتقال تجربه شان 
به دانش آموزان بسیار مهم است. برگزاری بعضی کلاسها در محیط باز به جای 
منحصر کردن آن به محیط در بستة کلاس در یادگیری ها اثربخش است. تلقین 
این موضوع که کلاس بخشی از جامعه است و نه تافته جدا بافته، آموزش را مفید 
و عملیاتی می کند. در شهرها این بحث حالت جدی تری به خود می گیرد. مراکز 

آموزشی با مراکز حرفه ای و صنعتی همکاری تنگاتنگ خواهند داشت.
در محیط دبیرستان این وضعیت تقویت می شود و نمره یا کارنامه دانستن و 
توانستن، باید پا به پای هم مورد توجه قرار می گیرد. اما بسیار اتفاق می افتد که 
دانش آموزی در مسائل نظری قوی تر یا بر عکس در امور عملی سرآمدتر است. 
به طور مثال، فردی ممکن است در مسائل عملی چون هنر، صنعت، حرفه های 
موجود در سطح ششم ولی در امور نظری در سطح دوم و یا بر عکس آن باشد و این 
نه تنها نقص نیست بلکه امتیازی به حساب می آید. قطعاً معیارهای لازم برای اندازه 
گیری و ارزیابی تهیه می شود. توجه به این مسائل دانش آموز را تشویق می کند 
که به امور عملی و مهارت های اکتسابی توجه خاص بنماید و با هدایت معلمان با 
فرهنگ، کارآزموده و آموزش دیده رقابت سالمی در بین دانش آموزان به وجود آید.

از این طریق استعدادها سنجیده، و علائق معلوم می شود و چه بسا فرصتهایی 
برای رفتن به سوی حرفه مورد علاقه توسط دانش آموز با مشاوره خانه و مدرسه به 
وجود آید تا فرد بتواند در حرفه مورد علاقه خود رشد کند. شرط اصلی آن است که 
سیاست گذاری دولت و بخش خصوصی فرصتهای شغلی را به وجود آورده باشند.

توجه به آمایش موضوعی و منطقه ای و تبیین و تشریح درست نیازمندیهای کشور 
و منطقه به ویژه نیازهای بومی برای تعیین و تقویت مهارت ها توسط مسئولان نقش 

آفرین است و می تواند در انتخاب رشته یا حرفه برای دانش آموزان مؤثر باشد.
در کنکور، در رشته هایی که رقابت وجود دارد سوابق تحصیلی اعم از آموزشی 
و مهارتی به تفصیل و نه بر اساس کارنامه های ساختگی مورد توجه قرار می گیرد. 
زیرا هر دانش آموزی همچنانکه کد ملی دارد کد آموزش و مهارتی خواهد داشت 
و همه فعالیتهای او ثبت و ضبط، و در طول دوران تحصیلی با اوست و از مدرسه به 

دانشگاه منتقل می شود.
در دانشگاهها هم دانستن و توانستن باید توأم باشد.

هر داوطلب ورود به دانشگاه باید حد نصابی از دو محور دانستن و توانستن 
را داشته باشد. چه بسا خود به جای رفتن به دانشگاه، رفتن به مراکز حرفه ای 
و صنعت را انتخاب کند. در رفتن به دانشگاه حق تقدم با همخوانی رشته با نیاز 
محل زندگی است. در اینصورت دیگر کلاس کنکور منحصر در تست زدن و 
متمرکز بر حافظه محوری نخواهد بود. این مستلزم آن است که همه نهادهای 
دولتی و غیر دولتی با مراکز آموزشی هماهنگ و مرتبط باشند و ضمن کمک به آنها 
نیازمندی های خود را هر ساله، یا در دوره های زمانی خاص اعلام کنند. دولت باید 
نسبت به اشتغال فعال و پایدار اهتمام کند و شغل معلمی و تربیت در همة سطوح 
ارج یابد. اگر آموزش یکپارچه می خواهیم لازم است کارها و مشاغل هم به صورت 
یکپارچه دیده شود. ارتباط صنعت )به معنای عام آن شامل بخش کشاورزی، 

بهداشت، علوم انسانی و خدمات( و دانشگاه باید به طور جدی دنبال شود.
در دانشگاه ها نظر و عمل توأمان پیش می رود و استادان و صاحبان حرف و 
صنعت و خدمات تا جایی که می توانند برای پرورش نیروهای کارآمد برای نیازهای 
از پیش تعریف شده کشور و نیز اعزام به سایر کشورها همکاری می کنند. آنجا که 
مباحث نظریِ صِرف ارجحیت پیدا می کند از بین متقاضیان دانشجو تأمین، و 
مراکز حمایت کننده از آنها پشتیبانی می کنند. در این صورت آموزش عالی دنبالة 

آموزش و پرورش به معنای واقعی خواهد بود.
به آموزش مجازی و دورکاری و آینده نگری در آموزش باید توجه خاص شود.

نظام پرداخت باید به گونه ای شود تا همچنانکه سوابق طولی آموزش در آن مؤثر 
است پیشرفتهای افقی و عرضی هم موجب امتیاز و ارزش مالی ومعنوی باشد.

وزیر آموزش شیخ الوزرا است و از نظر علمی و اجرایی باید سرآمد، دارای حق 
وتو، و فارغ از مسایل سیاسی باشد. باید معلمان و استادان تنها به آموزش نظری 
بسنده نکنند و فعالانه خود در کارهای عملی شرکت، و موجبات تشویق به کسب 
مهارت را فراهم نمایند. آموزش ابتدایی کلًا رایگان است و در دبیرستان و دانشگاه 
هزینه کارهای عملی به ویژه برای افراد کم درآمد وامی خواهد بود که به شرط رفتن 
بر سر کار تأدیه می شود. سازمان های تدوین کتب درسی در آموزش و پرورش و 
دانشگاهها باید تغییرات اساسی در راستای انجام این برنامه داشته باشند.آموزش 
معلمان نقش بی بدیلی دارد و مراکزی در ادارات آموزش و پرورش و دانشگاهها 
برای تمشیت امور ایجاد می شود. در این زمینه صدا وسیما می تواند کمک بسیار 
خوبی باشد. مخاطب این برنامه خانواده ها، مدارس و دانشگاهها و سپس کل 

جامعه است.
تفصیل مطلب نیاز به زمان بیشتری دارد. چنانچه نگاه مورد پسند باشد برای آن 

ساختار تعریف می شود.

اخبار

 
رییس جمهوری با تاکید بر عدم تسامح و تعلل در رعایت پروتکل های بهداشتی 
گفت: این آمادگی وجود دارد که روزانه ۵۰۰ هزار نفر از مردم واکسینه شوند و این 

امر، امید بسیار و همچنین مصونیت ایجاد می کند. 
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی شنبه در جلسه ستاد ملی مقابله با 
کرونا با تاکید بر عدم تسامح در زمینه اجرای پروتکل ها و تعلل از طرف مسوولین 
گفت: تسامح ، تعلل، تردد و تجمع باعث می شود که شرایط بدتری پیش روی 
ما باشد و باید با اینها مقابله شود. البته قرارگاه با همه توان، نیروی انتظامی، 
دستگاه های نظارتی، هلال احمر و بسیج همه در کنار مدافعان سلامت هستند 

که امیدواریم بتوانند شرایط بهتری را آماده کنند.
رییس جمهوری در ادامه گفت: ما جلوی پروازهای هند و بسیاری از پروازها را 
گرفتیم. اما در عین حال مسیرهای غیرمجاز خیلی به این داستان کمک کردند. 
در مسیرهای مجاز خیلی تلاش شد برای اینکه این مساله به حداقل برسد و کار را 

سخت کرد و ما دچار مشکل شدیم.
روحانی افزود: در مساله واکسن که الان مساله بسیاری موثری است شاید بعد از 
پروتکل های بهداشتی واکسن بسیار مهم است. پروتکل های بهداشتی و واکسن 
هر دو اصل هستند و باید همه جا مراعات شوند. ما ۶۰ میلیون جمعیت بالای ۱۸ 
سال داریم که این ۶۰ میلیون جمعیت باید واکسینه شوند که ۶۵ تا ۷۰ درصد می 
شود یعنی بالای 4۰- 4۲ میلیون نفر باید واکسینه شوند تا این زنجیره قطع شود.
رییس جمهوری افزود: حالا تا واکسن عمومی و همگانی که 4۰-4۳ میلیون نفر 
در کشور واکسن بزنند، فاصله زیاد است اما در عین حال گروه های هدف و آنهایی 
که یا از نظر سن و سال یا از نظر بیماری های زمینه ای بیشتر در خطر هستند 
در اولویت قرار گرفتند و کار عظیم و بزرگی از امروز بیش از هفته های گذشته که 

واکسن زده می شد آغاز شده است.
آماده واکسیناسیون روزانه ۵۰۰ هزار نفر هستیم

رییس دولت های یازدهم و دوازدهم با بیان اینکه تزریق واکسن از امروز بیش از 
هفته های گذشته شروع شده است، گفت: این آمادگی وجود دارد تا روزی ۵۰۰ 
هزار نفر از مردم واکسینه شوند و این امر، امید بسیار و همچنین مصونیت ایجاد 

می کند و خطر مرگ را کاهش می دهد.
وی ادامه داد: هم در واکسن داخلی و هم خارجی دچار مشکل بودیم در 
واکسن داخلی همه کمک ها را کردیم اما از نظر توانمندی کشور، برای رسیدن به 
واکسن های فراوان و کارهای صنعتی در این زمینه، فاصله داشتیم. فکر می کردیم 

دو ماه زودتر به نقطه امروز برسیم که البته با فاصله رسیدیم.
رییس دولت دوازدهم با اشاره به مشکلات دولت در زمینه تامین واکسن خارجی 
این  بود  پول  جابجایی  و  ارز  پول،  خارجی  واکسن  در  ما  گرفتاری  هم گفت: 
گرفتاری های مفصل را حل و فصل کردیم اما امروز کمبود واکسن مطرح است. 
کشوری به ما قول می دهد هفته آینده این مقدار واکسن بفرستد، اما خود آن 
کشور گرفتار می شود و می گوید برای نیازمندی های داخلی به واکسن نیاز دارد 
و موجب تأخیر رسیدن واکسن دست ما می شود. الان شرایط مناسب است و این 

هفته و هفته آینده با شرایط بهتری قرار است کارها را پیش ببریم.
رییس جمهوری اظهار کرد: در مراکز قرمز و نارنجی در رعایت پروتکل ها باید 
دقت بیشتری انجام شود و  باشگاه های بدنسازی، سینماها، بازارها و سالن های 
سرپوشیده، نمایشگاه های عمومی، شهربازی ها، رستوران ها و تالارهای پذیرایی 
باید بیشتر مورد توجه قرار بگیرد. رستوران اگر بیرون بر باشند مشکلی نیست اما 

جاهای سربسته مشکلات زیادی ایجاد می کند.
میزان رعایت پروتکل ها امیدوار کننده نیست

وی اضافه کرد: در شرایطی قرار دادیم که این مسائل باید رعایت شود و مصوب 
می کنیم که روی این موارد هفتگانه بیشتر تاکید شود و نیروی انتظامی و اصناف 
نظارت دقیق تری انجام دهند و قرارگاه هم برنامه دقیق تری داشته باشد و در این 
هفت موردی که احتمال خطر شیوع بیشتر و ویروس را دارد، دقت بیشتری به 

عمل بیاید.
روحانی با بیان اینکه گزارش رعایت پروتکل ها امیدوار کننده نبود، گفت: ۸۵ 
درصد مردم باید پروتکل ها را مراعات کنند اما آمار و ارقام ۶۶ درصد و خیلی پایین 
است و از مردم خواهش می کنیم پروتکل ها را مراعات کنند تا بتوانیم از این شرایط 

سخت فاصله بگیریم.
 باید خود را برای بازگشایی مدارس آماده کنیم

رییس دولت تدبیر و امید درباره وضعیت مدارس گفت: از اسفند سال ۹۸ جز 
ایام امتحانات مدارس و دانشگاه های ما تعطیل شد که آن هم برای بعضی از 
مقاطع درس ها و ارتباطات آموزشی از طریق فضای مجازی بود. طبیعی است 

فضای مجازی نمی تواند جایگزین معلم باشد فضای مجازی حداقل کاری بود که 
می شد انجام داد و باید خود را برای بازگشایی مدارس آماده کنیم .

روحانی با اشاره به مباحث مطرح شده درباره بازگشایی مدارس گفت: تعطیلی 
مدارس از حیث روحی و روانی روی دانش آموزان اثر می گذارد، فعالیت های بدنی 
کاهش و عادت های غذایی تغییر می یابد؛ در الگوی خواب اختلال ایجاد می کند. 
همه این مسائل باعث می شود سعی کنیم تا بچه های پیش دبستانی، دبستانی و 

دبیرستانی به مدرسه بروند.
وی ادامه داد: بسیاری از کشورها دوره های پیش دبستانی را تعطیل نکردند 
برخی کشورها هم مدارس را در مدت کوتاهی بستند و دوباره باز کردند چون 
ابتلای افراد زیر ۱۸ سال کم است و طبق آمار و ارقام ابتلای آنان ۵ درصد است که 

اکثر آنها هم بعد از مدتی بهبود می یابند.
رییس جمهوری در ادامه گفت: این چنین گفته می شود در دنیا مدارس عامل 
انتقال نیستند. کودکان هم نسبت به یکدیگر خیلی عامل انتقال نیستند. معمولا 
تماس کودک با بزرگ تر است که این انتقال بیشتر انجام می گیرد بنابراین ما در 

مدارس نباید از انتشار این ویروس خیلی نگران باشیم.
روحانی با اشاره به لزوم پیش بینی ترتیبات ایمنی در مدارس گفت: معلمان،  
راننده های سرویس، مستخدمان باید واکسینه شوند و باید شرایطی فراهم کنیم 
که مردم بتوانند با اطمینان فرزندان خود را به مدارس بفرستند. فاصله ها باید 
رعایت شود. بعضی از مدارس باید یک روز در میان شوند. وسایل بهداشتی در 

مدارس باید آماده شود.
وی ادامه داد: آموزش و پرورش، وزارت بهداشت، درمان و قرارگاه باید همه 
ترتیبات را فراهم کنند که در سال آینده در مهرماه مدارس، پیش دبستانی، 
دبستان، دبیرستان و دانشگاه ها حضوری شروع شود. اساتید در دانشگاه ها 
واکسینه شوند و شرایط برای برگزاری حضوری کلاس ها در دانشگاه ها آماده شود.
روحانی با تاکید بر این که یک عقب ماندگی تقریبا دو ساله ای در امر آموزش و 
پرورش و دانشگاه ها و پیدا کردیم، گفت: امیدواریم شرایطی پیش بیاید که بچه ها 

حضوری وارد مدارس و دانشگاه ها شوند و جبران کنیم.
 همه بیمارستان ها دارای برق اضطراری هستند

روحانی افزود: از آن طرف شروع کردند که در فلان جا چون برق رفت بیماران در 
بیمارستان بی برق و بی امکانات ماندند و دستگاه تنفسی از کار افتاد که امروز در 
جلسه به  صراحت از طرف مسئولین اعلام شد که این دروغ و کذب محض است.
وی عنوان کرد: همه بیمارستان های ما دارای ژنراتورهای اضطراری هستند 
و اگر برق برود مشکلی پیش نمی آید و هیچ مشکلی پیش نیامده است. یعنی 
داستانی که دروغ محض است را شایع کرده و مردم را نگران می کنند و ذهن مردم 
خراب شده و رعب و وحشت ایجاد می شود و برای کاری که کاملا ناروا و نادرست 

است حالت یاس به مردم دست می دهد.
با کسانی که به دنبال ایجاد نا امنی روانی هستند برخوردشود

رییس جمهوری خاطرنشان کرد: من امیدوارم همه دستگاه ها، صدا و سیما 
و مسئولین به این نکته توجه داشته باشند و مسئولین مربوطه باید با آنهایی که 
تعمدا دنبال ایجاد ناامنی روانی و فکری در جامعه هستند، برخورد کنند انشاالله 
با کمک و یاری هم بتوانیم از این روزهای سخت عبور کنیم و روزهای راحت تری 

پیشروی ملت بزرگ و عزیز ما قرار بگیرید.

رییس جمهوری :

باید با تسامح و تعلل در رعایت پروتکل ها مقابله کرد
غلامرضا فدائی*

یک عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی گفت : مسئله ایران آنقدر 
بزرگ است که برای عبور دادن کشور از شرایط موجود چاره ای جز استفاده از همه 

ظرفیت های نظام نداریم. 
علی جمالی ، درباره امکان تشکیل دولتی فراجناحی و کارمد از سوی ابراهیم 
رئیسی اظهار کرد: تشکیل چنین کابینه ای به رویکرد کلی رئیس جمهور منتخب 
برمی گردد اگر دعواهای انتخاباتی که در مناظره ها مطرح شد،  مبنا قرار گیرد به 
نظر شکاف میان دیدگاه های آقای رئیسی و دیدگاهی که ۸ سال کشور را اداره کرد 
آنقدر زیاد است که امکان استفاده از نیروهای خارج از گفتمان رئیسی وجود ندارد.
وی ادامه داد: اگر رویکرد رئیس جمهور بعدی استفاده از همه ظرفیت های کشور 
برای عبور از شرایط حساس کشور باشد می توان انتظار داشت از همه گرایش 
ها حتی گرایش هایی که در انتخابات شرکت و شکست خوردند و گرایش هایی 
که شرکت نکردند هم استفاده شود و باید منتظر ماند و دید چه رویکردی انتخاب 

خواهد شد.
وی درباره فراجناحی بودن دولت بعدی تصریح کرد: به لحاظ گفتمانی رئیسی 
نمیتواند خود را از گفتمان اصول گرایی جدا کند او بخشی از گفتمانی است که ۸  

گذشته نقدهای جدی به عملکرد روحانی و اصلاح طلبان داشته است و فراجناحی 
بودن خیلی از او پذیرفته نیست، مگر اینکه او شخصا تصمیم بگیرد برای عبور از 
وضعیت فعلی کشور کابینه ای فراجناحی داشته باشد البته واژه فراجناحی در کشور 
بد تعریف شده است به هر حال مسئله ایران آنقدر بزرگ است و در شرایط حساس و 
خطرناکی هستیم که برای عبور کشور از بحرانهای موجود چاره ای نداریم جزاینکه 
که از همه ظرفیت های کشور استفاده کنیم. این فعال سیاسی در گفت و گو با ایسنا 
ادامه داد: ما در میانه یک جنگ سنگین اقتصادی هستیم و برای عبور از  این جنگ 
مانند دوران جنگ تحمیلی به حضور همه  نیروها نیازمندیم، الان هم نمی توانیم 
بگوییم یک جناح عملکرد خوب یا بد داشته، زیرا همین عملکرد ۸ ساله گذشته 
دولت تجربه اندوخته ای است و نمی توانیم اکنون کشور را اداره کنیم، ولی نسبت 
به تجربه وزارت خارجه در مذاکرات برجام بی توجه باشیم یا اینکه درک نکنیم معنای 

اداره کشور بدون نفت در 4 سال گذشته چیست باید از این تجارب بهره گرفت.
وی در پایان گفت: اگر این فرض را بپذیریم که رئیس جمهور منتخب فردی 
دغدغه مند است بنابراین منطقی است وی از ظرفیت همه نیروها و جناحهای 

کشور استفاده کند.

عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران:

چاره ای جز استفاده از همه ظرفیت های نظام نداریم

معاون اول رییس جمهوری، تماس رییس جمهوری 
اقدامی  را  منتقد  سیاسی  جریان های  با  منتخب 
پسندیده توصیف کرد و گفت: ما نیازمند افزایش 
همدلی و گفت و گو در کشور هستیم و برای حل 
مشکلات، چالش ها و ابرچالش ها نیاز داریم همه 

جریان ها را به رسمیت بشناسیم. 
»چهارمین  در  شنبه  روز  جهانگیری  اسحاق    
جشنواره ملی زن و علم،  جایزه مریم میرزاخانی« در 
دانشگاه تربیت مدرس  با بیان اینکه کشور با چالش ها 
و با ابرچالش هایی روبرو است، اظهارداشت: وقتی با 
تنگنایی روبرو می شویم اگر نتوانیم آن را به موقع حل 
کنیم، به چالش و اگر با آن چالش به موقع مقابله نکنیم 
به ابرچالش تبدیل می شود و پیچیدگی های آن بیشتر 
می شود که امروز آب یکی از این چالش هاست. وی 
با بیان اینکه مسئله آب امروز به مسائل مهم و حیاتی 
ایران تبدیل شده است، گفت: زمانی می خواستیم 
میزان برداشت از آب های زیرزمینی را محدود کنیم 
برداشت  آب  بیشتر  بگذاریم  می گفتند  بعضی ها 
کنند و کشاورزی بیشتر شود. امروز در فرونشست 
مشکل  با  شرب  آب  در  که  کشاورزی  زمین های  از 
مواجه می شویم، معلوم است هشدارهای به موقع 
متخصصان و دانشمندان حوزه، واقعی بود و همین 
مطرح  هم  محیطی  زیست  مسائل  درباره  شرایط 
می شد. جهانگیری اظهار کرد: در کنار این چالش ها 

و ابرچالش هایی که در دولت های مختلف بوده،  با 
سه پدیده تحریم، کرونا و خشکسالی روبرو هستیم. 
در رابطه با تحریم که مقاومت ملت ایران آمریکایی ها 
را وادار به عقب نشینی کرد و فشار حداکثری شکست 
خورد و دولت قبلی و فعلی آمریکا آن را قبول کردند، 
کشور  در  ها  تحریم  درباره  دلسوزانه  و  مدبرانه  باید 
برخورد شود تا هر چه سریع تر از روی ملت و دولت 
برداشته شود و حتماً یکی از سیاست های دولت آینده 
هم برداشتن تحریم هاست. وی اضافه کرد:  کرونا هم 
یکی از مسائل مهمی است که زندگی ما را تحت تأثیر 
قرار داد.  سلامت جامعه به نوعی تبعات اقتصادی هم 
دارد. فقط در بخش خدمات یک میلیون نفر شغل 
خود را در اثر کرونا از دست داده اند. کرونا بخش های 
دیگر اقتصادی را هم تحت تأثیر قرار داده است. این 
بیماری باید به سرعت کنترل شده و تبعات آن به 

حداقل برسد.
ما نیاز به گفت و گو و افزایش همدلی

 در کشور داریم 
وی مسئله سوم را خشکسالی عنوان و تصریح کرد: 
ایران و دنیا با خشکسالی وسیعی مواجه هستند که 
آثار آن را در کشاورزی،  آب شرب و حتی در بخش 
هزار  می شود ۱۲  اعلام  وقتی  می بینیم.  هم  نیرو 
مگاوات نیروگاه های برق آبی به دو هزار و سه هزار 
پاییز  می کنند  پیش بینی  و  است  رسیده  مگاوات 

باید آب سد برای شرب  کم آبی را پیش رو داریم،  
نگهداری شود تا استان هایی که آب شرب شان از 
سد تامین می شود، با مشکل مواجه نشوند. معاون 
اول رییس جمهوری گفت: من به عنوان کسی که 
در حل مسائل و مشکلات کشور و مدیریت برخی از 
بخش ها تجربه ای دارم اعلام می کنم راه های مقابله 
با چالش ابرچالش انسجام داخلی و همبستگی در 
داخل کشور است. وی افزود: اینکه رئیس جمهور 
منتخب با جریانات منتقد تماس برقرار کرد و از آنان 
اقدام  گرفت،  نظر  کشور  مختلف  مسائل  برابر  در 
پسندیده ای است که باید کامل شود. ما نیاز به گفت 
و گو و افزایش همدلی در کشور داریم. نیاز داریم 
نخبگان و سرمایه های علمی از هر جریان و طیف 
را به رسمیت بشناسیم و از آنان برای رفع مشکلات 

کشور کمک بخواهیم.
جهانگیری با بیان اینکه هر دولتی روی کار بیاید 
برای عبور از این مشکلات نیازمند کمک همه است، 
تصریح کرد: می توان گفت این کم سابقه است که هر 
سه قوه از یک جریان سیاسی و نهادهای دیگر هم 
از همان جریان باشند و این اقدام مبارکی است که 
می تواند در حل مشکلات کمک کند اما بیشتر از 
این نیاز است مردم در همراهی با دولت کمک کنند 
و دولت هم به سمت حل مشکلات برود و همه کمک 

کنیم از این مشکلات به خوبی عبور کنیم.

معاون اول رییس جمهوری:

 نخبگان و سرمایه های علمی همه جریان ها را به رسمیت بشناسیم
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فرق درون گرایی، افسردگی و استرس؛ آیا غذا های دریایی برای مغز مفیدند؟
بسیاری از متخصصین تغذیه بر اهمیت مصرف ماهی و سایر غذا های دریایی 
تاکید کرده و پژوهش های متعددی نشان داده است که مصرف این غذا ها برای 

بدن مفید هستند.
در این میان گفته می شود این غذا ها تاثیری مضاعف بر مغز و سیستم اعصاب 

بدن دارند. 
حتما تاکنون با اخبار و گزارش های زیادی مبنی بر مفید بودن ماهی و سایر 
غذا های دریایی برای قلب و عروق رو به رو شده اید و البته بسیاری از ما خوانده 
یا شنیده ایم که خوردن ماهی برای مغز نیز مفید است. در واقع، نتایج یک 
پژوهش گسترده در سال ۲۰۰۸ خبرساز شده و سبب جلب توجهات بیشتری 
به این ماده غذایی شده است. نتایج این مطالعات نشان می دهد که خوردن 
ماهی های روغنی می تواند ضایعات مضر مغزی را که با بیماری آلزایمر مرتبط 

هستند، کاهش دهد. 
این موضوع مطابق با باور های فرهنگی بسیاری از افراد در سراسر جهان بوده 
و به همین دلیل مورد استقبال قرار گرفته است، اما پژوهشگران اعلام کردند 
نتایج این مطالعه، محدود و غیر قابل اثبات بوده و برای بررسی این موضوع 
باید بررسی های بیشتری انجام شود. به همین دلیل تیمی از پژوهشگران مرکز 
مطالعاتی Cochrane Review که به طور مستقل تمام شواهد موجود را برای 
بررسی و مراقبت های بهداشتی تجزیه و تحلیل می کند به این موضوع ورود 
کردند. نتایج به دست آمده نشان می دهد شواهد مربوط به نقش ماهی های 
روغنی در سیستم اعصاب و تأثیر آن روی مغز قانع کننده نیست. به عنوان مثال، 
نتایج یک بررسی در سال ۲۰۱۲ میلادی نشان داد که مصرف روغن ماهی 

تاثیری در جلوگیری از زوال عقل ندارد.
ماهی  روغن  که  نیز مشخص شد  در سال ۲۰۱۶  در یک مطالعه مشابه   
برای افرادی که قبلًا به بیماری آلزایمر مبتلا بوده اند، تفاوتی ایجاد نمی کند. 
پژوهشگران این تیم مطالعاتی در پایان بررسی های خود اعلام کردند، در مورد 
تاثیر مصرف ماهی های روغنی در بروز افسردگی نیز مدارک بیشتری مورد نیاز 
است؛ بنابراین به نظر می رسد که شواهد کمی وجود دارد که نشان دهد مصرف 
ماهی های روغنی عملکرد شناختی را بهبود بخشیده و از بیماری هایی مانند 
زوال عقل جلوگیری کرده یا مانع بروز افسردگی می شود. البته باید به این مسئله 
نیز اذعان داشت که برخی مطالعات فوایدی را در این حوزه روی موش ها نشان 

داده اند، بنابراین شاید تحقیقات بیشتری در حوزه تاثیرات انسانی لازم باشد.
 با این وجود، کارشناسان توصیه می کنند مصرف ماهی های روغنی را به 
عنوان بخشی از یک رژیم غذایی سالم در رژیم غذایی خود بگنجانید، زیرا این 
مواد غذایی برخی از مزایای سلامتی از جمله کاهش خطر بیماری های قلبی 

را در بر دارند.

علاوه بر کسلی و سستی که صبح بعد از بیدار شدن از خواب احساس می کنید، 
احتمالًا صورت و اطراف چشم هایتان نیز پُف کرده اند که دلایل زیادی می تواند داشته 
باشد. البته مطمئناً می توانید این پف آلودگی را از بین ببرید و روزتان را شروع کنید، 
احتمالًا خودش بعد از مدت کوتاهی برطرف خواهد شد، اما بد نیست علت های آن را 
نیز بدانید، خصوصاً اگر به نظر می رسد همیشه همین اتفاق می افتد یا اینکه بدتر شده 

است.
بیدار شدن با صورت پف کرده اصلًا خوشایند نیست، اما خیالتان راحت باشد؛ پف 
صورت معمولًا فقط به دلیل تجمع مایعات در بافت های صورت رخ می دهد، چون تمام 
شب دراز کشیده بودید. اما پف صورت می تواند نشان دهنده ی چیزهای دیگری هم 

باشد، از جمله آلرژی یا به هم خوردن تعادل هورمون ها.
اگر پف صورت بعد از بیدار شدن از خواب اذیتتان می کند، راهکارهایی وجود دارد که 
فوراً آن را برطرف کرده و احساس بهتری داشته باشید. کمپرس سرد برای کاملًا بیدار 
و هشیار شدن در صبح و از بین بردن پف پوست بسیار مفید است، زیرا رگ های خونی 
را منقبض کرده و پف صورتتان می خوابد. تی بگ )چای کیسه ای( سرد و خیار نیز این 

خاصیت را دارند که رگ ها را تنگ می کنند.
اما در برخی موارد از پف کردگی صورت، درمان بستگی به علت آن دارد و باید بفهمید 

علت چیست.
روی صورتتان خوابیده اید

به  یعنی  است،  صورت  روی  خوابیدن  صورت،  پف  علت های  شایع ترین  از  یکی 
جای پشت سر، صورتتان را روی بالش گذاشته اید. جاذبه زمین وقتی که روی صورت 
می خوابید اثرش را می گذارد. وقتی می خوابید مایع لنف در بدن شما نشست می کند، 
در نتیجه وقتی روی صورت می خوابید این مایع در صورتتان جمع می شود و چشم ها و 

صورتتان پف می کند.
یک راه ساده این است: تا جایی که ممکن است به پشت بخوابید یا با بالش زیر سرتان 
را بلندتر کنید تا اثر جاذبه تا حدی خنثی شود. این طور خوابیدن کمک می کند مایع 
لنف به سمت پایین جریان پیدا کند و از چشم ها و گونه هایتان دور شود، بنابراین صبح که 

بیدار می شوید، تازه و سرحال تر به نظر می رسید.
آلرژی تان فعال شده است

گرد و غبار و کرک و موی حیوانات اطراف ما فراوان اند و می توانند علائم آلرژی تان را 
ظاهر کنند. گرفتگی ناشی از آلرژی های فصلی می تواند التهاب پوست را افزایش دهد، 
خصوصاً در ناحیه صورت. بنابراین اگر مدام عطسه می کنید و قبل از خواب چشم هایتان 

را می مالید، علت پف صورتتان می تواند همین باشد.
افرادی که به گرد و خاک آلرژی دارند و به خاطر قرنطینه در خانه دورکاری می کنند، 
این روزها ممکن است آلرژی شان بدتر هم بشود، زیرا زمان زیادی را در فضای داخل 

سپری می کنند.
چه باید کرد؟ مصرف آنتی هیستامین پیش از خواب می تواند مفید باشد. ضمناً محیط 
خانه را به طور مرتب از گرد و غبار پاک کنید و از فیلتر هوا استفاده نمایید. روبالشی هایتان 

را نیز بیشتر عوض کنید.
کرمی که برای پوستتان استفاده می کنید قوی است

اگر کرم شب قوی و گران قیمتی استفاده می کنید یا اخیراً کرم جدیدی را به کرم های 
قبلی تان اضافه کرده اید باید بدانید عناصر قوی و فعالی مانند رتینول، بنزوئیل پروکسید 
یا اسیدهای آلفا هیدروکسی باعث لایه برداری پوست می شوند. اما اگر این محصولات در 
قسمت های بسیار نزدیک به چشم و دهان به کار بروند که پوست نازک تر است، می توانند 

بیش از حدی که مدنظر است پوست را تحریک کنند و سبب تورم پلک ها شوند.
راهکار: این نوع محصولات را ابتدا یک بار در هفته استفاده کنید و سپس کم کم به 

روزی یک بار برسانید.
عفونت سینوس دارید

اگر سینوزیت داشته باشید، احتمال اینکه صبح با صورت پف کرده از خواب بیدار 
شوید زیاد است. علائم سینوزیت شامل درد که عموماً همراه با تورم و فشار در اطراف 
چشم ها و گونه ها و حتی پیشانی است می شود. این اتفاق زمانی می افتد که فضای 

داخل بینی ملتهب و متورم می شود که علاوه بر درد ممکن است نفس کشیدن از طریق 
بینی را نیز سخت کند.

سینوزیت حاد معمولًا به دلیل سرماخوردگی مزمن روی می دهد که ممکن است نیاز 
به درمان با آنتی بیوتیک داشته باشد اما بیشتر موارد سینوزیت حاد، خودبه خود خوب 

می شوند.
یا  سالین  بینی  اسپری  معمولی،  مسکن  داروهای  از  می توانید  کرد؟  باید  چه 
کورتیکواستروئید یا ضداحتقان برای کاهش علائم سینوزیت استفاده نمایید. همچنین 

می توانید شب هنگام خواب، بخور روشن کنید.
سندرم کوشینگ دارید

یک علت ممکن دیگر پف صورت، سندرم کوشینگ است و زمانی رخ می دهد که بدن 
شما برای مدت طولانی در معرض هورمون کورتیزول قرار می گیرد. این سندرم می تواند 
زمانی ایجاد شود که شما از استروئیدهای خوراکی که معمولًا برای درمان عوارضی مانند 
آسم یا بیماری التهابی روده به کار می روند استفاده می کنید. ضمناً گاهی بدن ممکن 

است کورتیزول بسیار زیادی تولید کند.
غیر از پف اطراف چشم ها علائمی مانند قوز بین دو شانه و ترک های پوستی بنفش رنگ 

نیز ممکن است وجود داشته باشند.
توصیه: این مشکلی است که توسط پزشک باید درمان شود، بنابراین اگر علائم گفته 

شده را دارید به پزشک مراجعه کنید.
عفونت دندان دارید

شاید بی ربط به نظر برسد اما در واقع عفونت یک دندان اغلب می تواند باعث پف 
صورت شود. عفونت دندان در ریشه دندان ایجاد می شود و می تواند باعث شود کیسه ای 
از چرک در این قسمت شکل بگیرد )آبسه(، که اگر درمان نشود و به صورت برسد 

می تواند تورم صورت ایجاد کند.
راهکار: واضح است که برای درمان عفونت دندان باید به دندان پزشک مراجعه کنید. 
به  توصیه می شود آب نمک در دهانتان غرغره کنید، ممکن است  به شما  احتمالًا 
آنتی بیوتیک هم نیاز داشته باشید. معمولًا بعد از ۲4 ساعت شروع مصرف آنتی بیوتیک 

لازم است به دندان پزشک یا جراح دهان و دندان مراجعه کنید تا عفونت تخلیه شود.
آن قدر که فکر می کنید خوب نمی خوابید

حتی اگر احساس می کنید به اندازه کافی خوابیده اید، پف صورتتان ممکن است غیر 
از این را نشان دهد. خواب زمانی است که بدن فرصتی برای دوباره شارژ شدن و ترمیم 
و بازسازی خودش دارد. بدخوابی شبانه می تواند باعث شود صبح با صورت پف کرده از 

خواب بیدار شوید.
توصیه ها: برای خواب بهتر سعی کنید قبل از خواب از عوامل استرس برانگیز فاصله 
بگیرید و آرام شوید؛ ایمیل هایتان را چک نکنید، اخبار تماشا نکنید و ... . در عوض، نور 
اتاق را کم کنید و برای خواب آماده شوید. هر شب سر ساعت به رختخواب بروید تا بدنتان 

به یک ریتم و نظم عادت کند.
یک غذای پُرنمک خورده اید

اگر شب غذایی پُرنمک یا هله هوله ای نمکی بخورید، احتمال اینکه صبح با صورت 
پف آلود از خواب بیدار شوید زیاد است. خوردن غذای پرنمک می تواند سبب احتباس 

آب در بدن از جمله در صورت شود.
را نگه  راهکار: بدن شما اساساً در تلاش برای رقیق کردن نمک، مایعات اضافی 
می دارد. اما شما می توانید با نوشیدن مایعات زیاد بعد از خوردن غذای شور، به بدنتان 

کمک کنید. ضمناً بهتر است قبل از خواب خوراکی شور نخورید.
شب قبل گریه کرده اید

شاید بد نباشد اگر چیزی ناراحتتان کرده است، قبل از خواب کمی اشک بریزید و آرام 
شوید. اما ممکن است صبح روز بعد با صورت و چشم های پف کرده از خواب بیدار شوید 
که علت آن، عارضه ای موقتی به نام اِدِم است. این اتفاق زمانی می افتد که نمک موجود 

در اشک، پوست اطراف چشم ها را تحریک کرده و باعث می شود کمی متورم شود.
چه باید کرد؟ هرچند نباید جلوی گریه تان را بگیرید و اگر واقعاً نیاز دارید اشک بریزید. 
اما می توانید با استفاده از دستمال کاغذی نرم تر و باکیفیت تر، احتمال پف آلوده شدن 
چشم ها را کاهش دهید. ضمناً چشم ها را نمالید اما به هر حال اگر با چشم های پف کرده 

بیدار شدید، از کمپرس سرد استفاده کنید.
درماتیت تماسی دارید

اگر عادت دارید با آرایش بخوابید پس پوستتان مدام تحریک می شود و احتمالًا صبح 
با صورت پف کرده بیدار می شوید. خوابیدن با آرایش چشم یا با کرم پودر و پنکیک و 
... می تواند پوست را تحریک کرده و سبب خارش و تورم آن شود. شاید این اتفاق واقعاً 
یک واکنش آلرژیک نباشد اما احتمال اینکه به دلیل درماتیت تماسی پوستتان تحریک 
شده باشد زیاد است. راه حل این مشکل نیز ساده است؛ پیش از خواب صورت خود 
را بشویید. هر چقدر هم که خسته هستید بهتر است با آرایش به رختخواب نروید. اگر 
هم فراموش کردید و با آرایش خوابیدید و صبح صورتتان پف کرد، صورتتان را با آب سرد 

بشویید و کمپرس سرد بگذارید.
تعادل هورمون هایتان به هم خورده است

کم کاری تیروئید نیز می تواند باعث پف کردن اطراف چشم ها شود. بنابراین اگر هر 
روز با این حالت از خواب بیدار می شوید توصیه می کنیم به پزشک مراجعه کنید تا با 
یک آزمایش خون ساده معلوم شود سطح هورمون های تیروئیدتان نرمال است یا نه. 
نوسانات هورمونی یکی از علت های اصلی تورم صورت هستند و به همین دلیل است 
که خانم های باردار معمولًا چشم های پف کرده دارند. سطح هورمون ها در بدن یک زن 

باردار پیوسته تغییر می کند.
پای سندرم پیش از قاعدگی )PMS( در میان است

همان طور که گفتیم نوسانات هورمونی می توانند صورت را پف آلود کنند. سندرم پیش 
از قاعدگی نیز یکی از زمان هایی است که هورمون ها طی آن دچار نوسان می شوند. طی 
بخش های گوناگون سیکل قاعدگی شما، بالا و پایین شدن سطح هورمون ها می تواند 
باعث احتباس مایعات شود. پروژسترون در این اتفاق نقش دارد و به همین علت است که 

یک هفته پیش از پریودتان احساس نفخ می کنید.
برای تسکین علائم: سعی کنید طی هفته ی پریودتان ورزش کنید و رژیم غذایی 
مناسبی داشته باشید، یعنی کمتر کربوهیدرات های ساده مصرف کنید تا احتباس 
مایعات در بدنتان کمتر شود. خواب و استراحت ِ بیشتر نیز مفید است، بیشتر آب بنوشید 

و در صورت نیاز، داروی ضدالتهاب OTC مصرف کنید.
هرچند همه ی این موارد مسئله ی بزرگی نیستند اما گاهی پف کردگی صورت می تواند 
نشان دهنده ی یک بیماری باشد، بنابراین در صورتی که علائم بدتر شدند یا ناگهانی بروز 

کردند حتماً با پزشک مشورت کنید.

علت پف صورت بعد بیدار شدن از خواب چیست؟

متخصص طب اورژانس عنوان کرد؛دلایل پف آلودی صورت در صبح ها

چگونه از گرمازدگی در امان بمانیم

یک متخصص طب اورژانس، با اشاره به گرم شدن هوا، توصیه هایی را برای 
پیشگیری از گرمازدگی مطرح کرد.

گفت:  است،  مرحله  دارای 4  گرمازدگی  اینکه  به  اشاره  با  شجاعی،  مجید 
مراحل استرس گرمایی، خستگی گرمایی، گرمازدگی، سکته گرمایی از مراحل 

گرمازدگی هستند که هر کدام علائم خاصی را دارند.
مانند سرگیجه، ضعف،  فرد علائمی  گرمایی  استرس  مرحله  در  افزود:  وی 
حالت تهوع، تشنگی و سردرد را احساس می کند، در مرحله خستگی گرمایی 
نیز با علائمی نظیر عرق کردن شدید، خستگی، قرمز شدن پوست، گرگرفتگی 
یا اسپاسم عضلات به همراه درد، سردرد یا سرگیجه خفیف و حالت تهوع همراه 

است.
شجاعی خاطرنشان کرد: مرحله گرمازدگی با علائمی نظیر رنگ پریدگی، عرق 
شدید، تهوع، اسهال و استفراغ، جوش های ریز گرمازدگی، سردرد، گرفتگی 
عضلات، خستگی، ضعف، تشنگی شدید، سرگیجه، تکرر ادرار و ادرار تیره رنگ، 
از دست دادن تمرکز، تورم خفیف پا، مچ پا یا انگشتان دست و از دست دادن 

هوشیاری مشخص می شود.
عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی گفت: گاهی سلول های 
سطحی پوست آسیب دیده، عرق زیر پوست جمع شده و فرد دچار جوش زیر 

پوستی یا به اصطلاح عرق سوز می شود.
به گفته این متخصص طب اورژانس، مرحله سکته گرمایی نیز با ضربان ضعیف، 
تنفس سریع، کاهش تعریق، پوست داغ و خشک و قرمز، حالت تهوع، سردرد و 
سرگیجه، تاری دید، تحریک پذیری و یا تغییرات خلقی، عدم هماهنگی و از دست 
دادن هوشیاری همراه است که اگر این مرحله شدید باشد می تواند به نارسایی 
ارگان های بدن، کما و مرگ منجر شود. وضعیت دیگری که ممکن است با سکته 
گرمایی شدید رخ دهد، »رابدومیولیز« است، این بیماری باعث تخریب سلول های 

عضلانی و در نتیجه نارسایی کلیه می شود.
شجاعی برای پیشگیری از بروز گرمازدگی در ایام گرم تابستان به هموطنان 
توصیه کرد: نوشیدن مقدار زیاد مایعات، حداقل ۸ لیوان آب در روز بنوشید، بدن 
شما به ازای هر کیلوگرم وزن ۳۰ میلی لیتر آب در روز نیازمند است ولی مصرف 

مایعات در آب و هوای گرم باید افزایش یابد.
وی گفت: اگر نمی توانید مقدار زیادی آب بنوشید یک نوشیدنی بدون گاز مثل 
آب میوه یا دوغ جانشین مناسبی است همچنین از مصرف زیاد نوشیدنی های 
کافئین دار مانند نوشابه، قهوه و چای اجتناب کنید، زیرا کافئین ادرارآور است و 

باعث دفع آب از بدن می شود.
تغییر رژیم غذایی از دیگر مواردی بود که شجاعی به آن اشاره کرد و افزود: از 
مصرف غذاهای چرب و داغ اجتناب کرده و بهتر است غذایتان کمی نمک داشته 

باشد.
وی با تاکید بر اینکه محافظت از آفتاب و نور مستقیم خورشید یک ضرورت است، 
توصیه کرد: از کرم ضد آفتاب با فاکتور محافظت در برابر آفتاب )SPF( حداقل ۱۵ 
استفاده کنید، اگر احساس ناخوشی و ضعف به شما دست داد، فوراً از مقابل نور 

مستقیم خورشید دور شوید.
بود که شجاعی  از مواردی  لباس های خنک و گشاد یکی دیگر  از  استفاده 
به آن اشاره کرد و افزود: لباس های سبک و گشاد از جنس کتان و نخ بپوشید، 
لباس های تیره و سنگین گرما را جذب می کنند و به یاد داشته باشید برخی 
ایجاد  بنفش خورشید  ماورای  اشعه  برابر  در  کافی  نازک، حفاظ  پارچه های  از 
نمی کنند، همچنین از کلاه های لبه دار و ترجیحاً منفذدار و عینک آفتابی برای 
محافظت از چشم استفاده کنید. وی ادامه داد: از سفرهای غیر ضروری پرهیز 
کرده و از رفتن به جاهایی که سایبان ندارد و تهویه آن خوب نیست، حتی المقدور 
خودداری کنید. زیر آفتاب جای مناسبی برای ماشین های پارک شده نیستند و 
اگر چاره ای جز سفر در هوای گرم ندارید، یک بطری آب همراه خود داشته باشید. 
شجاعی با اشاره به اینکه کودکان و سالمندان مستعد گرمازدگی هستند، ادامه 
داد: از افراد آسیب پذیر در گرمای تابستان مراقبت مخصوص کنید. عضو هیئت 
علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، در خصوص اقدامات درمانی که 
هنگام بروز گرمازدگی باید صورت گیرد، گفت: هنگام مواجهه با فردی که دچار 
گرمازدگی شده است باید او را به جای خنک منتقل کنید، مصدوم دراز بکشد و 
پاهای او را بالا بیاورید. وی افزود: لباس های مصدوم را درآورده، ملحفه خیس روی 
فرد انداخته و آب ولرم روی بیمار بپاشید. حمام گرفتن برای افراد هوشیار توصیه 
می شود. برای تسریع دفع حرارت از کولر یا پنکه استفاده کنید. از قرار دادن 
کیسه های یخ در کشاله ران، زیر بغل، زانو، مچ دست و پا نیز می توان استفاده کرد. 
شجاعی گفت: در صورتی که فرد هوشیار باشد می توان او را تشویق کرد تا کم کم 
آب یا یک نوشیدنی خنک بنوشد. محلول ORS یا محلول آب و نمک و شکر)یک 
قاشق چای خوری نمک با ۸ قاشق چای خوری شکر در یک لیتر آب( در این 
شرایط مفید است. وی افزود: حوله نم دار روی پیشانی و عضلات فرد گرما زده 
قرار دهید و در صورت هوشیاری می توان مصدوم را داخل وان یا لگن آب سرد قرار 
داد. به محض خنک شدن بدن فرد، عمل خنک کردن )در آب سرد یا به شکل 
دیگر( را متوقف کنید و اگر دمای بدن او مجدداً افزایش یافت، عمل خنک کردن را 
مجدد شروع کنید. عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی گفت: 
ماهیچه های گرفته و گرمازده فرد را ماساژ دهید. اگر نشانه های گرمازدگی بهبود 
نیافت یا وخیم تر شد، بیمار را سریعاً به مرکز درمانی منتقل کنید. وی افزود: بهتر 
است در هنگام سفر در گرمای تابستان علاوه بر نوشیدن آب، چند عدد خیار و 
نمک در اختیار کودکان قرار دهید. شربت آبلیمو و خاک شیر و دوغ تأمین کننده 
آب و املاح از دست رفته بدن هستند، اما نوشیدن نوشابه در گرما مناسب نیست.

یک فوق تخصص خون  :

چطور بفهیم »کم خون« هستیم؟
فوق تخصص خون ضعف، خستگی، بی حالی ، رنگ پریدگی و تنگی نفس را از 
علامت های کم خونی ناشی از فقر آهن برشمرد و گفت:نباید به صورت خود سر 

از ترکیبات آهن استفاده کرد.
سحر توکلی، درباره »کم خونی ناشی از فقر آهن«،گفت: این کم خونی جزو 

شایعترین کم خونی ها به ویژه در بین خانم هاست.
وی ادامه داد:ضعف، خستگی، بی حالی و رنگ پریدگی و در شرایط شدیدتر 
تنگی نفس و درد قفسه سینه از علامت های عمومی این نوع از کم خونی است 
که در مراحل اولیه نمایان می شود و کاهش حافظه و تغییر شکل ناخن به شکل 
قاشقی و زخم گوشه دهان از علامت های اختصاصی آن محسوب می شود. این 
نوع کم خونی معمولا از طرق چک آپ مشخص می شود. فوق تخصص خون 
افزود:خانم ها از زمان شروع تا پایان سن باروری به دلیل بارداری و شیردهی و 
خون ریزی های ماهیانه در معرض این کم خونی هستند؛اما آنچه مهمتر است کم 
خونی در آقایان و خانم هایی است که در سن باروری نیستند. دلیل این کم خونی 
می تواند در آقایان خون ریزی در دستگاه گوارش باشد که می تواند از یک زخم 
ساده یا کنسر امتداد داشته باشد. توکلی با اشاره به اینکه برای پیشگیری از کم 
خونی فقر آهن باید به تغذیه توجه کرد، گفت: گوشت قرمز، جگر، تخم مرغ و 

انواعی از حبوبات مثل عدس از مهمترین منابع غذایی حاوی آهن هستند.
وی متذکر شد:طی سال های گذشته مقادیری آهن به مواد غذایی مثل کره و 
نان اضافه شد اما به دلیل موارد ارثی موارد جذب آهن این فرآیند حذف شد و بهتر 

است این مواد در رژیم غذایی استفاده شود.
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گردشگری صنعتی که ظرفیت آن به وفور درقم یافت می شود ؛

خلجستان بهشت گردشگری قم

گزارش : سمانه سادات فقیه سبزواری
گردشگری  بهشت  دشت  عروس  ییلاقی  هوای  و  آب  با  خلجستان  بخش 
محسوب می شود و حضور در این منطقه برای گردشگران تداعی کننده حضور 

در منطقه شمال کشور است.
صنعت گردشگری یکی از پویاترین فعالیت های اقتصادی در عصر حاضر است. 
آمار سازمان های بین المللی و مطالعات علمی نشان می دهد صنعت گردشگری، 
رتبه اول درآمد کشورهای جهان را به خود اختصاص داده است که مهمترین 
ویژگی های گردشگری کارآفرینی، اشتغال سریع و درآمد بالا است. صنعتی که 

ظرفیت آن به وفور در قم یافت می شود.
استان قم از مناطق جهانگردی زیارتی و مذهبی مهم ایران و یکی از قطب های 
بزرگ توسعه توریسم مذهبی کشور به شمار می آید. این استان با وجود حرم مطهر 
حضرت معصومه)س( و مسجد مقدس جمکران و نیز سایر بقاع متبرکه توان بالایی 
در جذب گردشگران بسیاری از سراسر کشور و جهان دارد و دارای ۱۲ منطقه نمونه 

گردشگری است.
بخش خلجستان یکی از مناطقی است که کمتر مورد توجه گردشگران قرار 
گرفته است و می تواند به منطقه ای برای بوم گردی تبدیل شود. با وجود ناشناخته 
ماندن این منطقه می توانیم شاهکار آفرینش را در میانه کویر قم به تماشا بنشینیم.

منطقه ای ییلاقی که برای گردشگران سفر به استان های شمالی کشور را تداعی 
می کند. اداره کل میراث فرهنگی برای معرفی جاذبه های گردشگری در استان 
قم گام های موثری برداشته است که می تواند شرایط را برای حضور توریست های 

داخلی و خارجی به قم و بازدید از مناطق گردشگری را فراهم کند.
علیرضا ارجمندی مدیرکل میراث فرهنگی،گردشگری و صنایع دستی قم در 
گفت و گویی با اشاره به اینکه استان قم در طول سال میزبان زائران و مسافران 
فراوانی از خارج کشور است، اظهار کرد: میزان اقامت گردشگران در قم پایین 
است و با پروژه هایی که اداره کل میراث فرهنگی در بخش خلجستان در حال اجرا 

است  در استان قم افزایش پیدا می کند و می تواند مکمل زیارتی برای آنان باشد.
وی با بیان اینکه با ماندگاری زائران شاهد افزایش سهم اقتصاد گردشگری در 
استان قم هستیم، گفت: با بالا رفتن سهم اقتصاد گردشگری در استان شاهد 
اشتغال و مولدسازی برخی از کارخانه ها و فعالیت های اقتصادی مؤثر خواهیم 

بود.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم شرایط کنونی 
کشور را مورد اشاره قرار داد و گفت: امیدوارم کرونا به زودی ریشه کن شود و انتظار 
داریم صنعت گردشگری از شهریور ماه رونق بیشتری بگیرد تا سرمایه گذاران و 
کسانی که در این زمینه آسیب دیدند، بتوانند فعالیت های اقتصادی خود را از سر 

بگیرند.
یکی از مناطق گردشگری بخش خلجستان اقامتگاه بومگردی وتوس است که 
در روستای کهندان قرار دارد که با محصولاتی مانند فندق، توت، گردو، گیلاس و 

زردآلو در سطح کشور حرفی برای گفتن دارد.
یکی از مواردی که در این روستا بسیار قابل توجه است شباهت کهندان به ابیانه 
است. ابیانه با حفظ ظاهر در یونسکو به ثبت رسیده است اما خانه های کهندان 
تخریب شده و برخی از خانه ها با معماری امروزی و با بتن در حال بنا شدن است.

غلامحسین کهندانی مؤسس خانه بوم گردی وتوس در گفت وگو با خبرنگار 
فارس از تلاش بی وقفه برای بازگرداندن روستای کهندان به سبک قدیمی خبر 
داد و بیان کرد: اقامتگاه بومگردی وتوس یکی از اقداماتی است که در این منطقه 

در حال اجرایی شدن است.
وی افزود: من به اتفاق همسرم تصمیم گرفتیم که تا کهندان را به ظاهر قدیمی 
خود برگردانیم و نسل جدید شاهد کهندان قدیم باشند و با آداب  و رسومی که از 
باستان وجود داشته آشنا شوند که در این راستا از اقامتگاه بوم گردی وتوس کارمان 
را شروع کردیم. کلبه وتوس که در سال ۹۸ تأسیس شده یکی از ابتکارات این زوج 
روستایی است که با احداث این کلبه به سبک قدیمی و با چیدمان وسایل های 
قدیمی روستاییان که در انبارها مانده است جذابیت خارق العاده ای دارد و حس 

نوستالوژی خاصی را برای گردشگران تداعی می کند.
 این کلبه که دارای ۱۰ اتاق است، ظرفیت پذیرایی بین 4 تا ۸ نفر را در هر اتاق  
دارد. به گفته کهندانی، راه اندازی فاز دوم این اقامتگاه در فاصله هزار و ۵۰۰ 
متری کلبه وتوس در دست اجرا است که در زمینی به وسعت ۹هکتار در دامنه کوه 
وتوس ایجاد می شود. وی به امکانات برنامه ریزی شده برای این پروژه اشاره و بیان 
کرد: دریاچه مصنوعی، فضای سبز، بازارچه فروش محصولات کهندان، پارک بازی 

کودکان و سوئیت ازجمله امکانات پروژه جدید به شمار می رود.
نمونه گردشگری دشت بهشت دیگر منطقه ای است که در بخش  منطقه 
خلجستان قرار دارد که با ۱۱۸ هکتار وسعت در ۷۵ کیلومتری قم، 4۵ کیلومتری 

تفرش و ۳۵ کیلومتری ساوه واقع شده است.
سید مجتبی میرحسینی سرمایه گذار منطقه نمونه گردشگری دشت بهشت 
خلجستان قم در گفت و گو با خبرنگار فارس با بیان اینکه فاز نخست این پروژه تا 
دوماه آینده به بهره برداری می رسد، عنوان کرد: مجموعه های اقامتی،  رستوران، 
دریاچه، ماهیگیری، قایق سواری و اسب سواری در فاز نخست این پروژه به بهره 
برداری می رسد و در فاز دوم نیز مجموعه کامل ورزشی که شامل زمین های 
ورزشی، زمین فوتبال، تنیس و سالن های سرپوشیده است بهره برداری خواهد 
شد. این سرمایه گذار بخش گردشگری با بیان اینکه ورزش های جوان محور 
در این منطقه ایجاد می شود، تصریح کرد: ایجاد هتل، پرورش گل محمدی، 
گلاب گیری و پرورش و تولید گیاهان دارویی از دیگر برنامه های ما برای این دهکده 

است که در فازهای بعدی ایجاد می شوند.
وی میزان سرمایه گذاری برای این پروژه را تاکنون ۱۲۰ میلیارد تومان اعلام و 

بیان کرد: پیشرفت کار در کل این مجموعه حدود 4۰ درصد است.
میرحسینی از دشواری فعالیت در این پروژه خبر داد و گفت: این پروژه به دلیل 
اینکه در منطقه کوهستانی قرار دارد دشوار است اما ارزش تحمل سختی ها و 
دشواری ها را دارد. وی اضافه کرد: اینجا گله ای با ۳۰۰ رأس دام داریم که افراد 
دوشیدن شیر را می توانند تجربه کنند و با توجه به خاک حاصل خیزی که دارد این 
امکان را برای گردشگران فراهم کرده که با کاشت سبزیجات باغبانی را نیز تجربه 
کنند. سرمایه گذار منطقه نمونه گردشگری دشت بهشت خلجستان قم یکی از 
جاذبه های ویژه این منطقه را شب های پر از ستاره آن ذکر کرد و گفت: این مکان به 
جهت پاکیزگی محیط و عدم وجود آلودگی های نوری، مثل کویر شب های عالی و 

پر از ستاره دارد که جاذبه ای بسیار تماشایی است.
مادر  مانند  بسیار  کاروانسراهای  جمله  از  متعدد  تاریخی  جاذبه های  وجود 
کاروانسراهای ایران، کاروانسرای دیرگچین از دیگر جاذبه های این استان است. 
وجود جاذبه های کمتر شناخته شده طبیعی مانند تالاب حوض سلطان مشهور به 
آیینه کویری ایران، منطقه حفاظت شده پلنگ دره، ییلاق های قم مانند ارتفاعات 
کهک و کهندان، تالاب بهشت معصومه)بهشت پرندگان شکاری(، تالاب مره و 
همچنین گنبد نمکی قم از آثار طبیعی میراث فرهنگی قم به شمار می رود که به 

ثبت رسیده و فرصت بی نظیری برای جذب گردشگر ایجاد کرده است.
از این روست که بالابردن ظرفیت پذیرش نیروی کار در صنعت گردشگری راهی 
مطمئن برای ایجاد زمینه ورود گردشگران مذهبی، فرهنگی، تاریخی و طبیعی و 
در پناه آن ایجاد فرصت های شغلی به صورت مستقیم و غیرمستقیم در رسته های 
متفاوت شغلی در رابطه با صنعت گردشگری است. گردشگری به ازای هر دلار 
درآمد حاصله اشتغال بیشتری نسبت به سایر بخش ها ایجاد می کند بنابراین 

توسعه بخش گردشگری برای کاهش بیکاری سیاست مطلوبی است.

معاون آمورزشی مرکز بهداشت استان قم مطرح کرد:

خطراتی که عادی پنداری کرونا
 به دنبال دارد

دریافت  برای  قم گفت:زمان خاصی  استان  بهداشت  مرکز  آمورزشی  معاون 
واکسن کرونا نمیتوان مشخص کرد. محمد تقی سبحانی اظهارداشت: سوالی 
مطرح می شود که دوز تزریق واکسن کاهش پیدا کرده، آیا بخاطر کمبود واکسن 
بوده یا کاهش مراجعه به مردم برای تزریق ؟ وی ادامه داد: درخصوص سوال اول 
من نمی توانم پاسخ دهم، اما باید گفت کسانی که دوز دوم واکسن خود را دریافت 
نکردند و فاصله سه ماهه بین واکسن اول و دوم را رعایت نکردند، اکثرا در انتهای 
تیرماه نوبت واکسن دوم را دریافت می کنند. معاون آمورزشی مرکز بهداشت قم 
آخرین وضعیت کرونا در قم را این چنین شرح داد : براساس آخرین رنگبندی 
عمومی تعداد شهرهای قرمز ۹۲ و نارنجی ۱۸۳ زرد ۱۷۳ بوده و آبی هم نداشتیم. 
وی افزود: این روند از ابتدای فروردین تا ۱۱ تیر آغاز شده و هم اکنون درگیر پیک 
پنجم هستیم، این پیک از سمت جنوب به بالا می آید و کل کشور به تدریج درگیر 
می شود. سبحانی تصریح کرد: میزان رعایت پروتکل ها کاهش یافته و به ۶۹ درصد 
رسیده درحالی که هرچه رعایت بیشتر باشد کاهش درگیری را به دنبال خواهد 
داشت. وی ضمن تاکید بر اینکه با گذشت هر لحظه اقدام و روش موثرتری باید 
یافت، ادامه داد: مردم بی اعتماد و سردرگم هستند و نیاز است ما با روش های 
جدیدتر خطر را گوشزد کنیم و این پیک را با کمترین آسیب بگذرانیم. معاون 
آمورزشی مرکز بهداشت قم اظهار کرد: روند بستری درحال افزایش است و در هفته 
بعد بسیار چشمگیر خواهد بود،  در قم نیز یک درصد افزایش داشته میزان بستری 
به ۳۵4 نفر بطور میاین هفتگی افزایش یافته است. وی ادامه داد: تعداد مراجعین 
نیز درحال افزایش است و در طی هفته جاری از ۱۲۵۰ نفر به ۱۳۲۰ نفر رسیده 
است. سبحانی عنوان کرد: تعداد شناسایی جدید هم ۸۵4 نفر بوده که درصد 
مثبت بودن آزمایشات بسیار است و دو هفته بعد آزمایشات پی سی آر بیماری  
افزایش بعد از آن بستری و مرگ و میر به تبع افزایش میابد. وی با اشاره به اینکه 
موارد فوتی هم افزایش یافته، توضیح داد: در استان قم ۶ منطقه قرمز، ۶ منطقه 
نارنجی، ۱۶ منطقه زرد و یک منطقه آبی گزارش شده است. معاون آمورزشی مرکز 
بهداشت قم در پایان بیان کرد: آمار واکسیناسیون در دوز اول 4۳۱۶4 و دوز دوم 
۲4۹۰ انجام شده که امیدواریم به تولید واکسن داخلی بیشتری برسیم و جمعیت 
۶۰سال به بالا را هم پوشش دهی، بر همین اساس اگر سریع اقدام نکنیم و مردم 

عادی پنداری کنند تبعات خطرناک تری بدنبال خواهد داشت.

معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد استان قم خبرداد:

رشد ۷۳ درصدی درآمد
 اکرام ایتام و محسنین

معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد استان قم از جذب ۲۵4۷ 
حامی جدید و رشد ۷۳ درصدی درآمد اکرام ایتام و محسنین در سه ماهه نخست 

امسال خبر داد.
سید محمدرضا میره ای،از استقبال خوب مردم از طرح اکرام ایتام و محسنین 
کمیته امداد از ابتدا تاکنون خبر داد و گفت: در این طرح حامیان می توانند یک 
یا چند فرزند یتیم و محسنین تحت حمایت این نهاد را انتخاب کنند و مبلغی را 
به صورت ماهیانه به حساب مستقیم آن ها واریز کنند که حداقل ۳۰ هزار تومان 
است. وی بابیان اینکه در سه ماهه نخست امسال به ویژه در ماه مبارک رمضان 
۲۵4۷ حامی جدید برای فرزندان ایتام و محسنین استان قم جذب شده است 
گفت: مجموع حامیان آن ها تا پایان خردادماه امسال به ۲۷ هزار و ۶۱ نفر رسیده 
است. میره ای شمار فرزندان تحت حمایت طرح اکرام ایتام و محسنین کمیته 
امداد استان قم را پنج هزار و ۶۰۱ نفر برشمرد و افزود: در سال ۱4۰۰ سرانه 
ایتام این استان به ۷۸۰ هزار تومان و سرانه فرزندان محسنین به ۳۵۰ هزار تومان 
رسیده است. معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد استان قم با اشاره 
به اینکه کمک های حامیان در سه ماهه نخست امسال ۸.۵ میلیارد تومان بوده 
است تصریح کرد: جذب کمک های مردمی و حامیان در این مدت نسبت به 
مدت مشابه سال قبل ۷۳ درصد رشد داشته است. وی بابیان اینکه هر یک از 
ایتام و فرزندان محسنین تحت حمایت این نهاد دارای حساب بانکی اختصاصی 
هستند تأکید کرد: کمک های نقدی حامیان نیکوکار به صورت مستقیم به حساب 
فرزندان معنوی آن ها واریز می شود. معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته 
امداد استان قم شرایط سخت اقتصادی کشور را خاطرنشان کرد و خواستار 
کمک های بیشتر مردم نیکوکار و خیران به نیازمندان شد. میره ای ادامه داد: مردم 
شریف و نوع دوست استان برای مشارکت در این طرح و پذیرش حمایت ایتام و 
فرزندان محسنین، می توانند با شماره تلفن ۳۶۱۵۷ قم تماس بگیرند و از طریق 
راهنمایی و مشاوره کارشناسان این طرح فرزند یا فرزندان معنوی خود را انتخاب 
و حمایت کنند. معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد استان قم افزود: 
افرادی که قصد دارند در این کار خداپسندانه شرکت کنند می تواند عدد ۱ به 
 ekram.emdad.ir ۳۰۰۰۳۳۳۳۲۵ ارسال کنند یا با استفاده از پایگاه اینترنتی

نسبت به ثبت نام در این طرح ملی شرکت کنند.
 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی استان قم:

متقاضیان واکسن ایرانی در سامانه سلامت 
ثبت نام کنند

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی استان قم از افراد بیش از ۷۰ سال 
متقاضی دریافت واکسن ایرانی خواست در سامانه سلامت ثبت نام کنند.

سیامک محبی با اشاره به این که تاکنون تنها ۵ هزار دُز واکسن »کوو ایران برکت« 
به استان قم تحویل شده است بیان کرد: این تعداد برای آغاز واکسیناسیون افراد 
۶۵ تا ۷۰ سال کافی نیست. وی افزود: سیاست فعلی بر این است که ابتدا افراد 
بیش از ۷۰ سال متقاضی واکسن داخلی که قبلا واکسن دریافت نکرده اند، نسبت 
به واکسینه کردن خود اقدام کنند. رئیس مرکز بهداشت استان قم همچنین از 
مردم خواست تا بدون اطلاع به مراکز واکسیناسیون مراجعه نکنند و تصریح کرد: 
salamat. لازم است تا متقاضیان از طریق پایگاه اینترنتی سامانه سلامت به نشانی

gov.ir برای نوبت دهی تزریق واکسن خود ثبت نام کنند.
 محبی ادامه داد: البته افرادی هم که قبلا واکسن خارجی دریافت کرده اند، 
باید در این سامانه ثبت نام و در زمان اعلام شده به مرکز واکسیناسیون مراجعه 
کنند تا همان واکسن خارجی برای آنان تزریق شود. معاون بهداشتی دانشگاه 
علوم پزشکی استان قم ابراز امیدواری کرد واکسیناسیون افراد ۶۵ تا ۷۰ سال 
در اولین فرصت ممکن و بر اساس دریافت محموله های جدید واکسن ایرانی و 
غیرایرانی اطلاع رسانی و آغاز شود. وی اضافه کرد: در حال حاضر تزریق واکسن 
ایرانی و سینوفارم بر اساس اعلام به متقاضیان برای مراجعه به مراکز تجمیعی 
واکسیناسیون در قم ادامه دارد، ضمن آن که بخشی از واکسن سینوفارم موجود 
نیز به عنوان سهمیه بیماران خاص و سرطانی در استان در نظر گرفته شده که 
تزریق آن براساس فرایند معاونت درمان دانشگاه علوم پزشکی استان در حال انجام 

است.

با حضور سخنرانان و مداحان؛

محافل حرم بانوی کرامت بارعایت 
شیوه نامه های بهداشتی برگزار می شود

 مراسم و محافل معارفی حرم کریمه اهل بیت)س( در هفته جاری با حضور 
سخنرانان و مداحان و با رعایت حداکثری شیوه نامه های بهداشتی برگزار می شود.
به گزارش خبرگزاری مهر، مراسم سخنرانی قبل از ظهر حرم مطهر از ۱۹ الی ۲۵ 
تیرماه با سخنرانی حجج اسلام اشراقی، ظهیری، هدایت، حاج حیدری، الیاسی، 

هوشیاری و توانا دنبال می شود.
نماز  از  بعد  روز  هر  علیها  الله  سلام  معصومه  حضرت  زیارت نامه  همچنین 
ظهر و عصر از شنبه تا جمعه به ترتیب توسط سیرلانی، شالبافان، میرجعفری، 

طباطبایی نژاد، خورشیدی و علیزاده خوانده می شود.

30 ذیقعده سالروز شهادت امام محمد تقی)ع( نهمین 
پیشوای شیعیان جهان است. امام همامی که به عنوان 
پاسدار حریم وحی از تفسیرهای نادرست و غیر عقلانی آیه 
های قرآن جلوگیری کرد و با انتقال مفاهیم زندگی بخش 
اسلام به مسلمانان، آنها را به طرف درك و فهم صحیح آموزه 

های دینی و الهی رهنمون ساخت.
امام جواد)ع( نهمین پیشوای شیعیان در دوره ای عهده 
مسلمانان  جامعه  که  شد  امامت  سنگین  مسوولیت  دار 
چالش های  گرفتار  اجتماعی  و  در عرصه های سیاسی 
عمیق عقیدتی و درگیری های مختلف بود. از آغاز رسالت 
حضرت محمد)ص( خطر انحراف فکری، بزرگترین تهدید 
کننده جهان اسلام به شمار می رفت و به همین جهت 
رسول اکرم)ص( هنگام رحلت، کتاب و عترت را به عنوان 
میزان و ملاك ایمان صحیح در میان امت خویش به امانت 

گذاشتند.
طرف  از  که  هایی  محدودیت  وجود  با  الائمه)ع(  جواد 
دستگاه خلافت مامون و معتصم عباسی اعمال می شد 
با تعیین نمایندگانی در سراسر جهان اسلام، ارتباط خود 
را با شیعیان حفظ کرد و کارگزارانی به منطقه های مختلف 
فرستاد و با ارشاد و روشنگری های گسترده از تجزیه و تفرقه 
مسلمانان جلوگیری کرد و با هدایت پیروان خویش در برابر 
فرقه های انحرافی، آنها را به طرف مسیر حق و حقیقت 

رهنمون ساخت.
نهمین امام شیعیان)ع( در حدیثی در ارتباط با جایگاه 
رسالت و امامت در ارشاد مسلمانان می فرماید: »خداوند 
پیش از هر چیز نور پیامبر)ص(، علی و فاطمه)ع( را خلق 
اطاعت  و  آفرید  را  دیگر  موجودهای  و  اشیاء  کرد. سپس 
اهل بیت)ع( را بر آنان واجب کرد و امور آنها را در اختیار 
اهل بیت)ع( قرار داد، بنابراین فقط آنان حق دارند چیزی 
را حلال و چیزی را حرام کنند و حلال و حرام ایشان نیز به 
اذن و اراده خداوند است.« سرانجام امام جواد)ع( در 220 
هجری در 25 سالگی به دستور معتصم عباسی مسموم شد 
و به شهادت رسید. پیکر مطهر نهمین پیشوای شیعیان در 

کاظمین عراق به خاك سپرده شد.
سالروز  مناسبت  به  ایرنا  رسانی  اطلاع  گروه  پژوهشگر 
علیرضا  الاسلام  »حجت  با  محمدتقی)ع(  امام  شهادت 
ایمانی« عضو هیات علمی دانشگاه ادیان و معاون فرهنگی 

مجمع جهانی اهل بیت)ع( به گفت وگو پرداخته است.
حجت الاسلام ایمانی با اشاره به این که وجود مقدس 
جواد الائمه)ع( به صفت های پسندیده بسیاری مزین بود، 
گفت: در میان این صفت ها چند ویژگی جلوه بیشتری 
داشت و بیشتر بروز و ظهور پیدا کرد که وی به این صفت 
ها مشهور شده است که از آن جمله می توان به تقی به 
معنای فرد پرهیزگار، پاکدامن و باتقوا و جواد الائمه به مفهوم 
فردی که در بخشش میان تمام ائمه)ع( زبانزد بود، اشاره 
کرد. »سید جعفر مرتضی عاملی« عالم دینی و متخصص 
تاریخ اسلام و تشیع در کتاب »تاریخ حیات ائمه« به نمونه 
هایی از زندگی نهمین امام شیعیان)ع( می پردازد و می 
گوید امام)ع( در مدت عمر 25 ساله خود با رفتار و منش 
خویش، جلوه های بی شماری از جود، بخشش و کرم را به 

یادگار نهاد.
عضو هیات علمی دانشگاه ادیان در ارتباط با چگونگی 

به امامت رسیدن امام جواد)ع( اظهار داشت: با شهادت 
امام رضا)ع( در سال 203 هجری به وسیله مامون عباسی 
بسیاری از افراد به دلیل آنکه امام)ع( در آن زمان، هشت 
برخی  و  شدند  تردید  و  شك  دچار  نداشت،  بیشتر  سال 
پیشنهاد کردند که یك تن از علما امر امامت را برعهده بگیرد 
تا این جواد الائمه)ع( بزرگ شود اما پیروان و شاگردانی که 
در میان اصحاب و ائمه)ع( پرورش یافته بودند، نسبت به 
این پیشنهاد اعتراض کردند و اظهار داشتند که »سن برای 
مقام امامت مطرح نیست«. این مساله به کودکی حضرت 
عیسی)ع( تشبیه شده است بنابر نص صریح قرآن زمانی که 
حضرت عیسی)ع( دیده به جهان گشود، در برابر سخنان 
و توهین های مردم به اذن و خواست الهی سخن گفت و 
فرمود: »من بنده خدا هستم و در جایگاه نبوت قرار دارم.« 
خدایی که نوزادی را در جایگاه نبوت قرار می دهد، می تواند 
فرزند هشت ساله امام هشتم را نیز در مقام امامت بگذارد و 

اینگونه این تردید برطرف شد.
معاون فرهنگی مجمع جهانی اهل بیت)ع( با اشاره به 
حسن  امام  امامت  جواد)ع(  امام  ولایت  که  موضوع  این 
عسگری)ع( و فرزند وی امام زمان)عج( را هموار ساخت، 
و  سالگی  پنج  در  نیز  مهدی)عج(  حضرت  شد:  یادآور 
همزمان با شهادت پدر خویش به امامت رسیدند. بنابراین 
در روایت ها آمده است که امام جواد)ع( در واقع شبهه ای را 
برطرف ساخت که کار را برای امامان بعدی به ویژه حضرت 
مهدی)عج( آسان کرد. امام رضا)ع( بارها با تاکید بر امامت 
و  است  مبارك  مولودی  من  فرمود:»مولود  جواد)ع(  امام 
نسل امامت با او تداوم می یابد« و همچنین پیامبر)ص( نیز 
در حدیث های بسیاری جواد الائمه)ع( را به عنوان نهمین 

پیشوای مسلمانان معرفی کردند.
وی در ادامه درباره تاثیر روشنگری های امام جواد)ع( در 
هدایت جامعه مسلمانان، تصریح کرد: امام محمد تقی)ع( 
برپایه اندیشه ها و اعتقادها به پرسش های بزرگان دین پاسخ 
می داد و همیشه از مناظره های مختلف سربلند بیرون 
می آمد. امام در رویارویی با منحرفان، شیوه های مختلفی 
را برمی گزید. یکی از گروه های منحرف »غالیان« بودند 
اینها افرادی هستند که مقام امامان را تا مرتبه خداوندی و 

پیامبر)ص( ارتقا می دادند که امام به شدت با آنها به مبارزه 
که  بودند  »ناصبان«  افراد  این  از  دیگری  شمار  پرداخت، 
دشمنی با ائمه)ع( را جزو دین می شمارند و امام جواد)ع( 
با اینها نیز به مبارزه پرداخت و آنها را با برخوردی ارشادی به 

راه صحیح هدایت کرد.
حجت الاسلام ایمانی با بیان این که هیچ کدام از امامان 
به  امامان  تمام  اند، گفت:  نرفته  دنیا  از  به مرگ طبیعی 
شمشیر جفا یا با زهر کین و به وسیله دشمنان به شهادت 
رسیده اند. مامون زمانی که در جنایتی هولناك امام رضا)ع( 
را به شهادت رساند برای منحرف ساختن افکار عمومی و 
این که به دوستدار اهل بیت)ع( بودن تظاهر کند، مجلس 
ختمی ترتیب داد تا نشان دهد که هیچ دشمنی با ائمه)ع( 
ندارد. پس از مرگ مامون و به قدرت رسیدن معتصم، این 
خلیفه عباسی نقشه شهادت این امام همام را به وسیله ام 
الفضل همسر امام)ع( طراحی کرد. شهادت امام جواد)ع( 
در اوج مظلومیت بیانگر این حقیقت است که دشمن به 
این دلیل آن که ائمه)ع( منشا هدایت بودند از این موضوع 
ترس داشت. عضو هیات علمی دانشگاه ادیان، بزرگترین 
خدمت نهمین امام شیعیان)ع( را زمینه سازی برای دوران 
بایست  اظهار داشت: شیعیان می  و  ارزیابی کرد  غیبت 
برای هنگامی که حضرت مهدی)عج( از نظرها غایب می 
شدند آمادگی می یافتند. اقدامی که ابنا الرضا)فرزندان امام 
رضا)ع(( انجام دادند، توسعه نهاد وکالت بود. آنها وکلایی 
را تعیین می کردند تا در سرزمین های مختلف اسلامی 
پاسخگوی مسایل مردم باشند و بیاموزند که در هنگامه 

غیبت باید چه اقدام هایی صورت دهند.
وی در پایان با اشاره به این که فردی می توانند وجود 
مقدس امامان را درك کند که تمام 12 امام را در قالب یك 
امام بداند، تصریح کرد: تمام ائمه اطهار)ع( یك راه و حقیقت 
را دنبال می کردند اما در دوران مختلف و در رویارویی با حکام 
متفاوت، سیاست ها و شیوه های گوناگونی را در پیش می 
گرفتند. آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب در کتابی با 
عنوان »انسان 250 ساله« مجموع اعتقادها و باورهای خود 
را در این باره منعکس می کنند. این اثر تاکنون به چند زبان 

رایج دنیا ترجمه شده است.

به مناسب سالروز شهادت امام محمد تقی)ع(؛
اندیشه های روشنگرانه جواد الائمه)ع(؛ تعالی بخش آموزه های الهی

 آموزش آنلاین فرصت ها و چالش های متعددی در 
اختیار محصلان گذاشته است. پیش از شیوع ویروس 
کرونا فقط ۲۰درصد از کشورها منابع آموزش دیجیتالی، 
آن هم فقط در چند موسسه آموزشی، داشتند و تنها 
حدود ۱۰درصد از کشورها توانستند آموزش دیجیتالی 
ایده آلی برای محصلان خود فراهم کنند. با اینحال بنابر 
بررسی بانک جهانی هیچ کشوری برنامه درسی مناسب 
برای تدریس و آموزش دیجیتالی یکسان و منظم برای 

کل مناطق کشور خود نداشت.
چندین بررسی علمی فرصت ها و چالش های مربوط 
به تغییر ماهیت یادگیری از سنتی به آنلاین مورد توجه 
قرار داد و نشان داد که آموزش آنلاین اگرچه فرصت های 
خوبی برای دانش آموزان و دانشجویان فراهم می کند، با 
چالش هایی روبه روست که باید آنها حل و برطرف شوند.

چالش های آموزش آنلاین
۱. نبود آمادگی لازم برای آموزش آنلاین

عمده ترین چالش آموزش های آنلاین بعد از گسترش 
کوید۱۹،  نبود آمادگی لازم برای آموزش آنلاین است. 
بیشتر کشورها تجربه کافی در این زمینه نداشتند. در 
واقع منابع آموزشی در سطحی نبود که بتواند به راحتی 
شرایط یادگیری را به طور یکسان برای همه محصلان 
فراهم کند. همچنین بیشتر معلم ها تجربه تدریس آنلاین 
نداشتند و حتی برخی از آنها از فناوری کامپیوتر فقط در 

حد بسیار ابتدایی و مقدماتی آگاهی داشتند.
برای اینکه آموزش آنلاین به درستی پیش رود، آموزش 
و پرورش باید منابع کافی در اختیار محصلان آموزش 
مراکز  و  موسسات  تمام  همچنین  دهد.  قرار  مجازی 
آموزشی باید برای تربیت معلم آموزش مجازی با تازه ترین 

نرم افزارها سرمایه گذاری کنند.
۲. نبود تجهیزات یکسان در سراسر کشور

یکی دیگر از چالش های آموزش آنلاین، نبود تجهیزات 
کافی، از جمله اینترنت، تپلت و کامپیوتر به اندازه کافی 

برای تمام محصلان کشور است.
برای آموزش مجازی باید تمام مردم سراسر کشور به 
اینترنت متصل باشند. البته امروزه در بیشتر کشورهای 
آن  قابلیت های  و  اینترنت  از  که  افرادی  دنیا جمعیت 
اما  است.  داشته  جهشی  رشد  می کنند،  استفاده 
سراسر  در  متعددی  روستاهای  و  کوچک تر  شهرهای 
اینترنت دسترسی کافی  به  دنیا وجود دارند که هنوز 
ندارند. در حقیقت بیشتر روستاهای کشورهای کم درآمد 
زیرساخت ها و خدمات مناسبی در زمینه ارائه اینترنت 
ندارند. همچنین بیشتر محصلان مناطق روستایی یا 
دورافتاده نه تنها محیط مناسبی برای تحصیل در اختیار 
ندارند، بلکه دسترسی کافی به فناوری و اینترنت نداشته 

و از این نظر در مضیقه هستند.
سرعت اینترنت هم معضل دیگری است. سرعت پایین 
و فرآیند  را قطع  ارتباط بین محصلان و معلم ها  مدام 
هزاران  تاکنون  متاسفانه  می کند.  مختل  را  تحصیل 
دانش آموز در سراسر دنیا به دلیل نبود امکانات کافی 

آموزش آنلاین از تحصیل بازماندند.
در واقع پیش از اینکه بتوان توقع داشت آموزش های 
باید  روند،  پیش  سنتی  آموزش های  خوبی  به  آنلاین 

زیرساخت های این روش آماده شوند.
۳. کنترل زمان آموزش آنلاین محصلان

این موضوع هم یکی دیگر از مشکلات یادگیری آنلاین 
است. بسیاری از محصلان در خانه از امکانات مناسبی 

برای آموزش آنلاین برخوردار نیستند. گاهی اوقات آنها 
به دلیل شرایط ناآرام خانه نمی توانند از این نوع آموزش 

بدون دردسر استفاده کنند.
هستند،  ناآرام  که  خانواده هایی  محصلان  معمولا 
از مشکلات خانه  را بهترین مکان برای دوری  مدرسه 
و یادگیری می بینند. این دانش آموزان هنگام تعطیلی 
مدارس از اندک آرامشی هم که داشتند، محروم شده و 

توانایی ادامه تحصیل آنلاین را در خود نمی بینند.
مشکل دیگری که آموزش آنلاین خانواده ها را نگران 
است.  کامپیوتر  از  استفاده  زمان  مدیریت  می کند، 
شکل  به  سنتی  جای  به  دانش آموزان  تحصیل  وقتی 
آنلاین باشد، احتمال اینکه دانش آموزان دچار مشکلات 
جسمی و خستگی ذهنی استفاده بیش از حد از صفحه 

نمایش کامپیوتر شوند، بسیار زیاد است.
۴. آموزش آنلاین درس های عملی

یکسری از موضوعات درسی را نمی توان صرفا به شکل 
مجازی آموزش داد. مثلا اگر قرار است دوره های خلبانی 
خلبان  آنلاین  آموزش  با  نمی توانید  هرگز  بگذرانید، 
زبده ای شوید. همچنین درک یکسری متون پیچیده 

علمی به انجام دادن کارهای آزمایشگاهی نیاز دارد.
۵. احساس تنهایی

محصلان معمولا در کنار همسالان خود، مهارت های 
در  شکل  این   به  آموزش  این  اما  می آموزند.  مختلفی 
فضای مجازی فراهم نمی شود. همچنین به دلیل اینکه 
تعاملات فیزیکی بین دانش آموزان و معلم ها به حداقل 
می رسد، ممکن است موجب شود دانش آموزان احساس 

تنهایی و دور ماندن از دیگران کنند.
در  رو  در  رو  تعاملات  و  کنفرانس ها  برگزاری  با  البته 
منفی  جنبه  این  از  حدی  تا  می توان  مجازی  فضای 

آموزش آنلاین کاست.
فرصت های آموزش آنلاین

فراهم  آنلاین  آموزش  زیرساخت های  تمام  چنانچه 
شود، این نوع آموزش فرصت های خوبی برای محصلان 
فراهم می کند. از جمله آنها می توان به موارد زیر اشاره 

کرد:
۱. انعطاف پذیری

دانش آموزان وقتی در خانه درس می خوانند مجبور 
نیستند چند ساعت یکجا بنشینند و در عین حال لازم 

نیست برنامه ای ثابت داشته باشند.

۲. کاهش هزینه ها
به  آمد  و  رفت  به  دانش آموزان مجبور  اینکه  دلیل  به 
صرفه جویی  هزینه ها  در  نیستند  آموزشی  موسسه 

می شود.
۳. فرصت های آشنایی در فضای مجازی

اگرچه از تعاملات رو در رو بین محصلان کم می شود، 
آنها می توانند با افراد دیگر در فضای مجازی از کشورهای 
از  می توانند  آنها  حالت  این  در  شوند.  آشنا  مختلف 
فرهنگ های کشورهای دیگر آگاهی یابند و اینکه در 
برخی از پروژه های علمی به صورت آنلاین شرکت کنند.

۴. سندسازی
تمام اطلاعات درسی که دانش آموزان به آن نیاز دارند و 
همچنین جلسات تدریس در پایگاه های داده ها ذخیره 
می شوند و هر وقت محصلان به مرور موارد آموزشی نیاز 
داشتند، می توانند به راحتی به این پایگاه ها دسترسی 

داشته باشند.
۵. افزایش زمان مربی- محصل

یادگیری  روش های  در  دانش آموزان  اوقات  گاهی 
سنتی نمی توانند توجه معلم را به خود جلب کنند. اما 
بیشتری  فرصت  دانش آموز  معمولا  آنلاین  آموزش  در 
پیدا می کند تا تعامل بیشتری با معلم خود داشته باشد 

و مطالب آموزشی را بهتر درک کند.
۶. دسترسی به متخصص آموزشی

تحصیل آنلاین به تمام محصلان این فرصت را می دهد 
که با متخصصان آموزشی بیش از روش سنتی ارتباط 
دانش آموزان  آنلاین  آموزش  در  معمولا  باشند.  داشته 
کارشناسان  راهنمایی های  از  می توانند  دانشجویان  و 
مختلف، حتی از مناطق جغرافیایی دور دست، بهره مند 

شوند.
در واقع چند سالی است که آموزش آنلاین در سطح 
از  بسیاری  و  است  کرده  شروع  را  خود  فعالیت  دنیا 
سراسر  از  معتبر،  دانشگاه های  و  آموزشی  موسسات 
دانش آموزان  ترتیب  بدین  و  می پذیرند  محصل  دنیا 
مختلفی  اساتید  تخصص  از  می توانند  دانشجویان  و 

برخوردار شوند.
آنلاین  آموزش  خوب  فرصت های  از  استفاده  برای   
این  مناسب  زیرساخت های  باید  دنیا  کشورهای  تمام 
نوع آموزش را فراهم کنند. بدین ترتیب تمام محصلان 

می توانند از آموزش های یکسان برخوردار شوند.

همه آنچه که 9۰درصد دانش آموزان دنیا به آن تن داده اند؛

فرصت ها و چالش های آموزش آنلاین
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یک کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه رشد بازار سهام نباید به طور دائم ادامه دار 
باشد، گفت: نرخ ارز به عنوان یکی از مسایل مهم در بازار به مرحله ثبات رسیده 

است؛ بنابراین می توان انتظار ایجاد روندی معقول را در بازار داشت.
»عظیم ثابت« به اقدامات تاثیرگذار در بهبود روند فعلی معاملات بورس اشاره کرد 
و افزود: یکی از مسایل قابل توجه در فضای فعلی معاملات بورس مدیریت دامنه 
نوسان در بازار است، اینکه وضعیت بازار سهام به گونه ای باشد که معاملات آن به 

سمت صف محوری پیش برود به هیچ عنوان رویه درستی نیست.
وی به علت مدیریت دامنه نوسان بورس تاکید کرد و گفت: در بازار سهام یا 
افراد حرفه ای حضور دارند که نسبت به انتخاب سهام ارزشمند بورس آشنایی 
دارند و می توانند براساس دانشی که دارند معاملات خود را در بازار انجام دهند یا 
سهامدارانی در این بازار فعال هستند که اطلاعی از این بازار ندارند و باید از طریق 
صندوق های سرمایه گذاری و با کمک کارشناسان حرفه ای نسبت به سرمایه گذاری 

در این بازار تصمیم گیری کنند.
به گفته ثابت، صحبت های فعالان حاضر در بازار درباره دامنه نوسان از این باب 
نیست که به دنبال رشد پرشتاب شاخص بورس باشند بلکه در صدد هستیم تا با 
اتخاذ روش های درست و عدم صف محوری، به راحتی امکان خرید و فروش سهام 

در بورس برای سرمایه گذاران وجود داشته باشد.
این کارشناس بازار سرمایه تاکید کرد: باید مسایلی مانند عرضه اولیه و مکانیزم 
بازار به سمتی پیش بروند که تحلیل، ملاک معاملات آن ها باشد و نباید اینگونه 
باشد که سهامداران صف خرید را ملاک تصمیم گیری خود برای سرمایه گذاری 
در این بازار قرار دهند زیرا این موضوع به هیچ عنوان ارزیابی دقیقی از سهام حاضر 

در بازار نیست.
رشد بازار سهام نباید به طور دائم دامه دار باشد

وی با اعتقاد بر اینکه رشد بازار سهام نباید به طور دائم دامه دار باشد، گفت: 
گاهی شرکت ها گزارشی را از عملکرد و فعالیت خود در بازه زمانی مشخص ارائه 
کردند که سهامداران باید براساس تحلیل نسبت به ارزندگی شرکت ها تصمیم 
گیری کنند. ثابت ادامه داد: معاملات بورس در صورت مدیریت فضای کلان 
اقتصادی کشور و عدم اتخاذ تصمیمات لحظه ای می تواند روند معقولی را به خود 
بگیرد و دیگر در آن زمان خطر چندان جدی معاملات این بازار را مورد تهدید قرار 
نمی دهد. ثابت با بیان اینکه خارج از بازار سرمایه انتظار حاکمیت عقلانیت وجود 
دارد، گفت: در فضای خارج از بورس باید از تصمیمات لحظه ای جلوگیری شود 
تا اقتصاد کشور پیش بینی پذیر باشد، در فضای داخلی هم مشکل چندانی بازار 
را تهدید نمی کند بلکه به دلیل تصمیمات درست اعضای شورای عالی بورس، 
نظارت سازمان بورس و ریز ساختارهای موجود سرمایه گذاران دغدغه چندانی 
را در بازار نخواهند داشت. وی خاطرنشان کرد: این صحبت بارها و از سوی همه 
فعالان بازار مطرح شده است که بازار سهام، بازار کوتاه مدت نیست و سهامداران 
نباید با نگاه کوتاه مدت یا دو هفته ای نسبت به سرمایه گذاری در این بازار اقدام 

کنند و انتظار کسب بازدهی های کلان را در این مدت کوتاه داشته باشند.
این کارشناس بازار سرمایه ادامه داد: سهامدارانی که در طول این دو سال وارد 
بازار شده اند باید این موضوع را مدنظر داشته باشند که روند صعودی و نزولی بازار 
سهام دائمی نیست و نباید به محض اصلاح شاخص بورس با رفتارهای هیجانی 

خود باعث روند نزول سنگین شاخص بورس شوند.

به دنبال نقدشوندگی، شفافیت و اصلاح قوانین مرتبط با قوانین بازار 
هستیم

وی با بیان اینکه ما به دنبال نقدشوندگی، شفافیت و اصلاح قوانین مرتبط با 
بازار سهام هستیم، گفت: چه دلیلی وجود دارد که سود مجامع شرکت ها هشت 
ماه بعد از تعیین سود به سهامداران واریز شود، براساس ارزش زمانی پول، ارزش 
کنونی پول با هشت ماه آینده یکسان نیست به همین دلیل باید تصمیماتی برای 
اصلاح آن صورت گیرد که در این راستا برخی از قوانین بازار سرمایه نیازمند بازبینی 
و اصلاح است. ثابت اظهار داشت: اگر در بازار سرمایه به دنبال این هستیم که روند 
معاملات مطلوب باشد و منابع موجود به سمت تولید و اشتغال سوق داده شوند 

باید قوانین بالادستی بازار مانند قانون تجارت یا مالیات مورد اصلاح قرار بگیرند.
این کارشناس بازار سرمایه اظهار امیدواری کرد تا تصمیماتی که اکنون برای 
کشور اتخاذ می شود منطقی و درست باشند زیرا دیگر در فضای اقتصادی کشور 

فرصتی برای انجام آزمون و خطا وجود ندارد.
مکانیزم معاملات بورس مشخص است

وی با اشاره به اینکه مکانیزم معاملات بورس به صورت کامل مشخص است، 
افزود: با توجه به اینکه قیمت ها براساس عرضه و تقاضا، تحلیل کارشناسان و 
مدیران صندوق ها ارزیابی می شود؛ بنابراین نمی توان انتظار داشت که معاملات 

بازار سهام برای همیشه رو به رشد و دارای صف خرید باشند.
ثابت تاکید کرد: طی چند ماه گذشته مسایلی مانند نرخ ارز، برجام و انتخابات 
ریاست جمهوری ایران روند معاملات بازار را تحت شعاع قرار داده بود اما بعد از 
برگزاری انتخابات به دلیل ثبات بازار ارز دیگر چندان خطری معاملات بازار را تهدید 
نمی کند و بازار در حال حرکت به سمت ثبات است اما یکی از مسایلی که در 
وضعیت فعلی برای معاملات بازار از اهمیت ویژه ای برخوردار است انتخاب کابینه 
دولت سیزدهم است. این کارشناس بازار سرمایه افزود: به دنبال انتخاب تیم کابینه 
جدید، معاون اول رییس جمهوری که هماهنگ کننده وزرا است و انتخاب رییس 
کل بانک مرکزی از جمله افرادی هستند که می توانند با تصمیم گیری های خود 

در کشور تعیین کننده مسیر بازار باشند.
وی اظهار داشت: با توجه به اینکه شاخص بورس از کانال یک میلیون و 250 
هزار واحد عبور کرده است و نرخ ارز به عنوان یکی از مسایل مهم در بازار به مرحله 

ثبات رسیده است؛ بنابراین می توان انتظار ایجاد روندی معقول را در بازار داشت.
ثابت با بیان اینکه وضعیت معقول قیمت جهانی، رشد قیمت نفت و برگزاری 
مجامع جزو مسایل روز بازار هستند که تاثیر خود را در معاملات خواهند گذاشت، 
گفت: با توجه به موقعیت فعلی، این پارامترها در بازار شاهد تاثیر مثبت آن در 

معاملات این بازار خواهیم بود.
الزام برای ثبات و عدم تصمیمات لحظه ای برای معاملات بازار

این کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه موضوعی  که اکنون برای بازار سرمایه 
به عنوان مساله ای جدی تلقی می شود ثبات و عدم تصمیمات لحظه ای برای 
معاملات بازار است، گفت: اگر بازار به مرحله ای برسد که تصمیمات کلان کشور 
از قابلیت پیش بینی پذیر بودن برخوردار باشد در آن صورت سرمایه گذاران با 

اطلاعات بهتری نسبت به بازار اقدام به معامله می کنند.
وی با اشاره به اینکه توسعه بخش خصوصی در کشور نباید با مشکل مواجه 
باشد، اظهار داشت: در طی این سال ها فعالیت بخش خصوصی با ضعف هایی 
همراه بوده  است، بنابراین یکی از مهمترین اقدامات رئیس جمهوری آینده، فعال 
کردن خصوص سازی و در اختیار گذاشتن شرکت های دولتی در اختیار بخش 
خصوصی واقعی است. ثابت تاکید کرد: در صورت تقویت بخش خصوصی واقعی 

و سپرده شدن کار به مردم با بازدهی بهتری در فعالیت ها روبرو خواهیم بود.

یک کارشناس بازار سرمایه اعلام کرد:

پیش بینی رشد معقول بورس با ثبات قیمت ها در بازار ارز

در سال های اخیر قوانین و طرح های مختلفی در راستای 
ساماندهی نظام مالیاتی کشور صورت گرفته که بخشی از آنها 
به مرحله اجرا نیز رسیده و قرار است به زودی شاهد عملیاتی 
شدن بقیه این طرح ها باشیم. سؤال این است که آیا اقدامات 

انجام شده جامعه را به عدالت نزدیک تر خواهد کرد؟
حدود یک قرن از ورود نظام بودجه نویسی مدرن به اقتصاد 
نفتی  درآمدهای  و  نفت  آن  با  همزمان  و  می گذرد  کشور 
نیز به بخشی جدایی ناپذیر از بودجه تبدیل شد. هرچند 
در ابتدا قرار بر این بود که درآمدهای نفتی صرف توسعه 
زیرساخت های کشور بشود، اما طولی نکشید که دولت برای 
تأمین هزینه های جاری خود به درآمدهای نفتی وابسته و از 

آن زمان به بعد بودجه به شدت به نفت آلوده شد.
این درحالی است که باید درآمدهای مالیاتی، به عنوان یک 
منبع درآمدی پایدار مبنای بودجه قرار گیرد. چالش دوگانه 
نفت-مالیات تاکنون مهمترین چالش اقتصاد کشور بوده 
است. از یک طرف با نوسانات بازار جهانی نفت، اقتصاد ایران 
نیز دچار نوسان شده و از آن آسیب می بیند. از طرف دیگر 
به خاطر وجود درآمدهای نفتی، دولت های مختلف هرگز در 
مورد ضرورت اصلاح نظام مالیاتی کشور احساس نیاز نکرده 

و اقدامی جدی انجام نداده اند.
اکنون به نظر می رسد هم موضوع تحریم ها و هم نوسان 
قیمت نفت در بازارهای جهانی دولت مردان را بر آن داشته تا 
سر و سامانی به نظام مالیاتی کشور بدهند. رشد تکنولوژی و 
گسترش سریع دنیای کامپیوتر و اینترنت این امکان را فراهم 
کرده است که با آماده سازی زیرساخت های نرم افزاری و 
سخت افزاری نظام مالیاتی کشور در مسیر شفافیت، کارایی 

و عدالت حرکت کند.
در  و  بوده  دولتمردان  دغدغه  مالیاتی  نظام  ساماندهی 
برنامه های مختلف توسعه بر آن تأکید شده است. به همین 
خاطر دولت کنونی در هوشمندسازی اقتصاد به طور کلی و 
هوشمند سازی نظام مالیاتی کشور به طور خاص اقداماتی را 

در دستور کار قرار داده است.
هوشمندسازی در راستای اجرای »طرح جامع مالیاتی« 
قرار دارد. طرح جامع مالیاتی در سال ۱۳۸۳ و  بر اساس 
گام های  و  تدوین  وقت  دولت  توسط  توسعه  سوم  برنامه 

ابتدایی اجرای آن نیز برداشته شد.

فناوری  مرکز  رئیس  عبدالهی«،  »علی  پیش  چندی   
اطلاعات و توسعه اقتصاد هوشمند اعلام کرد که در سال 
گذشته »سند نقشه راه گذار به اقتصاد هوشمند« تهیه و در 
فرایند عملیاتی قرار گرفت. در این سند فهرست ۵۰ پروژه 
برای سال ۹۹  تعیین شد. در میان این پروژه ها ۳۳پروژه به 
عنوان پروژه های راهبردی شناسایی شد. از این ۳۳ پروژه نیز 

۲۵ مورد عملیاتی شده و به بهره برداری رسیده است.
سازمان  این  کشور،  مالیاتی  سازمان  مسوولان  گفته  به 
دست کم در راستای هوشمندسازی نظام مالیاتی در چهار 
پروژه بزرگ درگیر است. یکی از این پروژه ها که به صورت 
خدمات  واحد  »پنجره  دارد  سروکار  مودیان  با  مستقیم 
الکترونیکی« است. هم اکنون بیش از ۲۰ مورد خدمت مهم 
که در راستای کاهش حضور مودیان و شفافیت مالیاتی قرار 

دارد در این سامانه ارائه می شود.
قانون پایانه های فروشگاهی

»پایانه های  قانون  اجرای  پروژه  چهار  این  مهمترین  اما 
فروشگاهی و سامانه مودیان« است که به گفته »امید علی 
پارسا«، رئیس سازمان مالیاتی اجرای آن به معنای گذار از 
یک نسل مالیات ستانی به یک نسل مالیات ستانی کاملًا 

جدید و متفاوت است.
قرار بر این است که همه کسب و کارها در سراسر کشور از 
طریق این پایانه به سازمان امور مالیاتی کشور متصل شوند. 
یکی از ابزارهای این کار اتصال دستگاه های کارتخوان است 

که تقریباً در همه کسب و کارها مورد استفاده قرار می گیرد.
به گفته محمدرضا پورابراهیمی، نماینده مجلس و عضو 
کمیسیون اقتصادی در حال حاضر ۱۰ میلیون کارتخوان 
فعال در کشور وجود دارد که 4۰ درصد از آنها پرونده مالیاتی 
ندارند. در صورت اجرایی شدن قانون پایانه های فروشگاهی 
متصل  مالیاتی  امور  سازمان  به  خوان ها  کارت  این  همه 
خواهند شد. در این مورد رئیس سازمان امور مالیاتی با اشاره 
به اینکه قانون پایانه های فروشگاهی تا پایان سال جاری و 
در چهار فاز اجرایی خواهد شود، گفت: هم اکنون با فراهم 
شدن زیرساخت ها حدود یک میلیون دستگاه کارتخوان به 

سازمان امور مالیاتی متصل شده است.
از آنجایی که هم وزیر اقتصاد و هم رئیس سازمان مالیاتی  
اعلام کرده اند که تا پایان سال جاری قانون به طور کامل اجرا 

خواهد شد انتظار می رود تا پایان سال ۹ میلیون دستگاه 
کارت خوان باقی مانده نیز به سازمان مالیاتی متصل شوند.

در صورت تحقق این هدف همه اقشار و اصناف کشور در 
زیر چتر مالیاتی قرار گرفته و هم ظرفیت مالیاتی کشور به طور 
کامل تری مورد استفاده قرار می گیرد و هم شکاف مالیاتی به 

حداقل خواهد رسید.
شکاف مالیاتی به تعبیر رئیس سازمان مالیاتی کشور شامل 
گفته  اساس  بر  می شود.  مالیاتی  اجتناب  و  مالیاتی  فرار 
مسئولان در حال حاضر ۱۰۰ هزار میلیارد تومان فرار مالیاتی 
در کشور داریم. ۵۰ درصد این رقم فرار مالیاتی و ۵۰ درصد 
آن اجتناب از مالیات است. مجموع این دو  میزان شکاف 
مالیاتی در کشور را نشان می دهد. حذف و یا کاهش قابل 

توجه شکاف مالیاتی به معنای تحقق عدالت مالیاتی است.
مالیات بر عایدی سرمایه

یکی دیگر از اقدامات خوبی که در راستای عدالت مالیاتی 
قرار دارد طرح مالیات بر عایدی سرمایه است که اوایل خرداد 
سال جاری کلیات آن توسط مجلس تصویب شد. این اقدام 
مجلس بخشی از سلسله تلاش هایی است که در راستای 
نظام مند کردن فعالیت های اقتصادی و مبارزه با سوداگری، 
واسطه گری و دلالی در بازارهای مختلف و مهمتر از همه 
هدایت پول های سرگردان و نقدینگی کشور به سمت تولید 

صورت می گیرد. طبق طرح مالیات بر عایدی سرمایه، مازاد 
ارزش دارایی در زمان انتقال آن نسبت به ارزش تملکش، 
عایدی سرمایه محسوب و هرنوع نقل و انتقال دارایی های 
املاک با انواع کاربری و حق واگذاری محل، انواع وسایل 
نقلیه موتوری زمینی، طلا، شمش طلا، طلای آب شده، زیور 
آلات از جنس طلا، پلاتین و جواهرآلات و انواع ارز خارجی 
در زمان انتقال در تمامی مناطق کشور از جمله مناطق آزاد 

تجاری اقتصادی و ویژه اقتصادی مشمول مالیات می شود.
این طرح هنوز به مرحله اجرا نرسیده است، اما در صورت 
نهایی و اجرایی شدن آن از جهات مختلفی عدالت مالیاتی 
را محقق خواهد کرد، ضمن اینکه از طریق ایجاد ثبات در 
بازارهای دیگر علاوه بر کمک به رفع مشکلات اقتصادی 
موجود به گسترش عدالت اجتماعی و اقتصادی در سطح 
جامعه نیز یاری می رساند. دولتمردان و قانون گذاران به این 
اقدامات اکتفا نکرده و مالیات بر خانه، سکه، ارز و خودروهای 
لوکس را نیز در دستور کار قرار داده اند. بنابراین، می توان 
به پایان سوداگری در بازارهای مربوط به این کالاها امیدوار 
بود. هرچند تفاوت هایی در این نوع مالیات ها وجود دارد، اما 
در نهایت هدف همه قوانین مربوط به آنها ساماندهی نظام 
مالیاتی، افزایش درآمدهای پایدار دولت، کاهش وابستگی به 

بودجه و تحقق عدالت است.

نظام مالیاتی کشور ساماندهی می شود؛

آیا به عدالت مالیاتی نزدیک تر می شویم؟

سخنگوی صنعت برق؛

برق مراکز استخراج غیرمجاز رمزارز 
درصورت شناسایی قطع می شود

سخنگوی صنعت برق گفت: برق مراکز یا مکان هایی که به صورت غیرمجاز 
به استخراج رمزارز مشغول هستند، هرجا که باشند پس از کشف و ضبط، قطع 

خواهد شد.
»مصطفی رجبی مشهدی« روز شنبه در جمع خبرنگاران افزود: تاکنون نزدیک 
به ۲۰۰ هزار دستگاه استخراج رمزارز از مراکز غیرمجاز با همکاری نیروی انتظامی 

و قوه قضاییه، کشف و ضبط شده است.
وی ادامه داد: این تعداد دستگاه استخراج کشف شده بیش از ۵۷۰ مگاوات برق 
مصرف می کردند که برای تولید این میزان برق و رساندن آن به محل مصرف باید 

نیروگاهی به بزرگی ۷۵۰ مگاوات احداث شود.
سخنگوی صنعت برق با اشاره به حادثه ای که هفته پیش در پست تهران پارس 
رخ داد،  احتمال خرابکاری را در این پست رد و خاطرنشان کرد: تاکنون هیچ 

گزارشی در این خصوص وجود نداشته است.
رجبی مشهدی افزود:  پیش بینی های لازم برای جلوگیری و مقابله از حملات 

سایبری نیز صورت گرفته است.
سخنگوی صنعت برق ادامه داد: در دولت تدبیر و امید باید ۲۵ هزار مگاوات 
نیروگاه احداث می شد که از این میان تاکنون ۱۰ هزار و ۸۰۰ مگاوات نیروگاه 
و  اعتباری  محدودیت های  از  ناشی  موانع  صورتی  در  اما  است  شده  احداث 
بودجه ای کشور و تحریم های بین المللی وجود نداشت،  ۱۵ هزار مگاوات دیگر نیز 

به موقع ساخته و احداث شده بود.
وی  خاطرنشان کرد:  ۱۰ هزار و ۸۰۰ مگاوات نیروگاه احداث شده ، از محل 
تبدیل نیروگاه های گازی به سکیل ترکیبی به ظرفیت کشور اضافه شده اند که هیچ 

سوختی را مصرف نمی کنند.
رجبی مشهدی  درباره افزایش ظرفیت نیروگاه های تجدید پذیر نیز گفت: در 
حال حاضر نزدیک به یکهزار مگاوات نیروگاه تجدید پذیر در کشور وجود دارد اما 
با توجه به منابع و راهکارهای دیده شده در قانون بودجه امسال، پتانسیل افزایش 

این میزان به ۲ هزار مگاوات وجود دارد.
سخنگوی صنعت برق  در خصوص راهکارهای صرفه جویی در بخش های 
تجاری گفت: برخی از مراکز تجاری مانند لوسترفروشی ها، تابلوهای تبلیغاتی، 
نماهای ساختمان ها می توانند با  خاموش کردن  روشنایی های اضافه درخود 

باعث صرفه جویی بسیاری در مصرف برق شوند.
رجبی مشهدی خروج نیمی از نیروگاه های برق آبی از مدار تولید را برای شبکه 
برق بسیار سنگین توصیف کرد و گفت: جبران این میزان کمبود برق تنها با صرفه 

جویی امکان پذیر است.
 

مدیرکل دفتر امور خدمات بازرگانی وزارت صمت :

هر گونه فروش اجباری کالا ممنوع است
مدیرکل دفتر امور خدمات بازرگانی وزارت صمت گفت: فروش اجباری هر گونه 
کالا در کنار کالای دیگر ممنوع بوده و در صورت احراز تخلف، با متخلفین برخورد 

می شود.
در کنار گرانی های روز افزون و بلاتکلیفی بازار، موضوعی که از زمستان سال 
گذشته بارها و بارها رسانه ای شده و موجبات نارضایتی مصرف کنندگان را فراهم 

کرده، فروش اجباری کالا برای خریداران یک کالای خاص از جمله روغن است.
در توضیح بیشتر باید گفت که فروش اجباری نیز خود به دو شکل انجام می شود؛ 
در اواخر سال گذشته و اوایل سال جاری شاهد آن بودیم که برخی از فروشگاه ها 
تنها در حالتی روغن را به مشتری یعنی حلقه آخر مصرف می فروختند که شخص 
حتماً در کنار آن کیسه فریزر، رب گوجه فرنگی و … نیز بخرد. در غیر این صورت 

اعلام می کردند که موجودی روغن ندارند.
همچنین شنیده ها حاکی از آن بود که شیوه دومی نیز در فروش اجباری ابداع 
شده به این صورت که برخی از شرکت های پخش، روغن را تنها در صورتی به 
بنکداران می فروشند که بنکدار حتماً کالای دیگری از قبیل تن ماهی، رب گوجه 

فرنگی و … نیز بخرد.
کار تا جایی جلو رفت که وزارت صمت در اسفند سال گذشته در نامه ای به انجمن 

شرکت های صنعت پخش ایران هر گونه فروش اجباری کالا را ممنوع اعلام کرد.
در همین راستا صدیف بیک زاده مدیرکل دفتر امور خدمات بازرگانی وزارت 
صمت در گفت و گویی اظهار داشت: فروش اجباری هر گونه کالا در کنار کالای 
دیگر ممنوع است و اگر شرکت یا کارخانه ای این اقدام را انجام دهد، مرتکب تخلف 

شده است.
وی افزود: در صورتی که گزارشی به بازرسین برسد حتماً با متخلف برخورد 

می کنند؛ چراکه فروش اجباری هیچ توجیهی ندارد.
بیک زاده گفت: این نحوه فروش اجحاف در حق خریدار است و یه هیچ وجه 

نباید انجام شود.
مدیرکل دفتر امور خدمات بازرگانی وزارت صمت یادآور شد: خریداران حتماً 
در صورت مشاهده چنین مواردی، مراتب را به سامانه ۱۲4، سازمان حمایت و یا 

سازمان های صمت استانی گزارش دهند.
بر این اساس، نکته قابل تأمل آنکه این اتفاق زمانی که در زمستان و یا اوایل سال 
جاری رخ داد ناشی از کمبود روغن و افزایش تقاضا برای این محصول اما اینکه 
مجدد شاهد بروز این پدیده هستیم، قابل توجیه نیست، چراکه هم اکنون اگرچه 
گرانی وجود دارد اما به گفته فعالان بازار، از نظر موجودیت روغن مشکلی وجود 
ندارد. از این رو دستگاه های نظارتی حتماً باید از تبدیل شدن این شیوه فروش به 

یک رویه معمول و عرف جلوگیری کنند.

دبیر انجمن صنایع روغن نباتی:

تولید روغن نباتی بیش از نیاز بازار است
 دبیر انجمن روغن نباتی گفت: در سه ماه نخست سال جاری بیش از ۶۰۰ هزار 

تن انواع روغن نباتی در کشور تولید و توزیع شد.
امیر هوشنگ بیرشک با بیان اینکه در سه ماه نخست سال جاری بیش از ۶۰۰ 
هزار تن انواع روغن نباتی در کشور تولید و توزیع شد، اظهار داشت: در سه ماه 
نخست سال جاری به طور میانگین ماهانه بیش از ۲۰۰ هزار تن انواع روغن نباتی 
در کشور تولید و توزیع شده است و این در حالی است که طبق برنامه تکلیفی 

وزارت صمت تولید روغن نباتی باید ماهانه ۱۸۰ هزار تن باشد.
وی خاطرنشان کرد: بازار روغن نباتی پس از چند ماه پرتنش به آرامش رسیده 
است و صنعت روغن نباتی آمادگی دارد تا تمامی نیاز کشور در بخش خانوار و 
صنف و صنعت را به طور کامل برطرف کند. دبیر انجمن صنفی صنایع روغن نباتی 
ایران با تاکید بر نقش تعامل سازنده دولت و بخش خصوصی برای تنظیم بازار روغن 
نباتی گفت: طی ماه های اخیر همراهی و هماهنگی مناسبی میان وزارت صمت 
و دبیرخانه ستاد تنظیم بازار با انجمن روغن نباتی به وجود آمده است و نتیجه این 
همراهی در کنار عملکرد مناسب شرکت بازرگانی دولتی در تأمین به موقع روغن 

خام کارخانجات باعث شده تا بازار روغن نباتی کاملًا در آرامش قرار گیرد.
بیرشک تکمیل سامانه جامع تجارت و بهره گیری از آن برای شفاف سازی تمامی 
فرآیندهای تولید و توزیع را مهم و راهگشا دانست و گفت: بهره مندی از سامانه 
جامع تجارت باعث شده علاوه بر افزایش تولید و عرضه روغن نباتی در کشور 

تقاضای کاذب بازار نیز مدیریت شود.

درحالی که قرار بود پرونده واریز سود سهام عدالت سال ۱۳۹۸ در دو بخش بسته 
شود، با عدم پرداخت سود از سوی برخی شرکت ها، پرونده مذکور سه بخشی شد تا 

همچنان بخشی از سود مشمولان پرداخت نشده باقی بماند.
 سود سهام عدالت سالهای ۱۳۹۵ تا ۱۳۹۷ طی یک مرحله به حساب مشمولان 
سهام عدالت واریز شد، اما سود سال ۱۳۹۸ سرنوشت دیگری داشت و قرار شد طی 
دو مرحله به حساب سهامداران واریز شود، یعنی مرحله نخست در ۲۸ اسفندماه 

سال ۱۳۹۹ واریز شد و مشمولان ۵۰ درصد سود سهام خود را دریافت کردند.  
بر این اساس میزان سود مشمولان که ارزش اولیه سهام آن ها ۵۳۲  هزار تومان بود، 
حدودا ۲۰۰ هزار تومان و مشمولانی که ارزش اولیه سهام آن ها یک میلیون تومان 

بود، حدودا 4۰۰ هزار تومان دریافت کردند.
همچنین افرادی سهام سهام عدالت 4۹۲ هزار تومانی داشتند ۹۱ هزار تومان و 
افرادی که دارای سهام عدالت 4۵۲ هزار تومانی بودند نیز ۸4 هزار تومان دریافت 

کردند.

هرچند قرار بود فاصله واریز سود مرحله اول تا دوم ناچیز باشد و وعده های زیادی 
هم درمورد واریز بخش دوم سود از سوی مسئولان داده شد اما در نهایت بخش دوم 
سود در ۱4 تیرماه واریز شد. از سوی دیگر قرار بود در مرحله دوم ۵۰ درصد باقی 
مانده واریز شود اما به دلیل عدم پرداخت سود از سوی برخی شرکت ها به حساب 
شرکت سپرده گذاری مرکزی، مشمولان در کل ۹۰ درصد سود خود را دریافت کردند.
بر این اساس در مرحله دوم واریز سود، سهام دارانی که ارزش اولیه آنها یک میلیون 
تومان است ۱44 هزار تومان دریافت کردند و مشمولانی که دارای سهام عدالت با 

ارزش اولیه  ۵۳۲ هزار تومانی هستند در مرحله دوم ۷۶ هزار تومان دریافت کردند.
کدام شرکت ها سود پرداخت نکردند؟

البته از مجموع ۳۶ شرکت بورسی و فرابورسی از دو شرکت معدنی و صنعتی گلگهر 
و پتروشیمی جم به دلیل افزایش سرمایه آنها سود سهام مشمولان دریافت نشد تا 
مشمولان سهام عدالت از مزایای حق تقدم و سهام جدید ناشی از افزایش سرمایه 

بهره مند شوند.

همچنین شرکت های مخابرات ایران و گروه مپنا علی رغم پیگیری های متعدد تمام و 
یا بخشی از سود سهام خود را پرداخت نکرده اند و با محاسبه  این دو گروه از باقی مانده 
سود سهام عدالت به میزان ۵۰ درصد، 4۰ درصد آن به حساب مشمولان واریز شده 

است.
افرادی که سود نگرفته اند، چه کنند؟

بر اساس این گزارش، آن دسته از مشمولان اعم از روش مستقیم و غیرمستقیم که 
به دلیل اشکالات موجود در حساب بانکی آنها امکان واریز سود سهام عدالت برایشان 

فراهم نشده بود باید با ارائه  اطلاعات صحیح نسبت به رفع مشکل اقدام کنند.
همچنین اگر در فاصله زمانی اسفندماه سال گذشته تاکنون در سامانه سجام ثبت 
نام کرده اند سود سهام آنها به صورت تجمیع شده به میزان ۹۰ درصد پرداخت خواهد 

شد.
سهامداران می توانند برای اطلاع از مبالغ واریزی در مراحل اول و دوم به سایت 

www.sahamedalat.ir مراجعه کرده یا با شماره ۱۵۶۹ تماس بگیرند.

افرادی که سود نگرفته اند، چه کنند؟

چرا سهامداران عدالت همه سود خود را دریافت نکردند؟
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 پرونده سرمربی پیشین استقلال در آستانه وارد شدن به مرحله خطرناک 
است و در صورتی که مسئولان این باشگاه نتوانند به تعهدات خود عمل 

کنند، محرومیت و کسر امتیاز شاگردان مجیدی را تهدید خواهد کرد.
آندره استراماچونی سرمربی سابق و ایتالیایی آبی پوشان که از ابتدای 
فصل نوزدهم هدایت این تیم را بر عهده داشت و قبل از پایان نیم فصل 
همان فصل به دلیل عدم وصول مطالباتش تهران را ترک کرد، اخیراً به 

صورت رسمی به تیم الغرافه پیوسته تا سرنوشت خود را در لیگ ستارگان 
قطر دنبال کند.

استراماچونی برنده یک پرونده جنجالی از استقلال شد و توانست به ازای 
کمتر از نیم فصل حضور در این تیم، به اندازه دو فصل آبی ها را بدهکار کند 

و رای خود را هم از کمیته انضباطی فیفا دریافت نماید.
به چالش  را در دادگاه عالی ورزش هم  رای  این  هرچند استقلالی ها 

کشیدند، اما بدیهی است احتمال شکسته شدن این رای در CAS بسیار 
پایین است و در آینده نه چندان دور برای باشگاه استقلال در این خصوص 

ضرب الاجل تعیین می شود.
مطالبات استراماچونی و دستیارانش از استقلال بدون محاسبه سود 
روزشمار سالانه ۵ درصد، معادل یک میلیون و 4۰۰ هزار یورو است که 

ممکن است این مطالبات تا یک و نیم میلیون یورو نیز افزایش یابد.
این مبلغ، هزینه دو فصل قرارداد استراماچونی با استقلال بود و آبی ها در 
حالی باید این مبلغ را به وی پرداخت کنند که تنها ۱۳ هفته از او استفاده 
کردند. یک حساب حدودی نشان می دهد که در صورت صادر شدن رای 
نهایی با قیمت یورو فعلی استقلال باید حدود 4۵ میلیارد تومان به این مرد 

ایتالیایی پرداخت کند.
خبرنگار مهر از افراد نزدیک به استراماچونی در ایتالیا کسب اطلاع کرده 
که سرمربی سابق آبی پوشان قصد ندارد به هیچ وجه بر سر مبلغ و نحوه 
دریافت مطالباتش از باشگاه استقلال کوتاه بیاید و مترصد آن است که 
در فرصتی که پس از تایید این رای در CAS از طریق فیفا به عنوان ضرب 
العجل اعلام می شود، تمام مطالبات خود را همراه با سود روزشمار آن 

دریافت کند.
بدیهی است در صورتی که باشگاه استقلال نتواند این مطالبات را در موعد 
مقرر پرداخت نماید اولین اقدام فیفا بستن پنجره نقل و انتقالات و دومین 

اقدام نیز کسر امتیاز خواهد بود.
چندی پیش که علی فتح الله زاده مدیرعامل سابق آبی پوشان سری به 
تمرینات استقلال زد، در مصاحبه ای اعلام کرد مجیدی نگران مطالبات 
استراماچونی و کسر احتمالی ۶ امتیاز است. به نظر می رسد با توجه به 
شرایطی که باشگاه استقلال دارد، نگرانی های مجیدی در این رابطه خیلی 

هم بی مورد نباشد.
باشگاه استقلال در شرایطی با این خطر بزرگ مواجه است که باشگاه 
رقیب هم به خاطر پرداخت نکردن مطالبات کالدرون شرایطی مشابه دارد و 
در صورتی که نتواند مطالبات این مربی را پرداخت کند با محرومیت و کسر 

امتیاز مواجه خواهد شد.

مجیدی نگران خطر بزرگ!

تصمیم قطعی استراماچونی و بدهی 4۵ میلیاردی با تجلیل ازسید جواد حسینی و محمدرضا اسماعیلی مقدم انجام شد،

تجلیل از کهن کسوتان ورزش قم

رضا ملکی

همت والا و تلاش های خستگی ناپذیر مردانی که سالهای سال در عرصه های ورزش 
تلاشی شایسته داشتند و صحنه های ورزش از قهرمانیها و افتخارات بی نظیر آنان در 
طول سالها حضور در میادین بهره مند بود، حالا با گذشت زمان و عبور از تونل سخت 
زندگی و رویش موهای سپید بر چهره های گلشان لقب کهن کسوت را به خود گرفتند 
تا بگویند اگر هنوز از ورزش و زیبائیهای آن چیزی باقیست حاصل سالها عرق ریختن، 
سختیها و مرارتهای است که در میادین ورزش کشیده شده تا هنوز ورزش ما بتواند 

نفس بکشد و حیات داشته باشد.

 انگیزه بزرگداشت و تجلیل از ۲ بزرگ ورزش استان قم اساتید سیدجواد حسینی و 
محمدرضا اسماعیلی در کنار عزیزائیکه از جامعه فوتبال در سال اخیر به دیار باقی رفته 
بودند باعث شد تا اندیشه برگزاری همایش زیبا و وزین در ذهن بزرگان دو تیم فرهنگی 
ورزشی صنعت نفت و هلال احمر نقش بندد- استاد رضا دلکش بعنوان مدیر اصلی 
گروه آستینها را بالا زد و با کمک و تلاشهای ارزنده اصغر زرگر از پیشکسوتان ارزنده تیم 
هلال احمر با ۲ ماه تلاش اتفاق میمون و بسیار زیبائی را در عصر جمعه دهم تیرماه 

سالجاری در استادیوم شهید حیدریان رقم زدند.
وقتی به چهره های اساتید برجسته ورزشی قم که جهت حضور در این مراسم در 
استادیوم شهید حیدریان حاضر بودند نگاه میکردی رنج سالها تلاش در عرصه ورزش 
در چهره های استخوانی آنها دیده می شد و چه شاد بودند از اینکه این اتفاق باعث 

شده بود تا بعد سالها همدیگر را در آغوش بگیرند.
 ۹ عزیزی که از خانواده های آنان تجلیل گردید حاج رضا ثانی- حاج ماشاالله ثانی- 
استاد ابراهیم عراقیان – ناصر محسنی – عباس معصومیان – اکبر کاشفی- حسین 
خیرخواه و علی صادقی بودند که با اهداء قاب نفیس منقش به عکس این عزیزان به 

خانواده های آنان لحظات شورآفرینی در استادیوم شهید حیدریان رقم خورد .
فینال این مراسم تجلیل از دو چهره دوست داشتنی و آشنای ورزش قم اساتید 
سیدجواد حسینی و محمدرضا اسماعیلی مقدم بود که نیم قرن تلاش صادقانه این 

بزرگان با اهداء هدایای  نفیس پاس داشته شد.
جا دارد از زحمات استاد دلکش – اصغر زرگر – مهدی اردستانی و همه عزیزانی که در 

برپائی این همایش آبرومند نقش آفرینی  داشتند تشکری ویژه نمایم.
گفتنی است در حاشیه این مراسم در یک حرکت زیبا توسط باشگاه هلال احمر از 

زحمات استاد دلکش با اعطای هدایای ارزشمند تجلیل بعمل آمد.

بیژن ذوالفقارنسب:

دلالان مدیران را برای جذب خارجی ها 
فریب می دهند

کارشناس فوتبال کشورمان گفت: دلالان یا به شکل های مختلف صحنه سازی 
به  تا  می دهند  فریب  راحتی  به  را  تجربه  کم  و  غیرکارشناس  مدیران  یا  می کنند 
دریافت های دلاری مدنظر خودشان برسند. بیژن ذوالفقارنسب ، در خصوص لغو 
قانون منع حضور بازیکنان و مربیان خارجی در حالیکه بسیاری از باشگاه های فوتبال 
با مشکلات و بدهی های قبلی در مراجع بین المللی هنوز درگیر هستند، اظهار 
داشت: اکثر باشگاه های ما یکسری مشکلات اقتصادی و بدهی های هنگفت به 
خاطر پرونده های خارجی دارند. طبیعتاً هزینه های بازیکن یا مربی خارجی از لحاظ 
مسکن، پرداخت دلاری و ... .به مراتب بیشتر از ایرانی ها است.  وی تصریح کرد: من 
اطلاعی ندارم آیا تغییراتی در ساختار باشگاه ها و نظام فوتبال ما  ایجاد شده که قصد 
دارند این مجوز را صادر کنند. اگر تحولی ایجاد شده مبارک است ولی اگر به روال 
گذشته است من مخالف این تصمیم گیری هستم. در کل اگر بتوانند بازیکنان خوب 
و اثرگذار یا مربیان شاخص و ارزشمند را بیاورند و قادر به پرداخت مطالبات شان باشند 
چه ایرادی دارد؟ نباید این قضیه را سیاه و سفید دید. اگر امکان پرداخت حق و حقوق 
آنها هست ایرادی ندارد اما چون ما مشکلات اقتصادی زیادی در ورزش کشور داریم 
این انباشته شدن بدهی ها، دادگاه رفتن ها و کش و قوس ها زیبنده فوتبال ما نیست.  
کارشناس فوتبال افزود:  هر بازیکنی به ایران آمده و رفته، باشگاه ها را با بدهکاری و 
مشکلات زیادی روبه رو کرده و این اصلاً  در شأن و منزلت ورزش مان نیست. به عنوان 
مثال از مساله لئوناردو پادووانی دل هر انسانی به درد می آید و واقعاً ناراحت می شود 
چرا که این فرد از آن سر دنیا به دنبال مطالباتش است. او زندگی اش را از دست 
داده و حتی روی ویلچر هم نمی تواند بنشیند. باشگاه استقلال نتوانسته مطالبات 
او را پرداخت کند و این از نظر بین المللی برای ما خوب نیست. وی در مورد اینکه 
بسیاری معتقدند حضور بازیکن خارجی فقط جیب دلالان را پر می کند و کمکی به 
فوتبال ایران نمی کند، گفت: من هم موافق این قضیه هستم. باید کانال های ارزیابی 
مشخصی وجود داشته باشد. به هر باشگاهی سهمیه بدهند که به عنوان مثال در سال 
بتواند یک یا دو بازیکن جذب کند و براساس نتایج و عملکرد یک بازیکن مجوز بازیکن 
بعدی را به او بدهند.  ذوالفقارنسب تصریح کرد: اما اکثراً به باشگاه ها بازیکن ضعیف را 
تحمیل می کنند. حتی شنیده ام که فیلم یک بازیکن را می آورند اما بازیکنی که به ایران 
می آید شخص دیگری است! یا به شکل های مختلف صحنه سازی می کنند یا مدیران 
غیرکارشناس و کم تجربه را به راحتی فریب می دهند تا به دریافت های دلاری مدنظر 
خودشان برسند. این کار غیر اخلاقی را هم دلال  ها انجام می دهند. اگر باشگاهی 
مقابل این افراد خوب کار کند، فریب نخورد و یا حتی با آن ها شریک نشود من موافق 
هستم. چه ایرادی دارد ورزشکار خوب  آفریقایی، آسیایی یا آمریکای جنوبی به کشور 
ما بیاید؟ رئیس کانون مربیان فوتبال ایران در مورد اینکه منع حضور خارجی ها باعث 
دیده شدن و شکوفایی مربیان جوان ایرانی و همچنین بازیکنان داخلی شد، عنوان 
کرد: بله، مطمئناً همینطور است. من خیلی نشنیدم از این تصمیمی که حدود یک 
سال قبل گرفته شد کسی شاکی باشد. حالا اگر قرار است در را باز کنند باید شرایطی 
فراهم شود که از یک نظارت دقیق عبور کنند. باید از طریق فدراسیون ارزیابی و آزمونی 

در نظر بگیرند که هر بازیکنی توسط هر کسی به کشور ما نیاید.
 

فردِ مستعفی، معاون اجرایی شد؛

انتصاب عجیب در باشگاه استقلال
»ناصر فریادشیران« که چندی قبلی از مدیریت آکادمی باشگاه استقلال استفعا کرده 
بود، به عنوان معاون اجرایی این باشگاه منصوب شد. باشگاه استقلال  روز شنبه در 
خبری اعلام کرد که با صدور حکمی از سوی »احمد مددی مدیرعامل« باشگاه، »ناصر 
فریادشیران« به عنوان معاون اجرایی این باشگاه منصوب شد.  در ادامه این خبر آمده 
است: فریادشیران که از مدیران با سابقه و خوشنام ورزش ایران است، سال گذشته 
به عنوان مدیر آکادمی باشگاه استقلال عملکرد درخشانی از خود بر جای گذاشت و 
موفق شد دو قهرمانی در رده های امید و نوجوانان، یک نایب قهرمانی در رده جوانان 
و یک مقام سومی در رده نونهالان کسب کند. در دوره مدیریت وی، هر چهار رده امید، 

جوانان، نوجوانان و نونهالان موفق به شکست پرسپولیس در دربی شدند.

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک اداره یک قم

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
جلسه هیأت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب ۱۳۹۰/۰۹/۲۰ با 
حضور امضاء کنندگان زیر در وقت مقرر در دبیرخانه هیأت تشکیل، رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۲۲۵ پرونده کلاسه 
۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۷۷۱ مربوط به تقاضای خانم ملیحه افشاری دوست مبنی بر صدور سند مالکیت قسمتی از پلاک 

شماره ۱۱۵۶۲ اصلی واقع بخش یک قم تحت بررسی است.
پس از مطالعه پرونده و ملاحظه سوابق مشخص شد در رای صادره شماره فوق اشتباهاتی به شرح زیر صورت گرفته است:

سهم متقاضی در رأی صادره اشتباه قید شده است.
رای اصلاحی

با توجه به مفاد گزارش کارشناس و بیع نامه عادی بین متقاضیان که در مورخ ۱4۰۰/۰4/۰4 تنظیم شده است و با عنایت به 
اینکه رای هیأت تاکنون اجرا نشده لذا مفاد رای صادر به شرح زیر اصلاح می گردد:

سهم متقاضی از مورد تقاضا سه دانگ مشاع از ششدانگ صحیح است.
رای صادره قبلی با رعایت اصلاحات فوق قابل اجرا میباشد. 

رضا حسین خانی  - رییس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
-------------------------------------------

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک اداره یک قم

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
جلسه هیأت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب ۱۳۹۰/۰۹/۲۰ با 
حضور امضاء کنندگان زیر در وقت مقرر در دبیرخانه هیأت تشکیل، رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۲۲4 پرونده کلاسه 
۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۰۶۶ مربوط به تقاضای خانم اکرم ساری پور مبنی بر صدور سند مالکیت قسمتی از پلاک شماره 

۱۱۵۶۲ اصلی واقع بخش یک قم تحت بررسی است.
پس از مطالعه پرونده و ملاحظه سوابق مشخص شد در رای صادره شماره فوق اشتباهاتی به شرح زیر صورت گرفته است:

سهم متقاضی در رأی صادره اشتباه قید شده است.
رای اصلاحی

با توجه به مفاد گزارش کارشناس و بیع نامه عادی بین متقاضیان که در مورخ ۱4۰۰/۰4/۰4 تنظیم شده است و با عنایت به 
اینکه رای هیأت تاکنون اجرا نشده لذا مفاد رای صادر به شرح زیر اصلاح می گردد:

سهم متقاضی از مورد تقاضا سه دانگ مشاع از ششدانگ صحیح است.
رای صادره قبلی با رعایت اصلاحات فوق قابل اجرا میباشد. 

رضا حسین خانی  - رییس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
-------------------------------------------

ابلاغیه ابلاغ رای
دادانامه شماره  اینکه طی  به  با عنایت  متولد ۱۳۶۱ شماره ملی ۵۲۸۹۹4۷۳۰۲  بگمیرزا  فرزند  فاطمه صیادی  خانم 
۱4۰۰۰۰۲۳۳۰۲۹۰۰۰۱۷۶ مورخ ۱۳۹۹/۰4/۱۲ این شعبه از حیث حمل و مباشرت در قاچاق کالا علاوه بر ضبط کالا و 
ضبط خودرو به نفع دولت به پرداخت جزای نقدی معادل یک میلیارد و سیصد میلیون ریال در حق دولت محکوم گردیده اید و 
رای صادره وفق ماده 4۰۶ قانون آیین دادرسی کیفری ظرف ۲۰ روز از ابلاغ )نشر آگهی( قابل واخواهی در همین شعبه و پس 
از آن نیز در مهلت بیست روز قابل تجدیدنظر در شعب تجدیدنظر بوده فلذا بدینوسیله رای صادره به شما ابلاغ و اعلام می گردد 

در صورت مراجعه در مواعد مقرر وفق قانون اقدام خواهد شد. 
علی کیخا- رئیس شعبه دوم ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز-تعزیرات حکومتی استان قم

-------------------------------------------
ابلاغیه ابلاغ رای

آقای محمد مشاری زاده فرزند خضیر متولد ۱۳۷۱ شماره ملی ۱۷4۱۲۶۶۵۱۳ با عنایت به اینکه طی دادانامه شماره 
۱4۰۰۰۰۲۳۳۰۲۹۰۰۰۱۶۵ مورخ ۱۳۹۹/۰4/۱۰ این شعبه از حیث حمل و مباشرت در قاچاق کالا علاوه بر ضبط کالا و 
ضبط خودرو به نفع دولت به پرداخت جزای نقدی معادل دو میلیارد و هفتصد و ده میلیون ریال در حق دولت محکوم گردیده اید 
و رای صادره وفق ماده 4۰۶ قانون آیین دادرسی کیفری ظرف ۲۰ روز از ابلاغ )نشر آگهی( قابل واخواهی در همین شعبه و پس 
از آن نیز در مهلت بیست روز قابل تجدیدنظر در شعب تجدیدنظر بوده فلذا بدینوسیله رای صادره به شما ابلاغ و اعلام می گردد 

در صورت مراجعه در مواعد مقرر وفق قانون اقدام خواهد شد. 
علی کیخا- رئیس شعبه دوم ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز-تعزیرات حکومتی استان قم

-------------------------------------------
ابلاغیه ابلاغ رای

شماره  دادانامه  طی  اینکه  به  عنایت  با   ۵۲۶۹4۶۳۳۷۷ ملی  شماره   ۱۳۵۷ متولد  محمد  فرزند  دیناروند  علی  آقای 
۱4۰۰۰۰۲۳۳۰۲۹۰۰۰۱۶۶ مورخ ۱۳۹۹/۰4/۱۰ این شعبه از حیث حمل و مباشرت در قاچاق کالا علاوه بر ضبط کالا و 
ضبط خودرو به نفع دولت به پرداخت جزای نقدی معادل ششصد میلیون ریال در حق دولت محکوم گردیده اید و رای صادره 
وفق ماده 4۰۶ قانون آیین دادرسی کیفری ظرف ۲۰ روز از ابلاغ )نشر آگهی( قابل واخواهی در همین شعبه و پس از آن نیز در 
مهلت بیست روز قابل تجدیدنظر در شعب تجدیدنظر بوده فلذا بدینوسیله رای صادره به شما ابلاغ و اعلام می گردد در صورت 

مراجعه در مواعد مقرر وفق قانون اقدام خواهد شد. 
علی کیخا- رئیس شعبه دوم ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز-تعزیرات حکومتی استان قم

-------------------------------------------
آگهی مزایده

آگهی مزایده یک دستگاه خودروی پراید جی تی ایکس آی-به شماره شهربانی ۵4۶ د 4۱ ایران ۱۶ مربوط به پرونده کلاسه 
 ۱4۰۰۰4۰۳۰۰۱۱۰۰۰۰۲۱

ابراهیم  آقای  متعهد:  بایگانی ۱4۰۰۰۰۰۲۱(  شماره  )با  کلاسه ۱4۰۰۰4۰۳۰۰۱۱۰۰۰۰۲۱  اجرایی  پرونده  بموجب 
بیات شیوا- متعهد له: خانم سمیه یعقوبی نادر، سند ازدواج: شماره سند: ۱44۸، تاریخ سند: ۱۳۸4/۰۳/۲۶، دفترخانه 
صادرکننده: دفترخانه ازدواج شماره ۲4 و طلاق شماره ۱۵ شهر قم استان قم یک دستگاه پراید جی تی ایکس آی - به شماره 
شهربانی ۵4۶ د 4۱ ایران ۱۶ واقع در پارکینگ سعدی با مشخصات ذیل متعلق به آقای ابراهیم بیات شیوا بازداشت گردیده و از 

طریق مزایده به فروش می رسد:
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

موتور:  شماره   – سفید   –  ۱۳۸۵ مدل   –  ۱۶ ایران   4۱ د   ۵4۶ شهربانی  شماره  به   – آی  ایکس  تی  جی  پراید  خودروی 
 ۱4۱۲۲۸۵۹44۶۵۹S :۱۶۹۸۲۳۸-شماره شاسی

خصوصیات بدنه:
با توجه به بازدید صورت گرفته از وسیله و امعان، دارای خصوصیات ظاهری و فنی بدنه، پایین گلگیر عقب چپ نیاز به تعمیر 
)صافکاری و نقاشی( دارد- قسمت عقب راست و قسمتی از کف صندوق راست از قبل برخورد داشته و تعمیر شده است که آثار 
آن در زمان بازدید قابل رویت بود – درب جلو و عقب و گلگیر عقب راست و دارای آثار برخورد و نیاز به تعمیر دارد- آج لاستیکها 

حدودا 4۰ درصد بود- کارکرد ۳۰۹۰4۷ بود. بیمه شخص ثالث در تاریخ ۱4۰۰/۰۹/۱۳ منقضی میگردد.
کارشناس رسمی دادگستری آقای مجید کولاری خودروی مذکور را به مبلغ ۳۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )سیصد میلیون ریال معادل 

سی میلیون تومان( ارزیابی نموده است.
مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز چهارشنبه ۱4۰۰/۰۵/۰۶ در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع 
در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه ۷- طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم-اداره اجرای اسناد رسمی 

قم انجام می شود.
مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه ۳۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )سیصد میلیون ریال معادل سی میلیون تومان( شروع و به بالاترین 
قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت 
به شماره شبا IR ۹۸۰۱۰۰۰۰4۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳ با شناسه واریز ۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ 
می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش 
را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که 
ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز 
خواهد شد ودر این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به 
عهده برنده مزایده خواهد بود در ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه 
رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت 
به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده 
روز اداری بعداز تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی وحق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. )م 

الف ۱4۲۰۸(
تاریخ انتشار: ۱۴۰۰/۰۴/۲۰
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش

وکیل علیرضا بیرانوند توضیحاتی را در خصوص قرارداد قرضی این دروازه بان با تیم پرتغالی ارائه کرد.
وکیل علیرضا بیرانوند در مورد اینکه آیا او فصل بدی در بلژیک داشت، گفت: شما هر موقع مکان را تغییر می دهید معمولا 
یکی دوسال زمان می برد تا خودتان را با شرایط تطبیق بدهید. زمانی کورتوا از چلسی به رئال  رفت در فصل اول چالش 
بزرگی داشت تا خودش را با محیط تطبیق بدهد. قطعا این موضوع برای بیرانوند هم مشکلاتی به وجود آورد. افرادی در 

آنجا شیطنت کردند که خود بیرانوند در زمان مناسب توضیح می دهد.
سلیمانی در گفت وگو با تهران ورزشی تصریح کرد: برخی از هموطنان در بلژیک هم سنگ اندازی کردند اما شرایطش 
برای سال اول خوب بود. ۱4 بازی انجام داد اما مصدومیت بدی آورد. یک دروازه بان هم تا دروازه بان بعدی بد کار نکند نمی 

تواند جای او را بگیرد. هرچند ایده آل خودش هم نبود اما به عنوان فصل اول خودش راضی است.
وی در مورد قرارداد قرضی بیرانوند با باشگاه بواویشتای پرتغال اظهار داشت: امروز تست های پزشکی را انجام می دهد. 
قرارداد که نهایی شد در مورد این مساله صحبت می کنیم. بواویشتا می تواند بند خرید را فعال کند و قرارداد به صورت 

اتوماتیک سه ساله می شود.
سلیمانی در خصوص اینکه رسانه های پرتغالی اعلام کردند انتقال بیراوند به بواویشتا با کمک مدیربرنامه های یکی از 
بازیکنان تیم انجام شده، گفت: واقعیت نه، یکی از دوستان ایرانی به ما کمک می کند. من چنین چیزی را اولین بار است 

می شنوم و این موضوع را تکذیب می کنم.
وی در خصوص طلب بیرانوند از باشگاه پرسپولیس عنوان کرد: پرونده اش در جریان است. کمیته تعیین وضعیت باید 

تصمیم بگیرد.

داور بین المللی فوتبال کشورمان، گفت: با توجه به صحبت های صورت گرفته با فدراسیون فوتبال اواسط هفته جاری برای 
قضاوت در مسابقات پیش رو به ایران سفر خواهم کرد.

علیرضا فغانی روز شنبه در گفت و گویی در خصوص بازگشت به ایران و قضاوت در مسابقات فوتبال کشورمان، اظهار 
داشت: با توجه به صحبت های صورت گرفته، قرار شده بود هر زمان که بتوانم در مسابقات داخلی فوتبال کشورمان قضاوت 
کنم و این موضوع جدیدی نیست. وی با اشاره به داوری در لیگ قهرمانان آسیا ادامه داد: لیگ استرالیا به پایان رسیده و من 
در حال حاضر در تایلند برای قضاوت در لیگ قهرمانان آسیا حضور دارم. روز یکشنبه  باید دیدار اولسان هیوندای و پاتوم تایلند 
را در چارچوب این رقابت ها سوت بزنم. داور بین المللی فوتبال کشورمان در خصوص زمان سفرش به ایران و احتمال قضاوت 
شهرآورد در جام حذفی فوتبال کشورمان، گفت: اواسط هفته جاری راهی ایران خواهم شد تا با هماهنگی فدراسیون فوتبال 

در هر بازی که نیاز است قضاوت کنم.
در طول چند روز گذشته شایعات زیادی مبنی بر قضاوت علیرضا فغانی داور بین المللی فوتبال کشورمان در دیدار تیم های 

پرسپولیس و استقلال در چارچوب جام حذفی فوتبال کشورمان مطرح شده است.
علیرضا فغانی در جام جهانی ۲۰۱۸ روسیه دیدار رده بندی این رقابت ها را بین تیم های فوتبال انگلیس و بلژیک قضاوت 
کرد. وی همچنین سابقه قضاوت در دیدار فینال المپیک ۲۰۱۶ ریو را نیز در کارنامه خود دارد. این داور پر افتخار فوتبال 

کشورمان سال گذشته راهی استرالیا شد و در لیگ فوتبال این کشور قضاوت می کند.
دیدار پرسپولیس و استقلال در جام حذفی روز پنجشنبه ۲4 تیرماه از ساعت ۱۹:4۵ در ورزشگاه آزادی تهران برگزار 

می شود.

وکیل بیرانوند: 

افرادی در بلژیک علیه بیرانوند شیطنت کردند
علیرضا فغانی: 

اواسط هفته برای داوری به ایران می آیم
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اظهار  ائتلافی  دولت  ایده  درباره  ایران  دبیر کل حزب سبز 
فراجناحی  دولت  می خواهیم  ما  است  گفته   رئیسی  داشت: 
تشکیل دهیم. پس باید شایسته سالاری را مدنظر قرار دهند و هر 
فردی برای هر پستی که در نظر گرفته می شود شایسته و لایق 

باشد و بحث جناحی و گروهی افراد در نظر گرفته نشود.
طی فرصت تبلیغات انتخاباتی، آیت الله رئیسی در چندین 
برنامه تلویزیونی شرکت و با برگزاری جلسات و گردهمایی های 
مختلف، وعده هایی را مطرح کرد. همچنین در سه مناظره ای 
که برگزار شد وعده های دیگر داده شد که نشان می دهد که 
او در پی استفاده از همه ظرفیت های کشور و نیروهای کارآمد و 
اجماع سازی است و می خواهد فراجناحی عمل کند. حال که 
به روزهای انتقال دولت نزدیک می شویم چگونگی عمل به این 
وعده ها به عنوان یک پرسش مطرح است. اینکه ارتباط دولت با 

احزاب چگونه خواهد بود؟ در تشکیل کابینه از اعضای چه گروه 
ها و جناح هایی استفاده می شود؟ و ... با توجه به این پرسش 
ها پژوهشگر ایرنا گفت و گویی با »حسین کنعانی مقدم« دبیر 

کل حزب سبز ایران انجام داده است که در ادامه می خوانیم:
هیات دولت تابلویی از وعده های آقای رئیسی است

کنعانی مقدم در خصوص شعارهای رئیس جمهور منتخب در 
ارتباط با تشکیل دولت سیزدهم گفت: قطعاً هیات دولت تابلویی 
از وعده هایی خواهد بود که آقای رئیسی در دوران تبلیغات 
انتخابات ریاست جمهوری و بعد از آن داده است. به نحوی که 
هر کدام از وزیرهای منتخب او قطعه ای از یک پازل تصویری 
است که دولت آقای رئیسی را تشکیل خواهد داد. قاعده دولت 
مردمی این است که همه مردم احساس کنند نماینده ای یا 
کسی که نسبت به مطالبات مردم به آنها نزدیک تر است در هیات 
دولت حضور داشته باشد. بنابراین در چنین شرایطی هیات 
دولت باید به عنوان تابلویی باشد که مطالبات همه سلیقه ها، 
همه اقوام، همه قشرها و ... را در بر بگیرد در غیر این صورت 
شعارهایی که آقای رئیسی داده اند بر زمین خواهد ماند و عملی 
نمی شود. دبیر کل حزب سبز ایران در پاسخ به این سوال که 
احزاب سیاسی کشور چه نقشی در منتقل کردن مطالبه های 
مردم به دولت آینده دارند؟ اظهار داشت: اگر دولت آینده به 
احزاب توجه داشته باشد احزاب هم ساختارشان به نحوی باشد 
که اراده سیاسی یک ملت را به نمایش بگذارند، قطعاً مطالبات 

مردم به دولت انتقال پیدا می کند و دولت هم این مطالبات را 
اجرا می کند. در غیر این صورت اگر حتی احزاب با خودشان 
هم انسجام نداشته باشند باعث می شود تا اراده سیاسی شکل 

نگیرد و مطالبات مردم بر روی زمین بماند.
در دولت جدید باید میان احزاب گفت و گو برقرار شود

کنعانی مقدم در مورد وظیفه احزاب سیاسی در دولت سیزدهم 
خاطرنشان ساخت: احزاب باید دست به یک اقدام حماسی بزنند و 
آن اقدام هم گفت و گو است. من به عنوان دبیر کل حزب سبز ایران 
بارها در جلسه های مختلف اعلام کرده ام ما چندین سال است که در 
بحث مذاکرات هسته ای وارد گفت و گو شده ایم اما در داخل کشور 
گفت و گو در سطح ملی ایجاد نمی کنیم. قاعدتاً ما باید به دنبال این 
باشیم تا گفت و گو میان احزاب بیشتر شود تا به رفع اختلاف ها کمک 
کند. این امر باعث می شود تا در جامعه وحدت و انسجام ملی شکل 
بگیرد که این اتفاق مهمترین عامل برای ما در مقابله با تهدیدها و 

تحریم های خارجی است.
سه قوه در کنار یکدیگر می توانند

 به حل مشکلات کشور کمک کنند
دبیر کل حزب سبز ایران در پاسخ به این سوال که قوه مقننه 
و قضاییه چگونه می توانند در کنار قوه مجریه به حل مشکلات 
کشور کمک کنند؟ گفت: طبق قانونی اساسی قوا سه گانه از 
یکدیگر مستقل هستند اما هم افزایی، همدلی و همکاری قوا 
قطعاً یکی از مطالبات جدی قانون اساسی و مقام معظم رهبری 

است. به همین دلیل قوا سه گانه باید در کنار یکدیگر این وحدت 
و همدلی را داشته باشند تا مشکلات کشور حل شود. در غیر این 

صورت نزاع و کشمکش قوا باعث تضعیف نظام می شود.
در هیات دولت بحث جناحی و گروهی مطرح نشود

کنعانی مقدم بیان داشت: تا الان که آقای رئیسی گفته اند که 
ما می خواهیم دولت فراجناحی تشکیل دهیم و یکی از معنی 
های دولت فراجناحی هم این است که شایسته سالاری را مدنظر 
قرار دهند و هر فردی برای هر پستی که در نظر گرفته می شود 
شایسته و لایق باشد و بحث جناحی و گروهی افراد در نظر گرفته 

نشود.
خدمت در هر کدام از قوا شرایط و ملزومات خاص

 خود را دارد
دبیر کل حزب سبز ایران در پایان در خصوص تجربه آقای 
رئیسی در قوه قضاییه و بهره مندی از آن در قوه مجریه یادآور 
شد: قوه مجریه ساختاری متفاوت با قوه قضاییه دارد. در قوه 
عمل  مستقل  خود  های  دادن  رای  در  قضات  خود  قضاییه 
می کنند اما ساختار نظام اجرایی کشور اینگونه نیست و همه 
ارکان نظام اجرایی کشور مراتب خودشان را دارند و تابع قوانین 
و مقرراتی هستند که مجلس تصویب می کند. به همین دلیل 
شرایط قوه مجریه خیلی سخت تر و پیچیده تر از قوه قضاییه 
است و به همین دلیل هم نباید هیچ گونه مشابهت سازی میان 

قوا سه گانه با یکدیگر داشته باشیم.

دبیرکل حزب سبز ایران مطرح کرد:
شایسته سالاری پیش نیاز دولت فراجناحی است

نجفقلی حبیبی فعال سیاسی، به چالش های داخلی و خارجی دولت آینده 
اشاره کرد و گفت: آقای رییسی در شرایط حساسی ماموریت ریاست بر قوه 
مجریه را شروع خواهد کرد که کشور درگیر مسایلی همچون کرونا و تحریم 
است. به همین دلیل باید اساس را بر اعتمادسازی بگذارد تا کشور به تدریج 

آماده بازگشت به آرامش و رضایت مندی در سطح جامعه شود. 
این سیاستمدار اصلاح طلب در گفت وگو با ایرناپلاس به لزوم دقت در چینش 
کابینه دولت سیزدهم اشاره کرد و افزود: یکی از مسایلی که امروزه کشور 
را با بحران ها روبرو کرده، چیزی جز این نیست که سوءمدیریت به طور کاملا 
ملموسی وجود دارد. نهاد دولت در نظام اسلامی جایگاهی فاخر و ماموریتی 
خطیر دارد. بر همین اساس الزام اصلی رئیس دولت باید این باشد که در هنگام 
معرفی وزیران و معاونان رده بالا بنا بر شایسته سالاری بگذارد. یعنی این گونه 
نباشد که فقط به عقبه سیاسی افراد توجه شود و کار را فقط به واسطه ارتباطات 

سیاسی و جناحی به این و آن بسپارد.
یک کار، وقتی به درستی انجام می شود که توسط متخصصان متعهد مدیریت 
شود. پس رئیس جمهوری منتخب مراقب سهم خواهی ها باشد و در انتخاب 

اعضای هیات  دولت به چیزی جز صلاحیت و کارآمدی فکر نکند.
دولتی  تشکیل  از  منتخب  رئیس جمهوری  اینکه  کرد:  تصریح  حبیبی 
فراجناحی سخن به میان آورده، فی نفسه می تواند موضوعی مثبت و البته موثر 
قلمداد شود. چون در چنین حالتی فضا برای فعالیت چهره های کارنامه دار 
همه سلیقه ها فراهم می شود و منافع کشور تحت تاثیر رقابت های بی نتیجه 
فراجناحی  انتخاب دولتی  پیداست،  ناگفته  البته  نمی بازند.  سیاسی رنگ 
دشواری های خاص خود را دارد که امیدوارم رئیس دولت سیزدهم بتواند بر همه 

مانع سازی ها غلبه کند.
این فعال سیاسی ادامه داد: همچنین باید یادآور شد، اگر افکار عمومی 
مشاهده کنند که دولت، درگیر بازی های سیاسی نیست و در راستای حل 
مشکلات، فقط به توانمندی افراد تکیه می کند، بدون شک روز به روز بیشتر 
به سیستم اجرایی کشور اعتماد می کنند. با این توضیح که اعتماد عمومی 
از ملزومات پیشرفت و رسیدن به توسعه در هر نظامی است؛ زیرا اگر مردم 
مسئولان را باور نداشته باشند و به این فکر کنند که مشکلات شان از نظر 
سیستم تصمیم گیری در اولویت اول نیست،  هر کار مثبتی هم که انجام شود، 

به چشم شان نمی آید و روز به روز فاصله مردم با حاکمیت بیشتر خواهد شد.
این استاد دانشگاه خاطرنشان کرد: کشور شرایط فوق العاده دشواری را تجربه 
می کند. به همین دلیل نکته ای که باید مورد توجه دولت و سایر ارگان های دیگر 
باشد این است که حاشیه گریزی و تنش زدایی در دستور کار همگانی قرار گیرد 
تا از این طریق،  انرژی هایی که معمولا صرف تخریب رقیب یا دفاع از خود 
می شود در راستای ترمیم کرختی های موجود هزینه شود. یعنی همه، چاره ای 
جز این نداریم که با بررسی دقیق شرایط، به آگاهی لازم درخصوص کاستی ها 

برسیم تا بتوانیم برای رفع آنها، برنامه های مدونی تنظیم و اجرایی کنیم.
نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی افزود: آقای رییسی در جریان انتخابات 
تاکید زیادی روی این داشت که در دولتش نظام اداری کارآمد و فسادستیز 
شکل خواهد گرفت. این به خودی خود می تواند در اذهان مردم، کورسوی 
امیدی را روشن کند،   البته وی واقف هستند که مبارزه با رانت و فساد امری 

دشوار بوده و لازمه اش این است که با هیچ فرد و دسته ای تعارف نکنند.
»متاسفانه فساد به لایه های درونی نظام اداری کشور رسوخ کرده است و 

برای همین مقابله با چنین فرایند شومی قطع به یقین دشواری های زیادی را 
می طلبد. به همین دلیل اعضای دولت آینده باید دست به دست هم داده و 
همه تلاش  خود را به طور مجدانه  به کار بگیرند تا ان شاءالله سوءاستفاده را برای 

سوءاستفاده گران به امری محال تبدیل کنند.«
حبیبی تاکید کرد: اگر بتوانیم فساد در کشور را به کمترین حالت ممکن خود 
برسانیم، به طور حتم دستاوردهای مهمی را در بخش مهم اقتصادی به دست  
می آوریم و در نتیجه،  مانع های اقتصادی روز به روز بیشتر از مسیر برداشته 

خواهند شد.
وی با یادآوری اینکه چند هفته دیگر، دولت سیزدهم به طور رسمی شروع 
به کار می کند، ابراز امیدواری فضای تنش و رقابت های نه چندان سالم، به 
حمیت و یک صدایی تغییر یابد تا بتوانیم از ۱۰۰ درصد پتانسیل های کشور 
برای خروج از این برهه مملو از مانع بهره ببریم. مردم ایران، لایق و صبورند و 
کمترین حق شان چیزی جز این نیست که از نظر معیشتی از آرامش خاطر 

برخوردار باشند.

نجفقلی حبیبی فعال سیاسی :

مسیر رضایت مندی جامعه در دولت آینده از اعتمادسازی می گذرد

»حسین نقاشی« عضو حزب اتحاد ملت با اشاره به بروز دو نوع رویکرد در انتخابات 
۲۸ خرداد نزد احزاب و سیاسیون اصلاح طلب، گفت: صف بندی جدیدی در 
احزاب اصلاح طلب بر اساس رویکرد مردم گرایی و توجه به ندای بدنه رای در یک 

سو و بی توجهی به این ندا و برج عاج نشینی در سوی دیگر شکل خواهد گرفت. 
انتخابات ۲۸ خرداد با همه فراز و فرودهای خود برگزار شد. این انتخابات واجد 
اهمیت تحلیلی از ابعاد مختلف است. اما در مطلب پیش رو مشخصا به این سوال 
می پردازیم که انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوری چه درس های برای 
اصلاح طلبان داشت و سوال دوم اینکه تاثیر این انتخابات بر فضای سیاسی پسا 

انتخابات و جریان اصلاحات چه خواهد بود.
دو طیف اصلاح طلبان در انتخابات ۲۸ خرداد

»حسین نقاشی« عضو حزب »اتحاد ملت ایران اسلامی« در پاسخ به این سوال 
که انتخابات ۲۸ خرداد چه درس هایی برای مردم و سیاسیون داشت، گفت: 
اصلاح طلبان در انتخابات ریاست جمهوری سیزدهم در واقع به دو بخش و رویکرد 
تقسیم شدند. یک بخش با رویکرد صیانت از اصل نهاد انتخابات، با وجود اینکه 
عملکرد شورای نگهبان در این دوره خیلی محدود کننده بود، به سمت یکی از 
این دو کاندیدای غیراصولگرا حاضر در انتخابات تمایل پیدا کرده و بخش عمده 
باورمندان به این رویکرد در ستاد آقای همتی حضور پیدا کردند.  اصل نگاه و 

رویکرد این طیف، صیانت از صندوق رای و انتخابات بود.
وی در تشریح رویکرد دوم اصلاح طلبان در انتخابات سیزدهمین دوره ریاست 
جمهوری، بیان داشت: بخش دیگری از اصلاح طلبان با توجه به نگاهی که به 
وضعیت کنونی و مخصوصا سه سال گذشته در کشور داشت و با نگاه به پایگاه 
رای خود که نسبت به انتخابات دلسرد بود، از حضور فعال در انتخابات و معرفی 
کاندیدا خودداری کرد. این دو جریان و رویکرد در انتخابات وجود داشت. البته آن 
بخشی از اصلاح طلبان که با هدف حفاظت از نهاد انتخابات در انتخابات شرکت 

کردند بارها این تذکر را می دادند که عدم معرفی کاندیدا و عدم حضور فعال در 
انتخابات ممکن است عواقب سختی داشته باشد از جمله اینکه موجب یک دست 
شدن قدرت خواهد شد. طرف مقابل هم استدلال می کرد که حضور بی محابا و 
بدون توجه به خواست پایگاه رای، موجب شکست سنگین خواهد شد. همان گونه 
که دیدید جبهه اصلاحات ایران به عنوان یک نهاد در انتخابات کاندیدا معرفی نکرد 

و احزابی مثل اتحاد ملت هم با این رویکرد همنوا شدند.
تردیدهای پایگاه رای اصلاح طلبان

نقاشی افزود: من معتقد هستم مجموعه وقایعی که در دوره دوم آقای روحانی 
مخصوصا سه سال گذشته اتفاق افتاده و در مجموع وقایعی که در این دو دهه 
گذشته رخ داده، دو گونه و دو دسته تردید را در میان پایگاه رای اصلاح طلبان و 

فعالان سیاسی جریان اصلاح طلب ایجاد کرده است.
این فعال سیاسی اصلاح طلب در تشریح این تردیدها، گفت: برخی از این 
تردیدها، تردید در کارکرد نهادهای انتخابی است. تفسیر شورای نگهان از اصل 
۹۹ قانون اساسی به نظارت استصوابی در طول تمام این چند دهه، مانع بزرگی 
برای حضور جریان های مختلف سیاسی از جمله اصلاح طلبان در رقابت های 
انتخاباتی بوده است. در سالیان گذشته این رد صلاحیت های استصوابی بخشی 
از پایگاه رای اصلاح طلبان را به تردید در مورد این نهادها واداشته است. پایگاه 
حامی اصلاح طلبان این سوال را مطرح می کند که اساسا نهاد انتخابات کارکردی 

دارد یا خیر.
وی افزود: نهادهای شکل گرفته بر اساس همین رویه هم، دچار ضعف شده اند.  
به عنوان مثال شما در انتخابات مجلس دهم دیدید که پایگاه رای اصلاح طلبان 
حاضر می شوند در انتخابات شرکت کند و به لیستی که حداقل دوم سوم اعضای 
آن گمنام یا کمتر شناخته شده بودند رای دهد.  اما به هرحال  نتیجه آن حضور را 
خیلی ملموس احساس نکردند و مطالبات آن ها به صورت نسبی هم تحقق پیدا 

نکرد.
 این عضو حزب اتحاد ملت ادامه داد: خب طبیعی است وقتی شما مجبور 
می شوید که نیروهای درجه یک خود را از لحاظ دانش سیاسی و تشکیلاتی آزموده 
شده اند کنار بگذارید و به نیروهای درجه چندم رجوع کنید، چون این آدم ها، آن 
انباشت تجربه سیاسی و تشکیلاتی را ندارند  تا در یک فضای مثل مجلس که امر 
نظارت و تفنین را همزمان باید پیش ببرد، موثر واقع شوند. مردم دلزده شدند و 
واکنش آن ها این بود که بخش زیادی از آن ها در انتخابات مجلس یازدهم حضور 
پیدا نکردند. پس تردید در کارکرد، این سوال مهم را ایجاد کرده که وقتی مجلس یا 

دولت توان تحقق مطالبات را ندارند چه فایده ای دارند.
راهبردها  در  تردید  دوم،  تردید  داشت:  بیان  هم  دوم  تردید  تشریح  در  وی 
بود. ما قبلا مشاهده کردیم که با اینکه در مجلس دهم و مجلس خبرگان با رد 
صلاحیت های زیادی مواجه شدیم اما پایگاه اقناع شد با استراتژی »یک تندرو 
کمتر« به پای صندوق رای بیاید. در این دوره در راهبردهای این چنینی هم پایگاه 
رای اصلاح طلبان تردید کرد. با توجه به این نکات، بخشی از اصلاح طلبان صدای 

بدنه رای خود را شنید و به این شکل وارد فضای سیاسی نشد.
در  که  مختلفی  رویکرد  دو  به  توجه  با  است  این  گمانم  من  کرد:  تاکید  وی 
اصلاح طلبان شکل گرفته  و تفاوت هم به نوع نگاه به جامعه و شنیدن یا نشدن 
جبهه  در  جدید  و  جدی  صف بندی های  شاهد  ما  برمی گردد  رای  بدنه  ندای 

اصلاحات خواهیم بود.
دو صف بندی متفاوت در اردوگاه اصلاحات

وی در پاسخ به این سوال که جریان اصلاحات بعد از سیزدهمین دوره انتخابات 
ریاست جمهوری دچار چه تغییر و تحولاتی خواهد شد، گفت: به نظر می رسد ما 
تغییر و تحولاتی در صف بندی داخلی جریان اصلاحات خواهیم داشت و مبتنی بر 
نگاه به جامعه و چگونگی نگاه به جامعه تفاوت ها مشخص خواهد شد. در یک سو 
سیاستمداران مردم گرا خواهند بود؛ در این رویکرد این فقط سیاستمداران نیستند 
که با طرح خط مشی ها، شعارها و ایده های خود، مردم را به یک عمل سیاسی 
دعوت می کنند بلکه متقابلا سیاستمداران مردم گرا ندای مطالبات بدنه خود را می 
شنوند و بر اساس این مطالبات جهت های خود را تنظیم می کنند. در واقع با یک 

رویکرد برج عاج نشینانه با پایگاه رای خود برخورد نمی کنند.
اصلاحات  جریان  در  گروه هایی  و  احزاب  افراد،  مقابل،  طرف  در  افزود:  وی 
هستند که گمان می کنند به عنوان سیاستمدار مردم را باید به یک مسیر خاص 
هدایت کنند. یا از آن ها چیزی بخواهند و وقتی هم مردم اقبال نشان ندادند به 
جای تصحیح اشتباهات خود، مردم را مورد سرزنش و شماتت قرار دهند. و هر 

اتفاقی را ناشی از عدم حضور مردم در انتخابات تحلیل کنند.
نقاشی تصریح کرد: در صورتی که ما به عنوان سیاستمداران هستیم که با پذیرش 
خطاها و شکست ها  و عدم پیشبرد پروژه اصلاحات باید از مردم عذرخواهی کنیم. 
و با ارائه دلایل شکست ها و پاسخ دادن به مردم در مورد این عدم موفقیت، بتوانیم 
خود را به مردم نزدیک کنیم و مردم احساس کنند سیاستمداری از جنش خودشان 
و خواهان تغییر با آن ها وارد گفت وگو شده و می خواهد مسیر اصلاحات را باز 
کند وگرنه اگر قرار باشد که  با نگاه برج عاج نشینانه و از بالا با مردم و پایگاه رای 
خود صحبت کنیم به نظرم می رسد که تغییر ملموسی در نوع نگاه مردم اتفاق 
نخواهد افتاد. این فعال سیاسی اصلاح طلب تاکید کرد: مردم و پایگاه رای جریان 
اصلاحات هم عقد اخوتی با کسی نبسته اند بلکه به دنبال تحقق مطالبات خود 
هستند و اگر روزی کسی بتوانند مطالبات مردم را محقق کند مردم به او اقبال نشان 
خواهند داد. اصولا مسئله در جریان اصلاح طلب در حال حاضر تمایز بین این دو 
نوع نگاه است. سیاستمداران مردم گرا و سیاستمداران برج عاج نشین که صف 

بندی متفاوتی را شکل خواهند داد.

عضو حزب اتحاد ملت ایران اسلامی تحلیل کرد؛

دولت سیزدهم و صحنه حساس منطقه؛اصلاح طلبی و دوراهی پساانتخاباتی

 مناسبات تهران-ریاض به کدام سو می رود؟

حدود یک ماه دیگر دولت سیزدهم امور اجرایی را در دست خواهد گرفت. 
از  و خارجی پیش روی کشور، یکی  از چالش های داخلی  به طیفی  توجه  با 
پرسش های جدی این است که دولت آتی چه رویکردهایی در حوزه سیاست 

منطقه ای اتخاذ خواهد کرد. 
یکی از مهم ترین موضوعاتی که رئیس جمهوری آینده با آن مواجه خواهد 
بود، مدیریت عرصه سیاست خارجی و مناسبات با کشورهای همسایه از جمله 
عربستان سعودی است. آیت الله رئیسی در تبلیغات انتخابات ریاست جمهوری، 
بر اولویت گسترش روابط همسایگی تاکید داشت. طبیعی است که یک مقصد 
مهم در روابط درست و معنادار همسایگی، عربستان سعودی است. به تجربه طی 
سال های اخیر دیده شده که بدون مدیریت روابط با عربستان، امکان گسترش 
روابط مطلوب با کشورهای دیگر عربی نظیر امارات، بحرین، کویت و حتی قطر 
میسر نیست. این کشورها خواسته یا ناخواسته متاثر از جهت گیری های منطقه 
ای عربستان عمل می کنند. مهم تر از همه در صورت رابطه پایدار با عربستان 

همین کشورها مشتاق گسترش مناسبات با ایران می شوند.
این منطقی پذیرفته شده در سیاست بین المللی است که قدرت های متوسط 
و کوچک متناسب با کنش گری قدرت های بزرگ تر عمل می کنند و وقتی رابطه 
ای حسنه میان قدرت های بزرگ تر منطقه حاکم می شود، سایر قدرت ها به 
رقابت با همدیگر برای گسترش روابط اقتصادی و تجاری با همین قدرت های 
بزرگ می پردازند. از دید بسیاری از ناظران، دولت سیزدهم برای تنظیم مناسبات 
منطقه ای جمهوری اسلامی ایران، ناگزیر به مدیریت روابط با سعودی ها است و 
در این خصوص با ابتکار عمل هایی هم که از سوی دولت عراق و شخص الکاظمی 
صورت گرفته، زمینه های اعتماد سازی خوبی میان ایران و عربستان صورت گرفته 
است.   واقعیت امر این است که به سبب تداوم قطع روابط دیپلماتیک میان دو 
کشور و نفوذ گسترده صهیونیست ها میان دولت های عربی، درجه بالایی از بی 
اعتمادی و سوء تفاهم میان دولت ایران و عربستان شکل گرفته است. به بیانی 
دیگر طرف مهم این بی اعتمادی سعودی ها هستند که تحت تاثیر القائات برخی 
جریانات رسانه ای از سوی صهیونیست ها تصور می کنند ایران دنبال تضعیف 
قدرت منطقه ای عربستان و حذف این کشور از معادلات منطقه ای است. در 
حالی که اولویت اصلی و اساسی برای ایران، ثبات و امنیت منطقه ای است و در 
این عرصه همواره با صدای رسا کشورهای منطقه را به صلح و گفت و گوی منطقه 

ای فراخوانده است.
تصور و باور طیفی بر این مبنا است که سعودی از سوی نیروهای حامی ایران در 
منطقه محاصره شده اند. در عراق بعد از سقوط صدام حسین، جمهوری اسلامی 
ایران با تقویت مراودات چند بُعدی با گروه های مختلف، نقش مهمی را در سپهر 
سیاسی عراق بازی می کند. در برابر سعودی ها نیروی مطمئن و اثرگذاری در 

معادلات سیاسی عراق ندارند.
در لبنان حزب الله به همراه متحدانش دارای گرایشی آشکار به ایران است. در 
برابر سعودی ها از جریان ۱4 مارس حمایت می کنند که این جریان هم به تنهایی 
قادر به مدیریت کامل و قاطع تحولات سیاسی و نظامی در لبنان نیست و همین 
موضوع بر مشکلات لبنان افزوده است. علاوه بر همه این ها و رقابت هایی که در 
دیگر مناطق از جمله سوریه وجود دارد، آنچه زمینه ساز نگرانی اصلی سعودی ها 

و چه بسا تنش و فاصله گیری  ریاض با تهران شده است؛ تحولات در یمن  است.
حاکمان سعودی یمن را حیاط خلوت خود می دانند و حاضر به تقسم قدرت در 
این منطقه با هیچ بازیگری نیستند. در این شرایط قدرت گیری جریان انصارالله 
که  مخالف رویکرد تهاجمی و مداخله جویانه عربستان است؛ باعث شده که ترس 
و وحشت خاصی در میان حاکمان آل سعود نسبت به از دست رفتن یمن در دایره 
نفوذ سنتی شان برانگیخته است. همچنان که اشاره شد، مجموع این تحولات و 
واقعیت های ژئوپلیتیکی در خاورمیانه و خلیج فارس این تلقی را نزد رهبران ریاض 
ایجاد کرده که جمهوری اسلامی ایران دنبال محدود سازی عربستان سعودی 
در منطقه است.  در مقابل، این واقعیت کمتر مورد توجه است که بخش مهمی 
از تحولات و رخدادهای سیاسی در خاورمیانه ناشی از ضرورت های استراتژیک 
منطقه ای است. اگر امروز انصارالله به قدرتی انکارناپذیر تبدیل شده است؛ دلیل 
آن را باید در واقعیات درونی یمن جست . این جریان سال ها است که در یمن ریشه 
دارد و حال بنا به مقتضیات زمانی و مداخله جویی های خارجی زمینه مناسبی 
برای کنشگری سیاسی این جبنش فراهم شده و در میان بدنه جامعه یمن حامیان 
و هواخواهانی جدی پیدا کرده است.  اکنون و چه بسا با باز شدن مسیر دیپلماسی 
میان تهران و ریاض، این فرایند بتواند برای صلح و ثبات در منطقه نتایجی مثبت به 
بار آورد. باید این موضوع در خاورمیانه مورد اجماع قرار گیرد که رقابت های نیابتی 
و تلاش برای منازعه و آشوب به نفع قدرت های بیرونی منطقه و مضر به ثبات و 

اقتصاد کشورهای منطقه است.
برای همین ضرورت دارد دولت سیزدهم با استفاده از ظرفیت های سالیان اخیر 
و گفتمانی که ابتکاراتی چون »صلح هرمز« آن را زمینه سازی کرده بر مدیریت 
اختلاف با ابزار مذاکره و دیپلماسی تمرکز یافته و بتواند فرصت های جدیدی در 

منطقه ایجاد و زمینه را برای تقویت مناسبات دیپلماتیک  فراهم سازد.
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هر که به خواستگاری دختر شما آید و به تقوا و 
تدیّن و امانتداری او مطمئن می باشید با او موافقت 
کنید و گرنه فتنه و فساد بزرگی در روی زمین پدید 

خواهد آمد. 

یکشنبه -بیستم تیرماه 1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5307

تهذیب الأحکام، ج ۷ ، ص ۳۹۶ ، ح

مدیرکل دفتر سیاسی و انتخابات استانداری قم 
بر اهتمام و توجه ویژه به مقوله آموزش در سطوح 
مختلف آن به عنوان پیش نیاز اساسی برای تحقق 
توسعه همه جانبه و پایدار در این استان تاکید کرد. 

مرتضی بابایی با اشاره به دگرگونی ها و تغییرهای 
سریع در قرن حاضر و فرصت ها و چالش های جدید 
به وجود آمده، تغییر در رویکردهای مرتبط با مقوله 
جوامع  روز  اقتضائات  و  به شرایط  توجه  و  آموزش 
بشری و نیازسنجی آموزشی و برنامه ریزی در این 

زمینه را ضروری خواند.
وی بیان داشت: آموزش یک پیش نیاز اساسی 
تلقی  پایدار هر جامعه  و  برای توسعه همه جانبه 
قدرتمند  کشوری  شرایط،  این  در  و  می شود 
نوین،  و  پیچیده  فناوری های  اساس  بر  که  است 
توانمندی های بالقوه انسانی را با آموزش و تربیت 
انسان های ماهر، توانمند، موثر و کارآفرین به فعلیت 

و شکوفایی برساند.

امروزه  افزود:  قم  استانداری  سیاسی  مدیرکل 
دانشگاه ها باید علاوه بر کارویژه های سابق خود، در 
راستای رفع چالش ها و نیازهای جامعه گام بردارند، 
یکی از مهم ترین رویکردها و دغدغه های مدیریت 
علمی مسائل و بهره گیری از ظرفیت دانشگاه ها 
با هدف رفع چالش ها و معضل ها و ایجاد بستری 

عقلانی و علمی برای حل مشکل ها است.
آیین نامه فرصت مطالعاتی  به ابلاغ  با اشاره  وی 
اعضای هیات علمی دانشگاه ها در جامعه و صنعت 
توسط وزارت علوم، تحقیقات و فناوری که بر اساس 
از  توانند  آن استادان و اعضای هیات علمی می 
سه ماه تا یک سال برای عملیاتی نمودن یافته های 
خود و آشنایی با نیازهای واقعی جامعه و صنعت 
به واحدهای اقتصادی و صنعتی مامور شوند اضافه 
کرد:  دانشگاه باید پیوند ساختاری و ارگانیک خود را 
با صنعت، جامعه و دولت تقویت کند و ظرفیت های 
خود را در راستای حل مسائل استانی، منطقه  ای و 

ملی به کار گیرد و یکی از مهم ترین زمینه های ایفای 
چنین نقشی مشارکت دانشگاه ها در فرایندهای 

تصمیم سازی است.
بابایی بیان داشت: در موضوع تولید محصول های 
علمی به صورت نظری وضعیت خوبی داریم، اما 
چندانی  موفقیت  ایده ها  شدن  عملیاتی  درباره 
نداریم و دانشگاه همواره در معرض این پرسش قرار 
دارد که روابط و مناسباتش را با نهادهای سیاسی، 
اقتصادی و اجتماعی چگونه تنظیم، و چه خدمتی 
را نیز ارائه می کند. وی با اشاره به تحصیل حدود ۷۰ 
هزار دانشجو در ۳۱ دانشگاه و مرکز آموزش عالی در 
قم و از طرفی تدوین سالانه بیش از سه هزار و ۵۰۰ 
 پایان نامه و رساله در مقطع تحصیلات تکمیلی، 
سوق دادن فعالیت های علمی دانشگاه ها به سمت 
رفع نیازها و حل مسائل استانی و ایفای مسئولیت 
اجتماعی این نهاد در تعامل با جامعه و دولت را از 

جمله اولویت های آموزشی استان دانست.

مدیرکل سیاسی استانداری قم:

دانشگاهها درجهت رفع چالش ها و نیازهای جامعه گام بردارند 

استاندار قم با بیان اینکه درحال حاضر وضعیت کرونایی این استان نارنجی 
است گفت: با توجه به قرمز شدن شهرهای همسایه قم، احتمال تسری پیدا 

کردن این وضعیت به  استان نیز وجود دارد. 
بهرام سرمست روز شنبه در پایان جلسه ستاد ملی مبارزه با کرونا که به صورت 
ویدیو کنفرانس در آن شرکت کرده بود در گفت و گو با خبرنگاران اظهارداشت: 
متاسفانه خیز پنجم کرونا از جنوب شرقی کشور شروع و تا عمق کشور آمده و 
اکثر شهرستانهایی که در این محدوده ها قرار دارند نیز وضعیت قرمز و نارنجی 

پیدا کردند.
وی یادآور شد: بر اساس گزارش ارائه شده در این جلسه، درحال حاضر ۱4۳ 
شهر قرمز، ۱۸۶ شهر نارنجی و ۱۱۹ شهر هم در شرایط زرد کرونایی قرار دارند.

بستری ها در مراکز درمانی  رو به افزایش است 
سرمست در ادامه بیان داشت: وضعیت کرونایی قم درحال حاضرنارنجی 

است، ولی احتمالا این موج جدیدی که آغاز شده به قم نیز تسری پیدا کند.
استاندار قم تاکید کرد: تمام تلاش ما بر این است که هر گونه تسامح و تعلل 
و تجمع و ترددهای غیر ضروری را کنترل کنیم تا بلکه گرفتار موج پنجم نشویم 

و حتی اگر هم گرفتار شدیم طول این موج را کاهش دهیم.
وی اضافه کرد: بستری ها در مراکز درمانی استان رو به افزایش است ولی 

خوشبختانه وضعیت فوتی ها فعلا محدود است.
وی جلوگیری از ورود قم به شرایط قرمز کرونایی را منوط به رعایت پروتکل ها و 
همچنین انجام واکسیناسیون دانست و تصریح کرد: واکسیناسیون در استان 
شروع شده و این اقدام را در سطح وسیعی نیز دنبال می کنیم که انجام شود، 

بحث رعایت پروتکل ها را نیز از مردم می خواهیم که رعایت کنند.
پروتکل های جدید در اختیار هیئات مذهبی قرار می گیرد 

رعایت  نرخ  متاسفانه  شد،  داده  امروز  که  گزارشی  طبق  افزود:  وی   
پروتکل های بهداشتی در کشور به ۶۶ درصد رسیده، گرچه میانگین رعایت 
پروتکل ها در قم از وضعیت کشوری بالاتر است، ولی چون در محل تردد 

استان های مختلف هستیم، نیاز است که رعایت پروتکل ها بیشتر شود.
استاندار قم تصریح کرد: در جلسه امروز بحثی نیز راجع بازگشایی مدارس 
و دانشگاه ها مطرح، و یک سری بحث های مقدماتی نیز انجام و قرار شد 
برای جلسه های آینده مصوبه ها صورت بگیرد، بلکه بتوانیم از اول مهرماه 
بازگشایی ها را با رعایت پروتکل ها و بحث واکسیناسیون انجام دهیم که تحقق 

آن مشروط به  ۲ شرط یاد شده است.
وی همچنین خاطرنشان کرد: مقرر شد برای اعیاد قربان و غدیر و ماه های 
محرم و صفر نیز پروتکل هایی تهیه، و در اختیار هیات های مذهبی قرار بگیرد 
تا در این مناسبت ها با رعایت پروتکل ها، عزاداری شود و به موج پنجم کرونا 

نیز برخورد نکنیم.
وی ادامه داد: در مورد اماکنی مانند تالارهای پذیرایی، سینماها، شهربازی، 
استخرهای سرپوشیده، رستوران ها، باشگاه های بدن سازی و ورزشگاه های 

سرپوشیده نیز مباحثی مطرح شد.
سرمست بیان کرد: گزارش هایی که به ستاد ملی کرونا ارائه شده ناظر به این 
است که در مکان های سرپوشیده احتمال ابتلا بیشتر است و باید کنترل های 
بیشتر و نظارت های شدیدتری صورت بگیرد که جزئیات مصوبه ها در آینده 
ابلاغ خواهد شد. وضعیت کرونایی استان قم که از ۲۷ خردادماه پس از 4۰ 
روز از وضعیت نارنجی به زرد بهبود یافته بود بر اساس آخرین رنگ بندی اعلام 
شده توسط نرم افزار ماسک، از تاریخ نهم تیرماه جاری بار دیگر جزو شهرهای 

نارنجی از نظر شیوع کرونا قرار گرفت.

استاندارقم هشدارداد:

پروتکل ها رعایت نشود وضعیت قم قرمزمی شود

طرح:عباس گودرزی

بحران آب و کرونا در سیستان
کرونا جان ۱۵۱ نفر دیگر را گرفت

 مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعلام کرد: ۱۵۱ بیمار کووید ۱۹ در 
۲4 ساعت گذشته جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به ۸۵ هزار و ۶۹4 نفر رسید. 
به گزارش روز شنبه ایرنا از روابط عمومی  وزارت بهداشت،تا کنون 4 میلیون و ۵۹۲ هزار و ۱۳۹ نفر دُز اول واکسن 
کرونا و دو میلیون و ۱۳4 هزار و ۶۶۲ نفر نیز دُز دوم را تزریق کرده اند و مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به 
۶ میلیون و ۷۲۶ هزار و ۸۰۱ دُز رسید.از روز)جمعه( تا امروز شنبه ۱۹ تیر ماه ۱4۰۰ و بر اساس معیارهای قطعی 
تشخیصی، ۱۱ هزار و ۶۶4 بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد که ۱4۱۸ نفر از آنها بستری 
شدند.مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به سه میلیون و ۳۵۵ هزار و ۷۸۶ نفر رسید.متاسفانه در طول ۲4 ساعت 
گذشته، ۱۵۱ بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به ۸۵ هزار و ۶۹4 
نفر رسید.خوشبختانه تا کنون سه میلیون ۱۰ هزار و ۹۰ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده 
اند.۳۶۰۲ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند.تا 
کنون ۲4 میلیون و 4۳۷ هزار و ۵۰۳ آزمایش تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است.اکنون ۱4۳ شهر کشور 

در وضعیت قرمز، ۱۸۶ شهر در وضعیت نارنجی، ۱۱۹ شهر در وضعیت زرد قرار دارند.

 تکذیب خبر اقامت وزیر نیرو در هتل اسپیناس پالاس
 روابط عمومی گروه هتل های اسپیناس طی اطلاعیه ای اعلام کرد: خبر اقامت وزیر نیرو و دیگر وزیران در هتل 
اسپیناس پالاس و هتل خلیج فارس کذب محض است. روابط عمومی گروه هتل های اسپیناس در اطلاعیه ای 
اعلام کرد: نظر به اخبار و شایعاتی که این روزها در فضای مجازی در مورد اقامت وزیر نیرو در هتل اسپیناس پالاس 
در حال گردش است، بدینوسیله به استحضار می رساند تاکنون هیچ وزیری از وزیران ایرانی در هتل اسپیناس پالاس 
و هتل خلیج فارس واقع در بلوار کشاورز اقامت نداشته اند و گروه هتل های اسپیناس کلیه شایعات مذکور در این 
باره را مردود و کذب محض اعلام می کند.در این اطلاعیه آمده است: در صورت نیاز به هر گونه اطلاعات بیشتر، 
این هتل آماده است تا گزارش های مربوط به مهمانان مقیم خود را از سیستم ثبت هتل به خبرنگاران ارائه کند.
روابط عمومی گروه هتل های اسپیناس تصریح کرد: هتل اسپیناس پالاس و هتل خلیج فارس تحت نظر اداره 
پلیس اماکن فعالیت می کنند لذا برای اطلاعات بیشتر می توان از این سازمان های مرتبط نیز در رابطه با مهمانان 

استعلام کرد.

هشدار نسبت به کاهش تولد نوزاد دختر در کشور
 معاونت ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان گفت: یکی از مشکلات کشور که به آن بی توجهی شده 
بحث جنسیت است، یعنی تقریبا به صورت میانگین از هر ۱۲۲ مرد متقاضی ازدواج، ۱۰۰ خانم آماده به ازدواج 
داریم و فرزندان دختر ما رو به کاهش هشدار دهنده هستند. محمدمهدی تندگویان در خصوص آخرین آمار طلاق 
گفت: در سال ۹۹ آمار ازدواج 4.4۲ رشد داشته و آمار طلاق ۳.۶۱ بوده است. موضوع این است ما توانستیم ازدواج 
را به سمت مثبت ببریم اما آمار طلاق با همان شیوه ثابت در کشور وجود دارد. عمده طلاق ها زیر یک سال، زیر دو 

سال و زیر ۵ سال هست که ۶۰ درصد آمار طلاق ها را تشکیل می دهد.

وزارت اطلاعات دولت رئیسی به چه کسی می رسد؟
وزارت اطلاعات یکی از وزارتخانه های مهم است که فردی که سکان آن را بر عهده بگیرد، نشان دهنده سوگیری 
رفتار امنیتی و سیاسی دولت خواهد بود. یکی از نام های مطروحه سید محمود نبویان است؛ نماینده مجلس که 
ریاست ستاد انتخاباتی رئیسی در مازندران را بر عهده داشت. او از منتقدان برجام و از اعضای جبهه پایداری است 

که به نزدیک بودن با مرحوم مصباح یزدی شهرت دارد.

وزارت راه و شهرسازی تفکیک می شود
 عضو هیأت رئیسه مجلس اظهار داشت: ادغام وزارتخانه راه و ترابری و مسکن و شهرسازی با یکدیگر کار اشتباهی 
بود چرا که هر دوی این وزارتخانه حوزه کاری گسترده ای دارند. مجتبی یوسفی نماینده مردم اهواز در مجلس 
گفت: طرح تفکیک وزارت راه و شهرسازی به دو وزارتخانه راه و ترابری و مسکن و شهرسازی در مجلس کلید خورد.
وی افزود: ما به دنبال آن هستیم تا در دولت سیزدهم این طرح اجرایی شود و با توجه به اهمیت حوزه کاری راه و 

مسکن این دو حوزه از همدیگر جدا و هریک به عنوان یک وزارتخانه مستقل به کار ادامه دهند.

 سهم ماینرها در قطعی برق کمتر از یک درصد است
محمدرضا پورابراهیمی، رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با بیان این که سهم ماینرها در قطعی 
شبکه برق کمتر از یک درصد است از سیاست نیرو در حوزه سرمایه گذاری در بخش نیروگاهی انتقاد کرد و گفت که 

صحبت از تاثیر ماینرها در قطعی برق بهانه ای برای سرپوش گذاشتن بر بی کفایتی ها است.

 مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم اعلام کرد:

صرفه جویی ۹0 میلیارد تومانی 
شهرداری قم 

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم گفت: دوراندیشی در 
خرید مصالح و متریال ها در اجرای پروژه ها سبب صرفه جویی ۹۰ میلیارد 

تومانی در شهرداری قم شد. 
سید ابوالفضل میریک امامی با اشاره به عملکرد و رسالت سازمان توسعه و 
عمران شهرداری قم اظهار کرد: این مجموعه یکی از سازمان های وابسته به 
شهرداری برای کمک به اجرای پروژه های کلان و عمرانی بوده و یک سری 

وظایف برای آن تعریف شده است.
مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم دراین باره افزود: درواقع 
این مجموعه تنها سازمان عمران شهری به شمار می رود که رئیس سازمان 

آن، استاندار و رئیس هیئت مدیره نیز شهردار است و آن را راهبری می کنند.
پروژه های  اجرای  کرد:  ابراز  سازمان  وظایف  مهم ترین  با  رابطه  در  وی 
کلان اعم از تقاطع ها و برنامه ریزی جهت آسفالت و تولید آسفالت، معادن و 

ساخت وسازها در قالب انعقاد قرارداد به این سازمان محول می شود.
میریک امامی عنوان کرد: این سازمان بیرون از شهر نیز می تواند این 
خدمات را ارائه دهد و از طریق توافق نامه هایی با شهرداری های اقماری چون 

شهرداری کهک و قنوات برخی از این خدمات ارائه می شود.
وی با اشاره به پروژه های دست اقدام در سطح شهر تصریح کرد: در حال 
حاضر از ۷ پروژه ای که از سال ۹۸ در دست سازمان بوده تاکنون سه پروژه 
کلان به بهره برداری رسیده که تقاطع سه سطحه ولی عصر)عج( ازجمله این 
پروژه هاست. مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم خاطرنشان 
کرد: در پروژه تقاطع سه سطحه ولی عصر)عج( بالغ بر ۸۰ میلیارد تومان 

هزینه شده و این پروژه اواخر سال قبل به بهره برداری رسیده است.
کرد:  ابراز  اخیر  در سال های  قم  در  پروژه شاخص  دومین  مورد  در  وی 
مجموعه پل های ۹ دی از دیگر طرح هایی بود که آخرین رمپ D آن اوایل 
امسال انجام شد؛ این طرح نیز به دلیل تملک، زمان زیادی برد و کارخانه و 

گاراژی باید توسط شهرداری در منطقه تملک می شد.
میریک امامی با بیان اینکه به طورکلی تملک ها بسیار زمان بر هستند و 
طرح را با چالش های زیادی مواجه می کنند اظهار کرد: هر شهرداری باید 
تملک و معارضات ملکی را انجام و زمین بدون معارض را تحویل پیمانکار و 
بخش خصوصی دهد، از طرفی نوسانات شدید قیمت ها به دلیل زمان بر 
بودن تملکات، دامن گیر پروژه ها می شود. مدیرعامل سازمان توسعه و عمران 
شهرداری قم گفت: سال قبل و امسال با توجه به نوسانات شدید قیمت ها 
به خصوص در بتن و میلگرد در اجرای پروژه ها در مضیقه بوده و هستیم و 

مشکلات زیادی وجود دارد که تأمین آن جزء وظایف سازمان است.
وی یادآور شد: سازمان عمران یکی از سازمان های وابسته به شهرداری 
است و اگر تدبیر شهردار و مجموعه معاونت عمرانی شهرداری دراین باره 
وجود نداشت، به دلیل نوسان قیمت و هزینه های گزاف با رکود و توقف 
پروژه ها مواجه بودیم. میریک امامی اضافه کرد: به دلیل دوراندیشی لازم 
در سال ۹۸ با وجود وجود مشکلات، کمبود بودجه و اعتبارات خرید خوبی 
در تأمین میلگرد و آسفالت و مصالح با قیمت پایینی اتفاق افتاد و توانستیم 
بخش زیادی از مصالح را تا سال ۱4۰۰ با قیمت مناسب در اجرای پروژه ها 
دپو کنیم. وی تصریح کرد: دوراندیشی در خرید مصالح و متریال ها در اجرای 
پروژه ها موجب صرفه جویی ۹۰ میلیارد تومانی در شهرداری قم شد؛ به ویژه 
نوساناتی که از سال ۹۹ تا ۱4۰۰ ایجاد شد می توانست بخش زیادی از منابع 
را به خود اختصاص دهد. مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم با 
تأکید بر اینکه متریال  عمده پرو ژه ها در تقاطع ها، میلگرد است که دراین باره 
برآورد انجام و طرح توجیهی انجام گرفت، اذعان کرد: شهردار دستور داد اگر 
هم اعتباری نیست از طریق وام این میلگردها خریداری شود که خوشبختانه 

تأمین اعتبار شد و نتیجه بخش بود.
وی با اشاره به اهمیت این دوراندیشی توسط مدیریت شهری ابراز کرد: اگر 
این میلگردها و یا قیر خریداری نمی شد و یا این پروژه با رکود و توقف مواجه 
بود، باید با هزینه های گزاف تری اقدام به اجرای پروژه ها می کردیم و این در 

حالی بوده که توقف در پروژه ها معنا ندارد.
با توجه به  مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم بیان کرد: 
تدبیری که در سال گذشته به ویژه در پروژه ۹ دی و با هماهنگی نهادهای 
نظارتی و استفاده از توان سازمان بازرسی انجام شد، بسیاری از مشکلاتی که 
به دلیل نوسانات شدید قیمت می توانست پیمانکاران را متضرر کند رفع شد.

وی با بیان اینکه آئین نامه ها و قوانین گاهی اختیارات لازم را برای برخی 
از تصمیمات در جهت اجرای پروژه ها می گیرد اظهار کرد: با هماهنگی 
لازم موضوعاتی چون تأمین هزینه با قیمت مناسب به خوبی انجام شد و با 

تلاش های شبانه روزی در هفته های گذشته برخی از پروژه ها افتتاح شد.
  

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:

خریداری50 دستگاه اتوبوس جدید
 تا پایان سال

دستگاه  اضافه شدن ۵۰  از  قم  ترافیک شهرداری  و  حمل ونقل  معاون 
اتوبوس جدید تا پایان سال به ناوگان اتوبوس رانی شهری و بر اساس فروش 
اوراق مشارکت خبر داد. عباس ذاکریان با اشاره به تداوم نوسازی اتوبوس های 
قدیمی برای بهسازی ناوگان حمل ونقل عمومی شهری اظهار داشت: ۲۵ 
دستگاه اتوبوس نوسازی شده از هفته آینده وارد مدار اتوبوس رانی شهری 
می شود و این روند ادامه خواهد داشت. وی خاطرنشان کرد: ۱۰ دستگاه 
اتوبوس دیگر هم در دست نوسازی است که این اتوبوس ها از دو هفته آینده 
به ناوگان اتوبوس رانی شهری افزوده می شود. معاون حمل ونقل و ترافیک 
شهرداری قم در ادامه ابراز امیدواری کرد با افزودن اتوبوس های نوسازی شده 
به ناوگان حمل ونقل عمومی شاهد روان تر شدن ارائه خدمات به مردم به ویژه 
کاهش تراکم مسافر در برخی خطوط شهری برای مبارزه عملی به شیوع 
بیماری کرونا باشیم. وی فروش ۲۰۰ میلیارد تومان اوراق مشارکت با موافقت 
بانک مرکزی توجه داد و خاطرنشان کرد: از این محل، خرید ۵۰ دستگاه 
اتوبوس نو در ۵ ماه آینده و از طریق مذاکره با ایران خودرو دیزل در دستور 

کار است.
 

 مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم خبرداد:

معاوضه پسماند خشک با گل و کتاب 
مدیرشعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم گفت: شهروندان قمی 

می توانند با تحویل پسماند خشک کتاب، گل و اسباب بازی هدیه بگیرند.
میرابراهیمی با اشاره به فعالیت 4۹ غرفه در جمع آوری پسماند خشک در 
سطح شهر هدف از اجرای این طرح را افزایش مشارکت شهروندان در تحویل و 
تفکیک پسمان خشک دانست و گفت: غرفه های جمع آوری پسماند از ساعت 
۸ تا ۱۹ آماده تحویل پسمان خشک هستند. وی افزود: ۵۰ عنوان کتاب در 
این غرفه ها هدیه داده می شود و برخی کتب دیگر با ۷۰ درصد تخفیف پشت 
جلد فروخته می شوند.  مدیر عامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم 
گفت: در راستای این طرح دوغرفه ثابت در خیابان آل یاسین کلهری و بلوارامام 
علی )ع( پردیسان گل وگیاه به شهروندان هدیه می دهند. مدیر عامل سازمان 
مدیریت پسماند شهرداری قم ابراز امیدواری کرد تاپایان سال با راه اندازی 
خط دوم پردازش پسماند در سایت کوه سفید بازیافت به صد درصد برسد. 
گفتنی است: کل پسماند استان قم ۶۳۵ تن در روز است که فقط ۵۰ درصد 

آن بازیافت می شود و روزانه بیش از ۳۵ تن کود کمپست تولید می شود.

رئیس جمهور منتخب مردم ایران گفت: وعده هایی که ما در انتخابات داده ایم با نظام 
اداری اجرائی فشل نمی شود و ما برای این منظور باید یک نظام اداری قوی ایجاد کنیم.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی عصر جمعه  در دیدار با اعضای جامعه مدرسین حوزه 
علمیه قم عنوان کرد: با توجه به امکانات، مواهب الهی و نیروی انسانی کارآمدی که 

کشور ما دارد، فکر می کنیم که راه برون رفت از مشکلات وجود دارد.
وی افزود: امروز سفره و اعتماد مردم آسیب دیده و امکان اینکه این اعتماد عمومی 
بازگردد وجود دارد و منظومه نظرات رهبر معظم انقلاب و بیانیه گام دوم انقلاب در اختیار 
ما قرار دارد. رئیس جمهور منتخب مردم ایران گفت: امروز امری که ضروری است، ایجاد 

یک تحول است و در این زمینه باید فاصله وضع موجود با وضع مطلوب کم شود.
رئیسی مطرح کرد: امروز ضرورت دارد که نسبت به همه خدماتی که در دولت های 
قبلی کشیده شده ارج نهاد؛ اما شرایط و وضع موجود طوری است که مردم نسبت 
به شرایط ناراضی هستند. وی با تاکید بر لزوم ارج نهادن به تمام خدمات و تلاش های 
دولت ها و مجالس قبلی، گفت: در این سال ها زحمات بسیاری کشیده شده که قابل 
توجه هستند اما در شرایط موجود که مردم ناراضی هستند و نخبگان و دغدغه مندان 
نگرانند، می توان با شناخت مشکلات، اولویت گذاری مسائل کشور، کار جهادی و 

شناخت راهکارها و راه حل ها تحول را در کشور عملیاتی کرد. 
آیت الله رئیسی مطرح کرد: ما در تحولات کشور نیازمند پایه های نظری هستیم؛ 
بسیاری از مسائل مانند معنویت، عدالت، امنیت و غیره در اجرا در اختیار دولت است، 

اما در تولید علم و دانش مراکز حوزوی و دانشگاهی یاری رسان ما خواهند بود.
توجه یکسان به ارائه خدمات اجتماعی به شیعیان واهل سنت 

وی ادامه داد: هر دولتی سلیقه ای دارد، اما مبنای تحولات کشور باید حساب شده 
باشد که این مبناها لازم است ریشه در مبانی دینی و علمی داشته باشد.

 رئیسی یادآور شد: شناخت وضعیت موجود از اولویت های ما است؛ وضعیت آب، 
برق، بیکاری، گرانی و تورم در دستور کار دولت ما قرار دارد. وی ادامه داد: اقداماتی 
که در روزهای پایانی دولت کنونی صورت می گیرد، بودجه بر هستند و بدون تأمین 
مالی، این افزایش ها در حقوق در حال انجام است که مدنظر ما قرار دارد. رئیس جمهور 
منتخب مردم ایران ابراز کرد: در همه ادوار گذشته به اهل سنت وعده  و وعید داده شد، 
در این دوره ما هیچ وعده ای به این عزیزان ندادیم، اما همان گونه که ما در خدمات 

اجتماعی به شیعیان توجه داریم، به اهل سنت نیز توجه خواهیم داشت.
فضای مبارزه با فساد در کشور باید ادامه یابد

را  قضائیه  قوه  اخیر  اقدامات  انقلاب  معظم  رهبر  کرد:  تأکید  رئیسی  الله  آیت   
»امیدآفرین« نامیدند؛ آقایان روحانی و لاریجانی از من در آن دوران پرسیدند که شما 
درباره مبارزه با فساد چه کاری خواهید کرد؟ ما بیان کردیم که به همه پرونده هایی که 
روی میز ماست رسیدگی خواهیم کرد.  رئیس جمهور منتخب گفت: امروز فضای مبارزه 
با فساد در کشور ایجاد شده است و باید با ادامه این روند و همچنین افزایش کارآمدی، 
سرمایه اجتماعی، اعتماد مردم به نظام را افزایش دهیم.  رئیس جمهور منتخب مردم 
ایران اضافه کرد: مسئله ارتباط با استان ها ضروری بوده و همان گونه که ما در قوه 
قضائیه این کار را دنبال کردیم، در دولت نیز پیگیری خواهیم کرد.  رئیسی یادآور شد: 
وعده هایی که ما در انتخابات داده ایم با نظام اداری اجرائی فشل نمی شود و ما برای این 

منظور باید یک نظام اداری قوی ایجاد کنیم.
نخستین برنامه دولت حل مشکل آب و برق خواهد بود 

وی ادامه داد: درباره استفاده از اسناد حوزوی نکته های خوبی بیان شد که ما بررسی 
این اسناد را در دستور کار قرار خواهیم داد. رئیس جمهور منتخب مردم ایران بیان کرد: 
نظرات تخصصی حوزویان پشتوانه دولت ما خواهد بود و سعی ما این است که از این 
ظرفیت بزرگ استفاده کنیم. آیت الله رئیسی تصریح کرد: نخستین برنامه دولت ما 
حل مشکل برق و مدیریت مصرف آب خواهد بود؛ متأسفانه برخی از استان های ما در 

ترسالی ها هم مشکل آب داشتند و ریشه این مشکلات مدیریت است.
در ادامه جلسه، اعضای به طرح پیشنهادات خود به رئیس جمهور منتخب پرداختند، 

و سپس رئیس جمهور منتخب با توجه به سخنان اعضاء، نکاتی را متذکر شد.

رئیسی در دیدار با اعضای جامعه مدرسین حوزه علمیه قم:

باید نظام اداری قوی در کشور ایجاد شود 

هشدار رئیس پلیس آگاهی استان قم :

منازل خود را به گاو صندوق اشیای قیمتی تبدیل نکنید
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم درباره نگهداری مقادیر غیر متعارف وجوه نقد و 
اشیای گرانقیمت در برخی منازل هشدار داد و از همشهریان خواست از خالی گذاشتن محل سکونت 

خود بدون رعایت اصول ایمنی خودداری کنند. 
 سرهنگ میکائیل قهرمانپور اظهار داشت: کارآگاهان پلیس آگاهی استان به تازگی موفق شدند با 
انجام تحقیقات پیچیده پلیسی و روش های علمی کشف جرایم ،در کمتر از ۱۰ روز ،سارق غیر بومي 
را که اقدام به سرقت مقرون به عنف طلاجات از منزلی در حوزه اسحفاظی کلانتري ۱۱قم کرده بود را 
شناسایی و دستگیر کنند. وی افزود: برخی هموطنان با وجود نگهداری مقادیر چشمگیر طلا و جواهر 
در منازل، همچنان نسبت به رعایت موارد ایمنی غفلت کرده و به نوعی منازل خود را به گاو صندوق 
تبدیل می کنند. رئیس پلیس آگاهی استان با اشاره به ارتباط مستقیم افزایش ضریب ایمنی منازل 
با کاهش وقوع سرقت، خاطرنشان کرد: بررسی های پلیس نشان می دهد نگهداری اشیای قیمتی 
)طلا، جواهر، سکه و...( در صندوق امانات بانک ها و استفاده از تجهیزات مناسب مانند دوربین های 
مداربسته، دستگاه های هشدار دهنده و... می تواند سارقان را در دستیابی به اهداف شوم خود ناکام 
بگذارد. سرهنگ قهرمانپور در پایان از هموطنان خواست از ورود افراد ناشناس تحت عناوین مختلف 
)مامور برق، گاز، آب و...( به محل سکونت خود ممانعت و هرگونه موارد مشکوک را در اسرع وقت با مرکز 

فوریت های پلیسی ۱۱۰ درمیان بگذارند. 
سرقت منازل  با شگرد درج آگهی فروش لباس زنانه در سایت دیوار 

رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم دربخش دیگری از سخنان خود  گفت :با تلاش 
کارآگاهان پایگاه یکم پلیس آگاهی پردیسان ،سارقانی که با شگرد درج آگهی فروش لباس زنانه در 
سایت دیوار،از منازل سرقت می کردند،دستگیر شدند. سرهنگ قهرمانپور افزود: ۲ نفر سارق مونث 
با درج آگهی در سایت دیوار مبنی بر فروش لباس زنانه در منزل، به صورت تلفنی با شهروندان ارتباط 
برقرار و به همراه ساک و چمدان حاوی البسه زنانه به منازل آنها رفته و با جلب اعتماد آن ها، در فرصتی 
مناسب کلید منزل را سرقت و با مشارکت ۲ نفر مرد همدست خود ،از منزل شناسایی شده سرقت می 

کردند.

رئیس پلیس فتا استان قم  هشدارداد:

شهروندان فریب تبلیغات ارز دیجیتال را نخورند 
رئیس پلیس فتا استان قم با اشاره به تبلیغات فریبنده در شبکه های اجتماعی مبنی بر "کسب درآمد 
بالا از طریق تولید یا خرید و فروش ارز دیجیتال در خانه" اظهار داشت: شهروندان فریب تبلیغات ارز 
دیجیتال را نخورند.  سرهنگ  علی موالی ضمن تشریح این خبر اظهارداشت : رمزارز،ماینینگ، ارز 
مجازی، رمزنگاری و درآمد دلاری؛ واژه هایی که اغلب سرمایه گذاران خرد و کلان به گوششان آشناست 
و با اخبار ضد و نقیض درباره مزایای سرمایه گذاری در این حوزه در مقایسه با روش های مرسوم 
سرمایه گذاری مواجه شده اند. وی افزود: اقدامات رسانه ای و تبلیغات پررنگ و لعاب هم در جهت 
متقاعد کردن افراد ناآگاه برای ورود به بازار ارزهای مجازی با هر بودجه و هر سطح از شناختی به این 
پدیده کم نیست؛ از تبلیغ برای "اجاره ماینر" تا "ماشین پول سازی" و "درآمد رویایی قطعی" اما ماجرا 
آن طور که وانمود می کنند، پیش پا افتاده و بدون مخاطره نیست.  رئیس پلیس فتا استان گفت:ابهام 
درباره احیای اقتصاد جهانی در پساکرونا، توجه خانوارها به پس انداز با وخامت اوضاع اقتصادی، 
صعودهای شارپی قیمت برخی رمزارزها، بی اعتمادی به نهادهای مرکزی و رونق کسب وکارهای 
مجازی، موجب افزایش استقبال از این بازار مالی پرحاشیه شده است. وی خاطرنشان کرد: در کشور 
ما نیز با وجود این که کماکان پس لرزه های سقوط بورس، فضای اقتصاد را در برگرفته، به موازات افول 
بازار سرمایه، استقبال از بازار رمزارزها شدت گرفته، با این تفاوت که مخاطرات بازار مذکور به مراتب 

بالاتر از پیامدهای سقوط بورس بوده و اغلب سرمایه گذاران از این ریسک های مضاعف بی اطلاعند.

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم خبرداد:

کشف، ضبط و جریمه ۱4,۷ میلیاردی برای قاچاقچی ارز 
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم از کشف، ضبط و جریمه میلیاردی برای قاچاقی ارز در قم 
خبرداد. مهدی ریاضی درخصوص جزییات این خبر اظهارداشت: در پی کسب خبر مبنی بر جابجایی 
ارز قاچاق )دلار( توسط یک دستگاه تاکسی از مبدأ استان اصفهان به مقصد استان قم جهت تحویل آن 
به یکی از دفاتر حمل و نقل در استان، مامورین کاشف به محورهای مواصلاتی اعزام و در محور مربوطه 
به خودروی موردنظر، مظنون که پس از توقیف، در بازرسی از این خودرو ۳ بسته پستی که هر بسته 
حاوی یکصد اسکناس یکصد دلاری به ارزش ۷,۳۵۶,۷۵۰,۰۰۰ ریال کشف گردید و مراتب جهت سیر 

مراحل رسیدگی به اداره کل تعزیرات حکومتی استان قم ارسال گردید.


